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روزنامه

 استاندارقم گفت: سرجمع اعتبارات هزینه شده برای افتتاح 
طرح در حوزه های برق، آب، آب و فاضلاب و نیروگاهی که در قالب 
پویش »هر هفته الف_ ب_ ایران« در این استان به بهره برداری 
سرمست  بهرام  است.   ریال  میلیارد   ۶۱۸ و  هزار   ۳ رسیده، 
از  برق قم  و  از مدیران شرکت آب  روز سه شنبه درآیین تجلیل 
سوی وزیر نیرو که به صورت ویدیوکنفرانس برگزارشد، با اشاره به 
طرح های افتتاح شده در قالب پویش الف- ب- ایران، افزود: این 

طرح ها به عنوان طرح های زیربنایی و زیرساختی درتوسعه و

به  اشاره  با  قم  استانداری  اقتصادی  امور  هماهنگی  معاون   
عملکرد بانک های عامل قم در پرداخت تسهیلات به واحدهای 
تولیدی استان گفت: از اول مرداد ماه تا اول دی ماه سال جاری بالغ 
بر پنج هزار و ۱۷۰ میلیارد ریال تسهیلات به طرح های مورد نظر 
در سه بخش صنعت، کشاورزی و گردشگری پرداخت شده است. 

 مهرداد غضنفری روز سه شنبه در پایان سی و ششمین جلسه 
کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید قم در تالار کرامت استانداری در 

گفت و گو با خبرنگاران اظهار داشت: سقفی که برای بانک ها

استاندارقم خبرداد

 هزینه سه هزارو ۶۱8میلیارد ریال 
درطرح های آب و برق  

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم اعلام کرد

پرداخت ۵۱۷۰میلیارد ریال تسهیلات 
به واحدهای تولیدی
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رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم خبرداد

ثبت اولین روز بدون فوت کرونایی در قم
رییس پلیس فتا استان قم هشدارداد

مراقب وعده پوچ سودهای نجومی 
سرمایه گذاری ارز دیجیتال باشید

مدیرکل آموزش و پرورش استان قم :

امتحانات مدارس قم
 غیر حضوری خواهد بود 
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سرپرست معاونت خدمات مشترکین شرکت توزیع برق قم:

افزایش آمپر کنتورهای قدیمی برق اجباری نیست

۶

پلیس قم نسبت به تاثیرپذیری مردم از وعده پوچ سودهای 
نجومی سرمایه گذاری ارز دیجیتال در فضای مجازی هشدار 
داد.  به گزارش روز سه شنبه پایگاه خبری پلیس، رییس پلیس 

فتا استان قم نیز در خصوص سایت های جذب سرمایه که بدون 
ارائه مجوزهای لازم با وعده واهی پرداخت سودهای نجومی در 

حال جذب سرمایه کاربران هستند، هشدار داد.  سرهنگ 
جانشین فرمانده انتظامی قم از پاتک پلیس امنیت عمومی استان قم به مخفیگاه 
اراذل و اوباش و دستگیری ۸تن در این رابطه خبر داد.  سرهنگ بهادر اسماعیلی، 
اظهارداشت: در عملیات پیش دستانه پلیس امنیت عمومی استان قم به مخفیگاه 
اراذل و اوباش ۸تن دستگیر شدند. وی گفت: افراد مذکور قصد داشتند با پیش 
بینی موتورسنگین در قم اقدام به قدرت نمایی در سطح شهر کرده که با رصد 
و هوشیاری به موقع پلیس مخفیگاه آن ها شناسایی و با هماهنگی مقام قضائی 

استان دستگیری آن ها در دستور کار مأموران قرار گرفت. جانشین فرمانده

جانشین فرمانده انتظامی استان قم خبرداد

 پاتک پلیس به مخفیگاه اراذل و اوباش
 

دادستان عمومی و انقلاب قم از کلاه برداری میلیاردی از یک شرکت تولیدکننده 
فولاد در شهرک سلفچگان خبر داد و گفت: متهم با هک ایمیل شرکت و دسترسی 
کلاه برداری  یورو  مبلغ ۱۸۷۶۶۸  قرارداد،  طرف  ایمیل  جعل  و  آن  اطلاعات  به 
کرده است. به گزارش روز سه شنبه روابط عمومی دادسرای عمومی و انقلاب قم، 
حجت الاسلام والمسلمین حسن غریب، با بیان این که این شرکت تولیدکننده 
فولاد در طرح توسعه فعالیت خود مجبور به واردات ماشین آلات فولادسازی از 

کشورهای خارجی بوده است، افزود: در زمان اجرای یکی از قراردادهای خرید

دادستان عمومی و انقلاب قم  خبرداد

هک میلیاردی یک شرکت صنعتی در قم
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فرار تیم شمسایی از باخت در دقیقه پایانی؛

زورگیتی پسند به 
فردوس قم نرسید

مدیرکل آموزش و پرورش استان قم گفت: امتحانات مدارس 
قم در نمیسال اول ۹۹ -۱۴۰۰ به صورت غیر حضوری برگزار 
توجه  با   : اظهارداشت  الاسلام  شیخ  حمیدرضا  شد.  خواهد 

به اینکه نمرات دوره ابتدایی توصیفی و فرایندی است، برآورد 
معلمان نسبت به میزان یادگیری دانش آموزان به عنوان نمره 

پایانی خواهد بود. وی افزود: دوره های آموزشی متوسطه اول

مدیرعامل سازمان نوسازی و بهسازی اطراف حرم مطهرتشریح کرد
آخرین وضعیت پروژه بست شرقی حرم مطهر

مدیرعامل سازمان نوسازی و بهسازی اطراف حرم مطهر شهرداری قم با اشاره 
به بازنگری در طرح پروژه بست شرقی حرم از افزایش تحقق پذیری و فرصت های 

سرمایه گذاری در این طرح خبر داد.
علیرضا خاکی با اشاره به آخرین وضعیت پروژه بست شرقی حرم، اظهار داشت: با 
تأکید ویژه شهردار پروژه پارکینگ شرقی حرم در اولویت سازمان بهسازی و نوسازی 

حرم مطهر حضرت معصومه)س( قرار گرفت.
مدیرعامل سازمان نوسازی و بهسازی اطراف حرم مطهر شهرداری قم با اشاره 
به بازنگری طرح پروژه بست شرقی حرم، افزود: در قدم اول با بازنگری که در طرح 
انجام شد دو ویژگی را توانستیم در آن اجرایی کنیم که یکی از اصول مهم آن افزایش 
تحقق پذیری پروژه است که با تغییراتی که در بعضی قسمت های طرح دیده شد، 
میزان تحقق پذیری آن افزایش یافت. خاکی با تأکید بر اهمیت ایجاد فرصت های 
سرمایه در این پروژه، افزود: یکی دیگر از اصلاحات مهم در اجرای پروژه بست شرقی 
حرم فرصت های سرمایه گذاری است که در بازنگری که در طرح ایجاد شد. وی با 
اشاره به وظایف اساسی پروژه بست شرقی حرم، تأکید کرد: بست شرقی حرم دو 
وظیفه اصلی دارد که در بازنگری سعی کرده ایم به این دو وظیفه اصلی توجه شود 
که یکی از آن ها ارتباط منطقی و رعایت سلسله مراتب تشرف برای پیاده سطح حرم- 
جمکران از طریق سطح بست شرقی به صحن فاطمی و حرم مطهر است. مدیرعامل 
سازمان نوسازی و بهسازی اطراف حرم مطهر شهرداری قم به هدف دوم ایجاد بست 
شرقی حرم نیز اشاره کرد و افزود: هدف دوم از اجرای پروژه بست شرقی حرم ایجاد 
ارتباط منطقی و مناسب برای حمل ونقل عمومی از طریق زیر سطح بست شرقی 
به صحن فاطمی و حرم مطهر حضرت معصومه)س( است. به گفته خاکی این دو 
مسئله در دستور اصلی کار اجرای پروژه بست شرقی حرم است و در وهله سوم هم 
تأمین خدمات و امکانات امر زیارت چه به لحاظ خدماتی چه به لحاظ پشتیبانی و چه 
حمل ونقلی در بدنه این پروژه دیده شده می شود که پارکینگ هم جز این بحث های 
خدماتی محسوب می شود. وی تأکید کرد: در مسئولیت سوم اجرای این پروژه و 
رفع نیازهای خدماتی و پشتیبانی قسمتی از نیازهای شهروندی برای محله های 
مجاور اعم از یخچال قاضی و گذر جدا مرتفع می شود. مدیرعامل سازمان نوسازی و 
بهسازی اطراف حرم مطهر شهرداری قم تأکید کرد: تمامی مراحل اجرای این پروژه 
ضمن رویکرد حفظ ارزش های معماری و شهرسازی و دانه های ارزشمند در شهر 

پیگیری می شود.

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم:

جایگزین پارکومتر به جای 
تابلوهای توقف ممنوع

معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداری قم، با اشاره به راه اندازی مجدد پارکومتر 
ها در سطح معابر پر تردد شهری گفت: در محل های پارک خودرو مطلقا ممنوع، 
قرار است که پارکومترها جایگزین تابلوهای توقف مطلقا ممنوع شود که جانمایی این 
دستگاه ها نیز انجام شده است. عباس ذاکریان در گفت و گویی اظهارداشت : در 
طرح جدید که در بلوار امین اجرایی شده است، پارک خودرو بر اساس پلاک خودرو 
انجام می شود به گونه ای که در ۳۰ دقیقه اول رایگان و در صورت استمرار حضور به 
صورت پیامکی هزینه ای که بابت پارک باید پرداخت شود به راننده اعلام می شود. 
ذاکریان، مناسب سازی پیاده راه ها برای معلولان و ناتوانان جسمی را از دیگر اولویت 
های شهرداری قم دانست و افزود: ورود موتورسیکلت به عابر پیاده موجب شده تا 
برای جلوگیری از این اتفاق تمام ورودی ها به پیاده راه مسدود شود که این موضوع 

مشکلاتی را برای معلولان ایجاد می کند.
وی با اشاره به الکترونیکی کردن بلیت اتوبوس ها و پرداخت کرایه در اتوبوس های 
درون شهری قم گفت: به روز رسانی دستگاه های بلیت الکترونیکی اتوبوس ها در 

یک سال گذشته انجام و اتوبوس های قم مجهز به سیستم کنترل ناوگان شده اند.
الکترونیکی در صورت  ذاکریان فعال سازی »قم کارت« را بستر فنی پرداخت 
استفاده از حمل و نقل عمومی درون شهری دانست و افزود: هم اکنون ۲ هزار و ۵۰۰ 

دستگاه تاکسی به کدهای کیو آر برای پرداخت الکترونیکی مجهز شده اند.

ابهامات بودجه ۱۴۰۰
 نرخ تعسیر ارز در بودجه سال ۱۴۰۰ بین ۱۱ تا ۱۱ 
هزار ۵۰۰ تومان تعیین شده که آقای رییس جمهور در 
این زمینه معتقد است این اقدام برای افزایش ارزش 
پول ملی انجام شده است. این اظهارنظر ابهاماتی دارد 

که یکی از آن ها این است که نرخ تعیین شده ارز در بودجه سال آینده برای تبدیل 
درآمد ارزی دولت به ریال و بالنتیجه افزایش درآمدهای ریالی دولت است و این به 
معنای حفظ ارزش پول ملی نیست. واقعا مشخص نیست ارزش واقعی پول ملی ما 
چقدر است. آنچه روشن است، سقوط ارزش ریال به سبب افزایش نرخ تورم سالیانه 

است.
اگر در ابتدای انقلاب که یک دلار برابر هفت تومان بود آن سال را مبنا می گرفتیم با 
احتساب سالیانه شاخص میانگین قیمتهای مصرف کننده CPI در ایران و شاخص 
میانگین قیمت سالیانه تولید کننده PPI در آمریکا به نرخ برابری قیمت دلار و ریال 
می رسیدیم، فی الواقع یعنی هر سال تفاضل تورم سالیانه آمریکا و ایران را محاسبه و بر 
قیمت ریال می افزودیم. اما دولت های پس از انقلاب همواره سعی داشتند که ارزش 
ریال را بطور مصنوعی بالا نگهدارند. و دلار را تک نرخی کنند. که نتیجه همواره به 
آشفته بازار ارزی و تنزل و یا بهتر است گفته شود سقوط آزاد قیمت ارز بسب مداخلات 
مجموعه بی نظم اقتصاد دولتی سیاسی در همه عرصه های اقتصاد و تعین دستوری 
قیمت ها و ابتر ساختن بازار ها بوده است. بنا بر علم و تجربه هیچ اقتصادی در فقدان 
یک بازار آزاد رقابتی، با محوریت بخش خصوصی در مسیر توسعه اقتصادی قرار نگرفته 
است. آقای روحانی گفتند محاسبات دقیق و صحیح صورت گرفته تا بنرخ تبدیل 
۱۱۵۰۰ تومانی رسیده اند و معتقداند که به ارزش پول ملی افزوده خواهدشد. اینکه 
چگونه این امر واقع می شود منوط به محاسبه دقیقی است تا بطور شفاف وروشن 
اعلام شود تا حداقل صاحبنظران از ابهامات بیرون آیند شاید معجزه ای بوقوع بپیوندد 

که بر خلاف أصول و تئوریهای اقتصادی بهای دلار ۲۶ هزارتومانی نصف شود! 
تا کنون هیچ بودجه ای طی افزون بر چهار دهه عملیاتی تنظیم نشده است؛ فی 
الواقع تدوین بودجه عملیاتی خارج از ظرفیت تخصصی و کارشناسی دولتهای 
گذشته و حال بوده است. اگر لایحه بودجه ۱۴۰۰ عملیاتی است پس باید تعریف 
جدیدی از واژه عملیاتی یا عبارت بودجه عملیاتی ارائه گردد. در بودجه های تدوینی 
هیچگاه به کوچکترین واحدهای نقاط محروم بودجه ای نرسیده است. بسیاری از 
دانش آموزان عزیز ما زیر چپر با مشقت در سرما و گرما تحصیل میکنند. بسیاری از 
عامه مردم در نقاط دور دست از حداقل ها و نیازهای مبرم زندگی محرومند بودجه 
عملیاتی بطور مثال در وزارت آموزش و پرورش باید بر اساس حسابداری قیمت تمام 
شده کوچکترین واحدهای آموزشی در روستاهای دور افتاده یک استان و سپس 
بخش ها و شهرها و شهرستان ها و استانها انجام و به سازمان برنامه و بودجه ارسال 

گردد تا برای کشور در وزارت آموزش و پرورش تجمیع گردد. 
به اعتقاد من دولت سخت به بازگشت بایدن، رئیس جمهور منتخب آمریکا، به برجام 
و لغو تحریم ها و آزاد سازی فروش نفت امید بسته است؛ والا چگونه ممکن است که 
صادرات نفت که اینک با دور زدن تحریم ها بزحمت به میانگین روزانه ۲۰۰ هزار 
بشکه در روز میرسد، یکباره در سال ۱۴۰۰ که مسلما »اگر هم احتمالًا« مذاکره ای 
با آمریکا آغاز شود، تحریم ها با این سرعت لغو نمی گردد، به میانگین روزانه ۳/۲ 
میلیون بشکه در روز برسد. اگر پیش بینی درآمد نفت یک خوش خیالی وهم آلود 
نیست، حتما »معجزه ایست که فقط حاکمان بر وقوع آن واقفند. به هر حال بنظر 
من این لایحه که از ابهامات و کاستی ها بسیار زیادی برخوردار است و حاوی کسر 
بودجه پنهان بیش از سال جاری است، احتمالا در کمیسون های تخصصی مجلس 
با تغییرات فاخشی روبرو خواهدشد. اما این تغییرات قادر نیست منابع ارزی که بتبع 
آن بخشی از منابع ریالی هم کاهش خواهد یافت را محقق سازد. علی ایحال این 
بودجه فاقد نگاه توسعه ای و احیای تولید و توجه اساسی به بهبود معیشت و نگاه عامه 
مردم است اما راه ثروت اندوزی را بر واردکنندگان هموار می کند؛ ضمن اینکه دوران 
ریاست جمهوری آقای روحانی در پایان فصل اول ۱۴۰۰ به پایان می رسد و قطعا تمام 
نگرانی هایی که در خصوص رویکرد ضد توسعه ای و تخریبی این بودجه وجود دارد، 
متوجه دولت دوازدهم نخواهد بود اما اجرای آن، دولت آینده که به احتمال فراوان 
می تواند گرایشهای اصولگرایی داشته باشد را با چالش عظیم مواجه میکند. در این 

شرایط، قطعا مجلس اصولگرا در تایید آن سخت گیری و احتیاط بکار می گیرد. 
 اقتصاددان

آگهی مزایده عمومی مرحله دوم 

اداره کل دامپزشکی استان قم
 در نظر دارد :

یک قطعه زمین به متراژ حدود5۰۰متر مربع  واقع در بلوار آیت اله  بهاء الدینی – کوچه هفتم – سمت راست اولین قواره 
)شهرک اندیشه (  به شرح مذکور و با جزئیات مندرج در اسناد مزایده را با بهره گیری از سامانه تدارکات الکترونیکی دولت ) ستاد 
( و با شماره مزایده مرجع 99۰۲ و شماره مزایده در سامانه ۲۰99۰۰۳۲99۰۰۰۰۰۳ را به صورت الکترونیکی به فروش برساند. 
کلیه مراحل برگزاری مزایده از دریافت اسناد تا ارسال پیشنهاد مزایده گران و بازگشایی پاکتها ، واریز وجه مزایده و تحویل کالا از 
طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت ) ستاد ( به آدرس WWW.SETADIRAN.IR  انجام خواهد شد . لازم است 
مزایده گران در صورت عدم عضویت قبلی ، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضاء الکترونیکی را جهت شرکت 

در مزایده محقق سازند.
-  تاریخ انتشار مزایده در سامانه  ستاد روز چهارشنبه مورخ ۱۳۹۹/۱۰/۰۳ می باشد .

- مهلت زمانی دریافت اسناد مزایده از سایت تا ساعت ۱۶ روز شنبه مورخ ۱۳۹۹/۱۰/۱۳ می باشد .
- آخرین مهلت ارسال پیشنهادها ساعت ۱۶ روز یک شنبه مورخ ۱۳۹۹/۱۰/۱۴

-گشایش پیشنهادها در ساعت ۱۰   مورخ ۱۳۹۹/۱۰/۱5  می باشد.
- اطلاعات تماس سامانه ستاد : ۰۲۱-۴۱9۳۴

شناسه آگهی:  ۱۰۶۴5۹۱   

محمود جام ساز*

شرکت مخابرات ایران- منطقه قم

سرمربی تیم گیتی پسنداصفهان :
 تیم قم ما را تنبیه کرد
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آیت الله حسینی بوشهری:

جامعه مدرسین سلوک انقلابی
 آیت الله یزدی را ادامه می دهد

رییس جدید جامعه مدرسین حوزه علمیه قم، بر ادامه سلوک انقلابی آیت الله 
یزدی در جامعه مدرسین تاکید کرد و گفت: جامعه مدرسین با ادامه سیره و عمل 
انقلابی علمایی چون آیت الله یزدی، راه خود را با جدیّت ادامه می دهد و با ویژگی 

انقلابی بودن و تاثیرگذاری به هدایت حوزه های علمیه خواهد پرداخت. 
آیت الله سید هاشم حسینی بوشهری با حضور در بیت مرحوم آیت الله یزدی 
با تسلیت مجدد فقدان آیت الله یزدی، ایشان را پدری معنوی خواند و در بیان 
مسئولیت پذیری و تکلیف گرایی وی بیان داشت: وجود ارزشمند و تاثیرگذار 
ایشان هم قبل از انقلاب و هم بعد ازانقلاب؛ دقیقا نشان دهنده یک انسان 
مسئولیت پذیر بود. آنچه برای ایشان مهم نبود ظواهر دنیا بود و محور اصلی 
ایشان تکلیف بود که کجا تکلیف سکوت کردن و کجا فریاد زدن را اقتضا می کند و 

ایشان تمام عمر خود را به همین نحو سپری کرد.
امام جمعه قم، آیت الله یزدی را سمبل هوشمندی و مقاومت برشمرد و افزود: 
دراین مدتی که ما در جامعه مدرسین در خدمت ایشان بودیم، ایشان سمبل 
مقاومت و هوشمندی و حقیقتا یکی از مدافعان ولایت بودند، چه در زمان امام 
خمینی)ره( و چه در زمان مقام معظم رهبری با آبرومندی جامعه مدرسین را اداره 
کرد. عضو هیئت رئیسه مجلس خبرگان رهبری، آیت الله یزدی را در روشنگری 
مانند عمار دانست و تصریح کرد: می گویند زمانی که فتنه ها به وجودآمد، عده 
ای متحیر می شوند و راه را گم می کنند. در این بُرهه ها یک چهره هایی نیاز 
داشتیم و داریم که در حقیقت روشنگری کنند و بنده در مصاحبه ای گفتم که 
نقش ایشان مثل نقش عمار در زمان حضرت امیر)ع( بود همان گونه که عمار در 
زمان حضرت، یک روشنگر به تمام معنا بود و چهره و شخصیت حضرت را برای 
دوست و دشمن تبیین می کرد همین گونه مرحوم آیت الله یزدی یک عمار بودند 

که هم توطئه ها را و هم جایگاه ولایت و رهبری راتبیین می کرد.
حسینی بوشهری آثار علمی و فقهی آیت الله یزدی را بسیار ارزشمند توصیف 
کرد و ابراز داشت: باید شرح حالی از سیره و رفتار و منش ایشان از دوران تحصیل 
و تدریس و همچنین از دوران مبارزاتشان جمع آوری بشود تا یک مجموعه و یک 

الگوی خوب و مفید برای نسل جوان و طلبه های ما باشد.
وی  افزود: ان شاءالله آثار ایشان جمع آوری بشود .این بزرگان تا در قید حیات 
هستند مردم خوب آنها را نمی شناسند اما زمانی که از دنیا بروند تازه مردم می 

فهمند که چه عالمی را ازدست داده اند.
دبیرشورای عالی جامعه مدرسین با اشاره به انتظارات رهبر معظم انقلاب از 
جامعه مدرسین و با اشاره به فرموده مقام معظم رهبری مبنی بر اینکه" اعتبار 
جامعه مدرسین یک اعتبار ذاتی هست و کسی این اعتبار را به جامعه مدرسین 
جامعه  واقعی   جایگاه  آن  بتوانیم  شاءالله  ان  داشت:  بیان  است"  نبخشیده 
مدرسین را آنگونه  که شأن جامعه مدرسین هست به طلاب و مردم معرفی کنیم و 
در عرصه های مختلف چه عرصه های علمی و چه عرصه های سیاسی، آن نقش 

آفرینی خود را نشان دهیم.
حسینی بوشهری بر ادامه سلوک انقلابی آیت الله یزدی در جامعه مدرسین 
تاکید کرد و افزود: جامعه مدرسین با ادامه سیره و عمل انقلابی علمایی چون 
آیت الله یزدی ، راه خود را با جدیت ادامه می دهد و با ویژگی  انقلابی بودن و 

تاثیرگذاری به هدایت حوزه های علمیه خواهد پرداخت.

یک فعال سیاسی اصولگرا :

شورای وحدت اصولگرایان با محوریت 
جامعتین تشکیل می شود

یک فعال سیاسی از حضور ۴۷ حزب با محوریت جامعتین در شورای وحدت 
اصولگرایان خبر داد و گفت:  طبق ساز وکار این شورا، اعضای هیات اجرایی ۱۷ 

نفره حقوقی هستند. 
گفت:  اصولگریان،  وحدت  شورای  تشکیل  درباره  اصفهانی  کریمی  احمد 
نمایندگانی از جامعه روحانیت مبارز کشور، جامعه مدرسین، تشکلهای اصولگرا، 
زنان و جوانان، بسیج استادان و حتی یک عضو از جبهه پایداری در این شورای 

۱۷ نفره حضور دارند. 
دبیر کل جامعه انجمن های اسلامی اصناف و بازار ادامه داد: اشخاص حقیقی 
در شورای وحدت حضور ندارند و اعضا صرفا نماینده حزب و شخصیت حقوقی 

محسوب می شوند.
کریمی اصفهانی با بیان اینکه شورای وحدت همه طیف های اصولگرایی را در 
بر می گیرد، گفت: حتی از گروه های دیگر هم برای عضویت در این شورا دعوت 
شده و ممکن است تعداد این شورا از ۱۷ تن هم بیشتر شود. هدف شورای 
وحدت حضور در انتخابات ۲۸ خردادماه ۱۴۰۰  ریاست جمهوری و شوراهای 

اسلامی شهر است.
وی با اشاره به گستردگی نامزدهای شورای شهر و محلی بودن آن و چگونگی 
ارتباط شورای وحدت با نامزدهای محلی، گفت: کارگروه های مختلفی در کنار 
شورای وحدت مرکزی، تعریف می شود و تشکیلات متناظر به موازات تهران، در 
استان ها دایر می شود. برای انتخابات شوراهای شهر و روستا نیز هیأتی مشخص 
شد تا کارهای این حوزه را دنبال کند و امور طبق برنامه پیش می رود. امیدواریم 
در نهایت به یک وحدت حداکثری برسیم. این فعال اصولگرا خاطرنشان کرد: قرار 
است در شورای وحدت با حضور همه احزاب و گروه های اصولگرا بر سر معرفی 
نامزد واحد در انتخابات ریاست جمهوری به اجماع برسیم. اینکه تا چه میزان 
توافق پیدا کنیم دغدغه اصولگرایان و حتی اصلاح طلبان است که بتوانند به یک 
وحدت حداکثری برسند. کریمی اصفهانی یادآور شد: فعلا تصمیم این است با 

محوریت جامعتین همه گروه های اصولگرا جمع شوند و به وحدت برسند.
عضو شورای مرکزی حزب موتلفه اسلامی خاطرنشان کرد: هر کار مهمی 
مشکلات خود را دارد ممکن است اختلاف نظر باشد.تاکنون ۴۷ حزب اصولگرا 

در شورای وحدت حاضر شده اند و محوریت جامعه روحانیت مبارز را پذیرفتند.

 وزیر دفاع: 

ترور شهید فخری زاده استفاده سیاه
 از فناوری بود

 وزیر دفاع، ترور شهید فخری زاده را استفاده سیاه از فناوری توصیف کرد و 
گفت: ما امکان مقابله با فناوری های مورد استفاده دشمن برای ترور را داریم اما از 
آنجا که زمان و مکان ترور را دشمن تعیین می کند امکان ابتکار عمل بیشتری دارد 

و از این ابتکارات هم به صورت یکبار مصرف استفاده می کند. 
سرتیپ امیر حاتمی روز سه شنبه در حاشیه نشست ستاد راهبردی نقشه جامع 
علمی کشور در پاسخ به سوال خبرنگار ایرنا درباره استفاده از فناوری برای ترور 
شهید فخری زاده گفت: فناوری ها عمدتا برای زندگی بهتر بشر به وجود آمده اند 
و این ترور استفاده سیاه از فناوری است.   وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح 
اظهار کرد: ما امکان مقابله با فناوری های مورد استفاده توسط دشمن برای ترور 
را داریم اما از آنجا که زمان و مکان ترور را دشمن تعیین می کند امکان ابتکار عمل 
بیشتری دارد و از این ابتکارات هم به صورت یکبار مصرف استفاده می کند و 
دفعات بعد به اشکال دیگری عمل می کند. سرتیپ حاتمی یادآور شد: مقابله با 
پیشرفت علمی کشور به قدری برای دشمن مهم است که دانشمندان ما را ترور 
می کند و هدف دشمن این است که این پیام را به جوانان ما بدهد که پیشرفت در 
برخی حوزه ها که تامین کننده استقلال علمی و دفاعی کشور است را برنمی تابد 
اما هر بار که تروری اتفاق افتاده جوانان مستعدتر و با انگیزه تر بیشتری برای ادامه 
راه این شهیدان به ما مراجعه می کنند.   وی همچنین درباره نشست امروز شورای 
عالی انقلاب فرهنگی گفت: موضوع جلسه بررسی نقشه جامع علمی،  دفاعی 
و امنیتی کشور بود که به نیروهای مسلح تکلیف شده بود بخش دفاعی و امنیتی 
این نقشه را تهیه کنند. بخش دفاعی و امنیتی نقشه جامع به دبیرخانه شورای 
عالی انقلاب فرهنگی ارائه شده و مورد بررسی قرار گرفته بود که امروز با حضور 

اعضای شورا کلیات آن بررسی و تصویب شد.  

جهانِ نامتحد در سال ۲۰۲۰
 خلاء چندجانبه گرایی

 سال ۲۰۲۰ میلادی در حالی با آغاز کریسمس به پایان خود نزدیک تر می شود 
که جهان روزهای دشواری را سپری کرده است. تشدید تحریم های یکجانبه و 
خارج از سازوکار سازمان ملل متحد؛ افزایش خشونت ها و تنش های بین المللی؛ 
گسترش فقر و نابرابری؛ تشدید معضلات زیست محیطی؛ بحران مهاجرت؛ 
نقض تعهدات و کنوانسیون های بین المللی؛ و ناکارآمدی نهادهای بین المللی 
در مدیریت ویروس مرگبار کرونا که سایه تیره و مرگبار خود را بر سراسر جهان 
گسترانیده، تنها بخشی از این عدم اتحاد در اردوگاه بین المللی است؛ نهادهایی 
که به رغم ماموریت اصلی خود مبنی بر تامین و حفظ امنیت صلح و امنیت جهانی، 
در موارد متعدد از جمله جنگ و ناآرامی در عراق، افغانستان، یمن، سوریه و ... به 

دلیل تاثیرپذیری از قدرت های بزرگ، عملا در انجام این ماموریت ناکام بوده اند.
»جوسپ بورل«، مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا در مقاله ای که به تازگی 
در نشریه فرانسوی لوگراند کانتیننت/Le Grand Continent درمورد سیاست 
خارجی اتحادیه اروپا در عصر شیوع کرونا منتشر شده، نوشت است: جهان با 
بحران جدی فقر و چند جانبه گرایی مواجه است.  گروه های G۷ و G۲۰ تقریباً 
کارآمد نیستند. شورای امنیت سازمان ملل متحد فلج شده و بسیاری از ساختارها 
مانند سازمان تجارت جهانی یا سازمان جهانی بهداشت به عرصه هایی تبدیل 

شده اند که کشورها با یکدیگر درگیر می شوند.
در این میان برخی کشورها از جمله آمریکا با استمرار و تشدید اقدامات یکجانبه، 
قهرآمیز و غیرقانونی خود در شرایط بحرانی ناشی از همه گیری ویروس کرونا، 
خطوط قرمز تروریسم اقتصادی را رد کرده و به مرز جنایت علیه بشریت رسیده 
است. هفتاد و پنجمین نشست سالانه مجمع عمومی سازمان ملل متحد در سال 
۲۰۲۰ میلادی نیز به عرصه انتقادهای کشورها علیه این فقدان همبستگی و 
مانور یکجانبه گرایی مبدل شد. حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی رییس 
جمهوری اسلامی ایران در این نشست، ضمن انتقاد از مدیریت جهانی در مواجهه 
با بحران کرونا بیان کرد: این بلیه فراگیر که مرزهای ساختگی قدرت و مکنت را 
درنوردیده است، یک بار دیگر به همه ما اعضای جامعه بشری یادآور می شود که 

مواجهه با مسائل مشترک جهانی، جز از طریقِ مشارکت جهانی ممکن نیست.
همکاری بین کشورها و اعضای ملل متحد، یکی از عبارت های پرتکرار در اسناد 
بین المللی است؛ منشور سازمان ملل متحد به عنوان قانون اساسی نظام بین 
الملل  با ۱9۳ کشور عضو از جمله ایالات متحده آمریکا در مقام بیان اهداف 
سازمان ملل متحد )بند ۳ ماده ۱(  بر »حصول همکاری بین المللی در حل مسائل 
بین المللی دارای جنبه های اقتصادی، اجتماعی، فرهنگی یا انسان دوستانه« 
تاکید کرده است. همچنین فصل نهم منشور به ویژه بند )ب( ماده)۵۵( منشور 
خواستار »همکاری های بین المللی« در موضوعات مختلف برای حل مسائل بین 

المللی اقتصادی، اجتماعی و بهداشتی شده است.
همچنین اسناد بین المللی متعددی پیرامون لزوم حفظ همکاری بین المللی 
میان دولت ها تصویب شده است. برای مثال قطعنامه )۲۶۲۵( مجمع عمومی 
سازمان ملل متحد تحت عنوان »اعلامیه مربوط به اصول حقوق بین الملل ناظر 
به روابط دوستانه و همکاری میان دولت ها مطابق منشور مصوب ۲۴ اکتبر ۱9۷۰ 
میلادی«، کشورها را فارغ از تفاوت های موجود میان نظام فرهنگی، سیاسی و 
اجتماعی آن ها در راستای حفظ صلح و امنیت بین المللی و همچنین تسهیل 
منشور  مقررات  وفق  به همکاری  رفاه همگانی  و  المللی  بین  اقتصادی  ثبات 

فراخوانده است.
حقوق بین الملل معاصر به ویژه از قرن نوزدهم میلادی به این سوی، شاهد 
افزایش شکل گیری سازمان های بین المللی در بطن جامعه بین المللی بوده 
است که به عنوان تابعان فرعی در کنار تابعان اصلی حقوق بین الملل یعنی 
دولت ها توانسته اند تا حد زیادی در حل مسائل و مشکلات متعدد جامعه المللی 
مشارکت کرده و پاسخگوی بسیاری از این نیازها باشند.    اقدامات یکجانبه ایالات 
متحده آمریکا در خروج از سازمان های بین المللی و خارج شدن از بسیاری از 
پیمان های جهانی کاملًا بر خلاف تعهد دولت ها وفق منشور مبنی بر همکاری 
در جهت حل و فصل مشکلات و مسائل بین المللی است. با افزایش تک روی 
 های دولت آمریکا و کمرنگ شدن نقش سازمان ملل، تضعیف چندجانبه گرایی 
و افزایش پوپولیسم و ملی گرایی، »آنتونیو گوترش« دبیرکل سازمان ملل متحد در 
نشست افتتاحیه اجلاس سالانه مجمع عمومی سازمان ملل از فقدان راه حل های 
چندجانبه برای مشکلات جهانی انتقاد کرده بود و خواستار »چندجانبه گرایی 
فراگیر« شد. تصویب قطعنامه هایی متضمن درخواست سازمان ملل متحد از 
کشورها برای همکاری چندجانبه گرایی و همبستگی در همه سطوح، به عنوان 
تنها راه ممکن مقابله موثر با بحران های جهانی مانند بیماری همه گیر کووید ۱9 و 

پیامدهای آن بخشی از انعکاس این نیاز در سطح بین المللی است.
 به رغم تاکیدات منشور سازمان ملل متحد به عنوان قانون اساسی نظام بین 
المللی بر لزوم »حصول همکاری بین المللی در حل مسائل بین المللی دارای 
جنبه های اقتصادی، اجتماعی، فرهنگی یا انسان دوستانه«، جهان شاهد اوج 
گرفتن رفتارهای فردگرایانه دولت ها و اقدامات یکجانبه به جای همبستگی و 

همکاری های بین المللی بود.
رفتارهای فردگرایانه آمریکا که بیشترین صدمه را به سازمان های بین المللی 
وارد کرده و تا آنجا پیش رفت که حتی عدالت بین المللی را نیز از طریق تحریم 
مقامات ارشد دیوان کیفری بین المللی زیر چکمه های خویش له نماید، دبیر 
کل سازمان ملل متحد و شماری از مقامات ارشد این سازمان را بر آن داشت تا با 
نهایی شدن نتایج انتخابات این کشور و پیروزی جو بایدن، نامزد دموکرات انتخابات 
ریاست جمهوری ۲۰۲۰ آمریکا و کامالا هریس معاون او در انتخابات آمریکا از آن 

ها درخواست همکاری با سازمان ملل متحد کنند.
واقعیت آن است که ۷۵ سال از زمان تاسیس سازمان ملل متحد می گذرد و 
جهان فراز و فرودهای بسیاری را پشت سر نهاده است. امروز دیگر جنگ جهانی 
دوم و فتحان یا مغلوبان آن موضوعیت ندارد. بازیگران نوظهوری در جهان شکل 
گرفته اند و مناسبات حاکم بر نظام بین المللی کاملًا متفاوت از گذشته است. یکی 
از مهمترین ساختارهایی که وفق منشور وظیفه صیانت و مراقبت از صلح و امنیت 

بین المللی را داراست، شورای امنیت است.
اگرچه نباید به طور کلی منکر موفقیت های سازمان ملل متحد در دستیابی 
به اهداف خود نادیده شد اما امروزه به زعم بسیاری از کارشناسان و تحلیلگران، 
سازمان ملل متحد در دستیابی به مهم ترین هدف خود یعنی حفظ صلح و امنیت 
بین المللی ناکام مانده است. سوالی که مطرح می شود این است آیا علت عدم 
موفقیت این نهاد بین المللی را باید ناکارآمدی ذاتی ارکان آن در ایجاد همکاری 
بین دولت ها و برقراری صلح و امنیت بین المللی دانست یا باید انحراف ارکان آن از 

اصول و اهداف آن را عامل شکست آن قلمداد کرد؟
چندی پیش، »سیمونه تا سوماروگا« رئیس جمهوری سوئیس در مجمع عمومی 
سازمان ملل گفته بود: ما می توانیم از سازمان ملل به این دلیل انتقاد کنیم، اما 
وقتی این سازمان را مقصر می دانیم، در واقع درمورد چه کسی سخن می گوئیم؟

در این میان، تنش در جلسه شورای امنیت سازمان ملل زمانی نمود پیدا کرد که 
آمریکا و چین به عنوان دو عضو دائم این شورا که از حق وتو برخوردارند، یکدیگر را 

به سوءمدیریت کرونا و سیاسی کردن این بیماری متهم کردند.
»امانوئل مکرون« رئیس جمهوری فرانسه نیز بیان کرد: سازمان ملل برای توافق 
روی موضوعاتی اندک، چنان به سختی افتاده است که خطر عجز و ناتوانی این 
نهاد را نمایان می کند. وی افزود: جوامع ما هرگز تا این حد وابستگی متقابل 
نداشته اند و در برهه ای که همه این رویدادها رخ می دهد، هیچ گاه تا این اندازه 

ناهماهنگ و غیرمتحد نبوده ایم.
»نارندرا مودی« نخست وزیر هند در سخنرانی خود در مجمع عمومی سازمان 
ملل این پرسش را مطرح کرد: هند قرار است تا کی از ساختار تصمیم گذاری 

سازمان ملل بیرون نگه داشته شود؟
وی تاکید کرد که هند با ۱.۳ میلیارد نفر جمعیت، بزرگترین دموکراسی جهان 
است و درحالی که ۱۸ درصد از جمعیت جهان را داراست، قویا به حفظ ارتباط 
این نهاد بزرگ متعهد است. »آلبرتو فرناندز« رئیس جمهوری آرژانتین نیز گفت که 
سازمان ملل نه تنها به اصلاحات شورای امنیت نیاز دارد، بلکه برای انجام اختیارات 

خود انرژی جدید می خواهد.

اخبار

مهسا سلمان نوری*

معاون امور جوانان وزیر ورزش و جوانان با بیان اینکه هرگونه افزایش وام ازدواج منوط 
به تایید سازمان برنامه وبودجه و پذیرش بانک مرکزی است، گفت: وزارت ورزش و 
جوانان با افزایش وام ازدواج نه مخالف و نه موافق است؛ زیرا این سازمان مرجع تامین 

منابع نبوده و فقط ناظر بر عملکرد پرداخت وام است. 
به گزارش روز سه شنبه ایرنا از پایگاه خبری وزارت ورزش و جوانان، محمدمهدی 
تندگویان در خصوص رقم وام ازدواج سال آینده و گمانه زنی ها در این خصوص گفت:  
وزارت ورزش وجوانان به عنوان نماینده دولت مدافع لایحه بودجه است و اکنون ۵۰ 
میلیون تومان وام ازدواج در این سازمان برای هر یک از زوجین در نظر گرفته شده 
است. وی تصریح کرد: هر سال لایحه بودجه به کمیسیون تلفیق مجلس می رود و در 
صورت اعلام نمایندگان جهت تامین منابع و افزایش وام و همچنین پذیرش سازمان 

برنامه و بودجه و بانک مرکزی، جامعه جوانان نیز مخالفتی نخواهد داشت.
معاون امور جوانان تاکید کرد: چیزی که در حال حاضر با آن موافق و به عنوان 
نماینده دولت از آن مطلع هستیم، همان وام ۵۰ میلیون تومانی است که در لایحه 

بودجه آمده است.
تندگویان با بیان این که هر نوع افزایش وام ازدواج منوط به تایید سازمان برنامه و 
نه  و  نه مخالف  ازدواج  وام  افزایش  با  افزود:  بانک مرکزی است،  پذیرش  و  بودجه 
موافقیم، چون مرجع تامین منابع نبوده و مخالفت یا موافقت با این موضوع باید از 

سوی نهادهایی باشد که منابع را تأمین می کنند.
وی گفت: به عنوان وزارت ورزش و جوانان فقط ناظر بر عملکرد پرداخت وام ازدواج 

هستیم.

معاون وزیر ورزش و جوانان:

وزارت ورزش بر عملکرد پرداخت وام ازدواج نظارت می کند

 
و  مبنا  گفت:  اسلامی  شورای  مجلس  رییس   
اساس برای ما در کشور خنثی سازی تحریم ها است 
رفع  برای  نیز  را  راه  تحریم  خنثی سازی  حتی  که 

تحریم باز خواهد کرد. 
در  سه شنبه  ظهر  از  پیش  قالیباف  محمدباقر 
مراسم بهره برداری از ۲۸ هزار پروژه زیربنایی برکت 
همزمان با آغاز چهاردهمین سال فعالیت بنیاد برکت 
ستاد اجرایی فرمان امام )ره( با اشاره به تاکیدات 
اخیر رهبر معظم انقلاب درخصوص مسئله رفع و 
خنثی سازی تحریم ها، عنوان کرد: حضرت آقا نکته 
بسیار دقیق و عمیقی را بیان کردند که اگر گوش 
شنوا و قلب در گرو فرهنگ اهل بیت و قرآن باشد 
از این سخن ایشان لحظه ای غفلت نخواهیم کرد 
ایشان تاکید داشتند که ما دو بحث رفع تحریم و 
خنثی سازی تحریم را پیش رو داریم که مبنا و اساس 
برای ما در کشور خنثی سازی تحریم ها است که 
حتی خنثی سازی تحریم راه را نیز برای رفع تحریم 
باز خواهد کرد. وی مجموعه نمایشگاه دستاوردهای 
ستاد اجرایی فرمان امام )ره( را مصداق عینی مسئله 
خنثی سازی تحریم ها دانست و تصریح کرد: این 
مصداق عینی بیانگر این است که چطور می توان 
در  برداشت.  گام  تحریم ها  خنثی سازی  زمینه  در 
همین زمینه شیوع ویروس کرونا شاهد بودیم که از 
تولید ماسک تا مرحله تست واکسن مربوط به حوزه 

انسانی اقدامات مهمی صورت گرفته است.
اگر  کرد:  تاکید  اسلامی  شورای  مجلس  رییس 
معتقد به سنت های الهی باشیم و همان باوری که 
انقلاب را به پیروزی رساند و دوران دفاع مقدس را با 
دست خالی با موفقیت پشت سر گذاشتیم، امروز نیز 
با همین باورها می توانیم بر مشکلات فائق آئیم و اثر 

تحریم را خنثی کنیم.
قالیباف، مردم باوری را از راهکارهای خنثی سازی 
تحریم برشمرد و تصریح کرد: ما امروز در مجلس 
متمرکز بر ۴ رویکرد شفاف سازی، هوشمندسازی، 
این  و  هستیم  کارآمدسازی  و  مردمی سازی 
شاخصه ها در تمامی پروژه های مورد بازدید امروز 

دیده می شد.
پروژه ها  اجرای  در  اینکه سهم مردم  بیان  با  وی 
حتی  افزود:  است،  اجرایی  ستاد  سهم  از  بیشتر 
مردم  خود  توسط  پروژه ها  این  در  نیز  سرمایه 
مدیریت  در  اول  موضوع  البته  می گیرد  صورت 
برای ما پول نیست بلکه موضوع اول خود مردم و 
نیروی انسانی است. این نیروی انسانی است که 
قابل  اقشار  امروز  با خود می آورد ولی  را  خلاقیت 

توجهی از مجموعه های اجرایی ما فاصله زیادی با 
این فرهنگ دارند. رییس مجلس شورای اسلامی 
تصریح کرد: امروز اگر به مجموعه های موفق نگاه 
و  حداقل ها  در  اداری  بروکراسی  سیستم  کنیم 
مبتنی بر هوشمندسازی و شفاف سازی و مردم برای 

کارآمدسازی است.
قالیباف با بیان اینکه در زمینه ارز ترجیحی  در 
کشور هیچ نوع سیاست گذاری درستی که آثار آن در 
زندگی مردم دیده شود، صورت نمی گیرد، گفت: از 
طرفی دیگر تلاش می شود ۲۰۰ میلیون دلار صرفه 
جویی ارزی انجام شود و از طرف دیگر به راحتی ۴ 
الی ۵ میلیارد دلار در 9 ماه گذشته به بدترین شکل 
ممکن با سوءمدیریت توزیع می کنیم که نتیجه آن 
مرغ کیلویی ۳۰ هزار تومانی می شود، تا این مسائل 

حل نشود خدا نیز به کار ما برکت نخواهد داد.
رییس مجلس شورای اسلامی با اشاره به بررسی 
اسلامی  شورای  مجلس  در   ۱۴۰۰ بودجه  لایحه 
تصریح کرد: در بحث اصلاح ساختار بودجه حتما 
این موارد را مدنظر خواهیم داشت. نفت برای ما 
یک نعمت بوده اما امروز برایمان تبدیل به نقمت 
شده است. ما در مجلس مصمم هستیم که در این 
راه گام برداریم و میزان وابستگی اقتصاد به نفت را 

کاهش دهیم.
قالیباف یادآور شد: همچنین در بودجه ۱۴۰۰ 
را  اداری  سالاری  دیوان  که  هستیم  این  دنبال  به 
البته این مسئله بدین معنا نیست  کاهش دهیم 
که کارمندان اداری ما در بخش دولتی که تلاش 

می کنند، آنها مقصر هستند بلکه فرآیند ایراد دارد.
قیچی  لبه  دو  از  کشور  امروز  کرد:  تاکید  وی 
امروز  می بیند.  آسیب  تحریم  و  سوءمدیریت 
جوان های خلاق و باانگیزه ای در کشور وجود دارند 
که اگر به یاری آنها دست روی هر موضوعی بگذاریم 
خداوند  پیشگاه  در  جوابی  چه  شد،  خواهد  حل 
خواهیم داشت اگر این فرصت را به آنها ندهیم و از 

علم، انگیزه و دانش آنها استفاده نکنیم.
به  کرد:  اضافه  اسلامی  شورای  مجلس  رییس 
عنوان کسی که بیش از ۳ دهه مسئولیت در کشور 
داشته ام با صراحت عرض می کنم؛ اگر امروز کسی 
نبود  دلیل  به  کشور  در  مشکلات  گفت  شما  به 
امکانات و نبود پول است، هرگز از او نپذیرید چرا 
که امروز ضعف مدیریت و بی عرضگی در تصمیم 
و همچنین دوری از فرهنگ کار و تلاش و فرصت 
بدون  که  کسانی  و  دلالان  و  سوداگران  به  دادن 
یک قطره عرق ریختن صدها میلیارد پول به دست 
می آورند و در نظام مالیاتی نیز نمی توانیم از آنها پول 

دریافت کنیم باعث مشکلات کشور هستند.
برداشته شود،  نیز  اگر تحریم ها  یادآور شد:  وی 
که امیدواریم و آرزوی ما این است که هرچه زودتر 
تحریم ها برداشته شود، با این روش مدیریت به ثبات 
و رشد اقتصادی نخواهیم رسید چرا که در ایامی که 
کشور ۱۱۰ میلیارد دلار درآمد نقدی داشته نیز باز 
هم شاهد گرانی و تورم بوده ایم، در نتیجه مشکل 
کشور ما نبود پول نیست، امیدوارم این رفتار جهادی 

که در چنین مجموعه هایی می بینیم نهادینه شود.

 عضو کمیسیون تلفیق بودجه با تاکید بر اینکه برای تحقق اقتصاد مقاومتی راهی جز 
کاهش وابستگی به نفت نداریم،  گفت: کسری بودجه منجر به افزایش تورم می شود که 

در نهایت فشار زیادی بر اقشار آسیب پذیر وارد می کند. 
»مهدی روشنفکر« با تاکید بر اینکه همه نمایندگان از افزایش هزینه های جاری و تکیه 
بر منابع غیر واقعی در بودجه ۱۴۰۰ نگران هستند، بیان داشت: در لایحه تقدیمی 
دارایی ها  واگذاری  از  منابع حاصل  و  دولت ۱۰ درصد  درآمدهای  بودجه سرفصل 
سرمایه ای از جمله صادرات نفت ۱۰9 درصد نسبت به بودجه سال قبل رشد داشته 

است.
وی با بیان اینکه سهم اعتبارت تملک دارایی های سرمایه ای از مصارف عمومی در 
این بودجه به نسبت ۱۰ سال گذشته کمتر است، خاطرنشان کرد: در قانون برنامه 
ششم توسعه، سهم اعتبارات مصوب تملک دارایی ها سرمایه ای از مصارف عمومی 
برای سال ۱۴۰۰، ۲۲ درصد پیش بینی شده در حالی در لایحه تقدیمی ۱۱ درصد 

است.
عضو کمیسیون تلفیق بودجه با اشاره به کاهش سهم درآمدهای مالیاتی در لایحه 
این بودجه محل جدید درآمدی تعریف نشده و  بودجه تقدیمی ۱۴۰۰ گفت: در 
پایه های مالیاتی همچون مالیات بر مسکن و خودروهای لوکس حذف شده است. 
روشنفکر با تاکید بر اینکه برای تحقق اقتصاد مقاومتی، راهی جز کاهش وابستگی به 
نفت نداریم، ادامه داد: کسری بودجه به دلیل ایرادات اساسی از جمله افزایش مخارج 
هزینه ای دولت و تامین آن از منابع غیرواقعی، تورم را به دنبال دارد و این امر فشار زیادی 

بر قشر آسیب پذیر جامعه وارد می کند.

عضو کمیسیون تلفیق بودجه گفت: در نتیجه افزایش ۶۰ درصدی مصارف عمومی 
و رشد بسیار کم درآمدها، ۳۲۰ هزار میلیارد تومان از مخارج هزینه های دولت؛ شامل 
حقوق و مستمری از محل فروش دارایی یا استقراض تأمین شده است که با هدفگذاری 

قانون برنامه ششم توسعه شش هزار و ۲۰۰ میلیارد تومان اختلاف دارد.
اقتصاد  کلی  سیاست های  و  بالادستی  اسناد  در  که  حالی  در  داشت:  بیان  وی 
مقاومتی بر کاهش وابستگی بودجه به نفت تاکید شدهاست، در بودجه۱۴۰۰  میزان 
وابستگی بودجه به نفت در آن نسبت به مقادیر مصوب ۳ سال گذشته افزایش یافته و به 

حدود ۳۰ درصد رسیده است.
عضو کمیسیون آموزش مجلس بیان داشت: منابع حاصل از صادرات نفت و میعانات 
گازی در لایحه بودجه ۱۴۰۰ با فرض صادرات حدود دو میلیون و ۳۰۰ هزار بشکه نفت 
برآورده شده که با واقعیت صادرات نفت اختلاف دارد. در ردیف واگذاری دارایی های 
سرمایه ای از محل صادرات نفت، میعانات گازی و گاز حدود ۱99 هزار میلیارد تومان 

منابع در نظر گرفته شده است.
از سهم  واحد درصد  مالی، ۱۸  دارایی های  واگذاری   وی گفت: دولت در ردیف 
صندوق توسعه ملی معادل حدود ۷۵ هزار میلیارد تومان از صندوق استقراض کرده 
است. با توجه به اینکه مبنای محاسبه این سهم ۱۸ درصدی، صادرات حدود دو 

میلیون و ۳۰۰ هزار  بشکه نفت خام است، تحقق این منبع نیز دور از واقع است.
روشنفکر گفت: مجموعاً از این دو محل حدود ۲۷۵ هزار میلیارد تومان در بودجه 
منابع دیده شده که در صورت اصلاح این فرض به صادرات ۸۰۰ هزار بشکه نفت و 

میعانات، منابع فوق در حدود ۷۰ هزار میلیارد تومان محقق خواهد شد.

عضو کمیسیون تلفیق بودجه :

فشار کسری بودجه در نهایت بر اقشار  آسیب پذیر وارد می شود

رییس مجلس شورای اسلامی: 

اساس برای ما در کشور خنثی سازی تحریم ها است

رییس ستاد اجرایی فرمان امام )ره( اعلام کرد که 
دخالتی در تعیین قیمت واکسن کرونای ساخت 

ایران نخواهیم داشت. 
محمد مخبر در مراسمی به مناسبت چهاردمین 
هزار   ۲۸ افتتاح  و  برکت  بنیاد  تاسیس  سالگرد 
شورای  مجلس  رئیس  حضور  با  بنیاد  این  پروژه 
مقام  تعبیر  به  کرد:  شد،اظهار  برگزار  اسلامی 
معظم رهبری باید انقدر قدرتمند و قوی شویم که 
طرف مقابل بفهمد راهی به جز تحمل وجودمان 
این  اسلامی  انقلاب  از  بعد  خوشبختانه  ندارد. 
اتفاق در مولفه های مختلفی رخ داده است و امروز 
می بینیم که حتی ترامپ هم حرف هایی که رئیس 
بر گزینه نظامی  آمریکا مبنی  جمهورهای قبلی 

میزدند را نمی زد.
نقطه  به  نظامی قطعا  در مسائل  ما  افزود:  وی 
بازدارندگی رسیده ایم و به لحاظ نفوذ منطقه ای بی 

نظیر در تاریخ هستیم، اما امروز در بحث اقتصاد و 
معیشت مردم آسیب پذیر هستیم، یکی از مهم ترین 
و راهبردی ترین کارهایی که باید در بودجه اتفاق 
درحالیکه  است  نفت  به  وابستگی  قطع  بیافتد 
بودجه ای که داده شده تا ۴۳ درصد متکی به نفت 

است.
مخبر با بیان اینکه این موضوع آثار عجیبی دارد 
که کمتر به آن نگاه می کنیم، گفت: اولین اتفاقی 
که در افزایش درآمدهای ناشی از منابع طبیعی 
مانند نفت رخ می دهد، انبساطی شدن تصمیم ها 

در برنامه ها و بودجه های دولت است.
رئیس ستاد اجرایی فرمان امام با بیان اینکه یکی 
است،  واردات  به  گرایش  نفتی  درآمدهای  آثار  از 
گفت: قطع وابستگی بودجه به نفت درخواست 
مقام معظم رهبری هست و امیدوارم دولت و مجلس 

این موضوع را مدیریت کنند

ادامه  گفت: نزدیک ۳۰۰ شرکت دانش  را  وی 
بنیان در طرح های ستاد مشارکت و پشتیبانی فعال 
دانش  شرکت های  همین  کرونا  بحث  در  و  دارند 
بنیان کشور را نجات دادند و امروز هم واکسنی که 
در حال ساخت است، توسط همین شرکت های 

دانش بنیان انجام می شود.
اینکه  بیان  با  امام  فرمان  اجرایی  ستاد  رئیس 
مسیری که ما رفتیم تبعات بسیار کمی دارد افزود: 
ما در تمام بخش دارویی و تولیدات بخش کرونا 
همه  و  نداریم  دخالتی  توزیع  و  قیمت گذاری  در 
این ها را در اختیار وزارت بهداشت قرار می دهیم و 
خود وزارت بهداشت این موارد را تعیین می کند. 
وی گفت: در ستاد اجرایی به هیچ وقت در بخش 
تولیدات دارویی ما سودی را شناسایی نمی کنیم 
و نگاه و رویکردمان در بخش دارویی یک رویکرد 

اجتماعی است و نگاه اقتصادی نداریم.

رییس ستاد اجرایی فرمان امام )ره(:
 دخالتی در تعیین قیمت واکسن نخواهیم داشت
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  پیری سیستم ایمنی + راهکارهای مقابله با آن

سلامت 

همه ما تجربه دور ریختن میوه ها و مواد غذایی دارای تاریخ 
انقضا را داشته ایم اما یک راه حل برای این مسئله، آشنایی با روش 
نگهداری مواد غذایی است. در ادامه با روش نگهداری ۸ ماده 

غذایی آشنا شوید.
برخی مواد غذایی دارای تاریخ انقضا هستند و برخی دیگر 
به مرورزمان کیفیت اولیه خود را از دست می دهند؛ اغلب افراد 
در چنین شرایطی ماده غذایی را غیرقابل استفاده دانسته و آن 
را دور می ریزند. چنانچه هرساله تقریباً یک سوم کل مواد غذایی 
تولیدشده برای مصرف انسان در جهان هدر می رود. این معادل 
تقریباً ۱.۳ میلیارد تن مواد غذایی است که دور ریخته می شود 
اما با دانستن اصول صحیح نگهداری از مواد غذایی می توانید 
از بی کیفیت شدن و یا حتی گذشتن تاریخ انقضا جلوگیری کرده 
و آنها را برای مدت طولانی تازه و سالم نگهداری کنید. ما در این 
مطلب به معرفی روش های نگهداری برخی از مواد غذایی برای 

مدت طولانی می پردازیم:
۱-سیب زمینی

دمای سرد، نشاسته سیب زمینی را به شکر تبدیل می کند که 
این باعث تغییر در طعم و کیفیت پخت وپز می شود. بنابراین 
سیب زمینی را هرگز در یخچال نگهداری نکنید. برای ماندگاری 
بیشتر سیب زمینی بسیار مهم است که آنها را در فضایی تاریک 
درجه   ۷ )دمای  خنک  و  خشک  کاغذ(،  یا  روزنامه  )داخل 
سانتی گراد( نگهداری کنید. )بیشتر یخچال ها از ۱.۶ درجه 
سانتی گراد تا ۳.۳ درجه سانتی گراد تنظیم می شوند که برای 
نگهداری سیب زمینی مناسب نیست(. دقت کنید قرار دادن 
سیب زمینی در برابر نور خورشید باعث تجمع کلروفیل شده و 

سیب زمینی را سبز و گاهی تلخ می کند.
2- پیاز

پیاز را هرگز در کنار سیب زمینی نگهداری نکنید زیرا پیاز از 
خودش گاز اتیلن و رطوبت ساطع می کند که می تواند باعث 
خراب شدن و پوسیدگی سیب زمینی ها شود. پیاز را باید در یک 
فضای خشک یا دارای تهویه مناسب مانند آشپزخانه، در کاغذ، 
جعبه مقوایی و یا یک سبد نگهداری کنید. یخچال جای مناسبی 
برای نگهداری پیاز نیست زیرا دمای سرد به سرعت بافت آنها را 

نرم می کند.
۳-خیار

خیار یکی از میوه های پرطرفداری است که اغلب در یخچال 
برای  این کار کاملًا اشتباه است. خیار  اما  نگهداری می شود 
ماندگاری بیشتر باید در دمای اتاق نگهداری شود نه در یخچال. 
هستند؛  حساس  سانتی گراد  درجه  زیر ۱۰  دمای  به  خیارها 
سرمازدگی،  کپک،  باعث  یخچال  در  خیار  نگهداری  بنابراین 
برای  دما  بهترین  می شود.  آن  انداختن  آب  و  شدن  پلاسیده 
تا ۲۰ درجه سانتی گراد یعنی همان  نگهداری خیار بین ۱۵ 
فضای اتاق و آشپزخانه است اما اگر به نگهداری خیار در یخچال 

اصرار دارید به نکات زیر توجه کنید:
-مقدار خیار موردنیازتان را برای سه روز خریداری کنید و در 

اسرع وقت بخورید.
-خیار را در قسمت قفسه های وسطی یخچال-جایی که دما 

بیشتر است- نگه دارید و از گذاشتن خیار در قفسه های زیرین که 
معمولًا سردترین قسمت یخچال است، خودداری کنید.

-خیارها به گاز اتیلن )گاز طبیعی که باعث رسیدن بعضی 
میوه ها می شود( بسیار حساس هستند؛ بنابراین، خیار را جدا 
از میوه هایی مثل موز، گوجه فرنگی و خربزه که گاز اتیلن زیادی 

تولید می کنند، نگه دارید.
-خیار را داخل پارچه ای بپیچید تا مقدار رطوبت دریافتی از 

یخچال کاهش یابد و درنهایت خیار دیرتر پوسیده شود.
۴-فلفل دلمه ای

را همیشه   c ویتامین و  آنتی اکسیدان  از  این سبزی سرشار 
کنارغذاها  یا  و  داخل  و  باشید  داشته  خانه تان  در  می توانید 
استفاده کنید. برای ماندگاری بیشتر فلفل دلمه ای کافی است 

روش های زیر را انجام دهید:
۱-روش نگهداری در یخچال

-فلفل ها را بدون شستشو در یخچال نگهداری کنید و یا در 
صورت شستشو، آنها را کامل با دستمال خشک کنید زیرا هرگونه 

رطوبت باعث پوسیدگی سریع تر آن در یخچال می شود.
یخچال  در  و  گذاشته  توری  کیسه های  داخل  را  -فلفل ها 
نگهداری کنید. اگر کیسه توری ندارید، فلفل ها را داخل کیسه 
پلاستیکی گذاشته و چند سوراخ بزنید تا هوا به آنها برسد زیرا 

فلفل ها برای تازه ماندن به جریان هوا نیاز دارند.
-فلفل ها را در کشوی میوه ها نگه ندارید. میوه های به دلیل 

تولید گاز اتیلن باعث پوسیدگی سریع سبزیجات می شوند.
2- روش نگهداری در فریزر

فلفل دلمه ای را بشویید و آن را کاملًا خشک کرده و سپس 
کیسه  در  را  خردشده  دلمه ای های  فلفل  درنهایت  خردکنید. 
پلاستیکی بریزید و داخل فریزر نگهداری کنید. این روش برای 
ماندگاری طولانی مدت فلفل دلمه ای مناسب تر از روش قبل 

است.
5-تخم مرغ

تخم مرغ یکی از مواد غذایی است که به دلیل داشتن تاریخ 
باید استفاده شوند اما اگر دیدید تاریخ انقضای  انقضا سریع 
تخم مرغ ها نزدیک است، برای جلوگیری از فاسدشدن می توانید 

آنها را به روش های زیر فریز کنید:
- تخم مرغ کامل: تخم مرغ ها را بشکنید و با یکدیگر خوب 
مخلوط کنید. سپس در ظرف محکمی بریزید و داخل فریزر قرار 
دهید. در این صورت مخلوط زرده و سفیده تا یک سال در فریزر 

قابل نگهداری است.
-سفیده تخم مرغ: اگر تنها به سفیده تخم مرغ برای درست 
کردن کیک نیاز دارید، زرده آن را دور نریزید؛ سفیده تخم مرغ را 
کامل از زرده جدا کنید وآنها را در ظرف درب دار قرار داده و داخل 

فریزر بگذارید.
-زرده تخم مرغ: اگر تنها به زرده تخم مرغ نیاز دارید و سفیده 
آن بلااستفاده می ماند، آن را دور نریزید؛ زرده و سفیده را کامل 
جدا کنید. به ازای هر ۴ زرده تخم مرغ یک قاشق چای خوری 
نمک یا پودر قند بزنید زیرا زرده تخم مرغ در اثر انجماد، آن قدر 
ژلاتینی می شود که دیگر نمی توان از آن استفاده کرد اما نمک و 

یا پودر قند کمک می کند تا زرده حالت ژلاتینی نگیرد.

-تخم مرغ آب پز: امکان نگهداری کامل تخم مرغ آب پز در فریزر 
وجود ندارد زیرا سفیده تخم مرغ پخته در فریزر یخ نمی زند و تنها 
سفت و لاستیکی مانند می شود؛ بنابراین تنها نگهداری زرده 

تخم مرغ آب پز در فریزر )تا ۳ ماه( امکان پذیر است.
۶-شیر

از  که  است  انقضا  تاریخ  دارای  غذایی  مواد  از  یکی  شیر 
حساسیت بالایی برخوردار است اما با روش انجماد می توانید به 
ماندگاری بیشتر آن کمک کنید. شیر منجمد را تا ۶ ماه می توانید 
از  بهتر است ظرف یک ماه پس  اما  در فریزر نگهداری کنید 
انجماد از آن استفاده کنید. برای کاهش خطر رشد باکتری ها، 
اجازه دهید شیر در یخچال یخ زدایی شود. اگر نیاز دارید تا شیر 
سریع تر ذوب شود می توانید آن را در آب سرد قرار دهید و یا اگر 
قصد پخت وپز با شیر منجمد رادارید، می توانید آن را به صورت 
منجمد مستقیماً در قابلمه بگذارید. )هرگز شیر منجمد را در آب 
گرم و یا در هوای اتاق یخ زادیی نکنید زیرا با این کار احتمال تکثیر 

باکتری های مضر در شیر را افزایش می دهید.(
نکته: اگر شیر را به درستی فریزر کنید نوشیدن آن بی خطر 
تا  کنید  صاف  مخلوط کن  با  را  شیر  انجماد،  از  بعد  اما  است 

دانه دانه های آن از بین برود و چربی ها از یکدیگر جدا شوند.
۷-آجیل و خشکبار

دارند،  که  بالایی  ماندگاری  دلیل  به  خشکبارها  و  آجیل ها 
می توانند مدت زمان زیادی سالم و تازه باقی بمانند اما نگهداری 
آنها در شرایط نامناسب می تواند باعث شود تا بوی بد یا بوی نا 
بگیرند؛ بنابراین بهتر است آجیل و خشکبار را در معرض نور و 
گرما قرار ندهید. این مواد خوراکی برای آنکه تا مدت ها تازه باقی 
بمانند نیاز به یک مکان تاریک و خنک دارند. بهترین روش این 
است که آنها را در ظرف دربسته و یا شیشه درب دار گذاشته و 
سپس داخل یخچال و یا فریزر بگذارید. با این روش آجیل و 

خشکبار درست مثل روز اولش تا ۱۲ ماه تازه باقی خواهد ماند.
نکته: آجیل و خشکبار را داخل کیسه های پلاستیکی نگذارید 

زیرا می توانند طعم غذاهای دیگر را جذب کنند.
۸-عسل

عسل ماندگاری تقریباً نامحدودی دارد و یکی از ساده ترین 
چیزهایی که است که می توانید آن را برای سالیان سال نگهداری 
کنید. کافی است آن را در مکانی خنک، دور از تابش مستقیم 
آفتاب و در ظرف درب دار محکم نگه داشته و به نکات زیر دقت 

کنید:
زیرا  کنید  خودداری  فلزی  ظرف  داخل  عسل  ریختن  -از 
را  عسل  امر  این  که  شود  عسل  شدن  اکسیدِ  باعث  می تواند 

بدطعم کرده و برای سلامتی ما مضر است.
-عسل را در یخچال نگذارید زیرا دمای سرد باعث منجمد شدن 

عسل می شود.
-هرگز عسل را در معرض حرارت و رطوبت قرار ندهید. )حتماً 
آن را از اجاق گاز، هرگونه وسایل تولیدکننده گرما و نور خورشید 

دورنگه دارید.(
-هنگام استفاده از عسل از یک قاشق خشک استفاده کنید 

زیرا حتی یک قطره آب می تواند باعث تخمیر آن شود.

نحوه نگهداری انواع مواد غذایی

چه کار کنیم تا مواد غذایی ماندگاری بیشتری داشته باشند؟

درد مقطعی قفسه سینه که می آید و می رود مسئله ای است که نباید به آن بی توجه 
باشیم؛ زیرا ممکن است به مشکلا قلبی ربط داشته باشد.

۱. دردی که در ناحیه ی قفسه سینه می آید و می رود توجه کنید
ما اغلب از درد قفسه سینه به عنوان نشانه ای از حمله قلبی یاد می کنیم. با این حال درد 
قفسه سینه به طور خودکار به این معنی نیست که مشکل قلبی داریم. سوزش سر معده 
و به طور کلی درد در ناحیه ی قفسه سینه به علت ورزش و دیگر موارد مشابه ممکن است 
با حمله قلبی اشتباه گرفته شود. مگان کامات، متخصص قلب و استادیار بالینی پزشکی 
در دانشکده پزشکی دیوید گفن، می گوید: »درد قفسه سینه از هر نوع را نباید نادیده 
گرفت. شما همیشه باید به دنبال مراقبت های پزشکی در هنگام درد ممتد و مقطعی در 
ناحیه ی قفسه سینه باشید.« دانیل کانتالون، متخصص قلب و بخش کاردانی رئیس 
الکتروفیزیولوژی قلب در کلینیک کلیولند، می گوید: »احتیاط و احساس خطر کردن در 
این دسته موقعیت ها بهتر از بی  اهمیتی است. وضعیت خود را یک وضعیت خطرناک و 
علائم را تهدیدی برای جان خود بدانید که ممکن است به عنوان مثال، سندرم کرونری 

حاد، آمبولیسم ریوی یا سکته مغزی مشکوک پیش بیاید.«
2. انواع درد قفسه سینه

درد قفسه سینه شامل سنگینی سینه، تیر کشیدن و سوزش در منطقه قفسه سینه 
می شود. نوع درد نوع علت را مشخص نمی کند ولی موضوع حائز اهمیت این است که 
نباید بی اهمیت به شرایط کنونی خود باشید. دکتر کانتالون می گوید: »در واقع گاهی 
درد قفسه سینه بسیار شدید می شود مانند اسپاسم )گرفتگی عضلات( مری یا آسیب 
عضلانی اسکلتی که می تواند بسیار شدید باشد در حالی که درد قفسه سینه مربوط به 

قلب، می تواند بسیار ظریف باشد.«
۳. درد قفسه سینه در زنان

درد قفسه سینه از سوزش سر معده یا سرفه بیش از حد، در زنان و مردان مشابه است. 
اما با حمله قلبی، زنان ممکن است برخی علائم غافلگیرکننده را تجربه کنند. تجربه زنان 
با علائمی که مردان تجربه می کنند متفاوت است. دکتر کانتالون می گوید: »زنان در 
هنگام حمله قلبی کمتر دچار درد قفسه سینه می شوند. علائم می تواند برای بیماران 
زن ظریف تر عمل کند. درد در هنگام سکته در زنان می تواند مانند فشار ضعیف یا فقط 
مشکلی در تنفس باشد. به همین علت بیشتر در معرض خطر ابتلا به بیماری های قلبی 
و عروقی هستند.« زنان باید همیشه باید به غرایز خود اعتماد کنند و زمانی که احساس 
درستی ندارد به پزشک خود مراجعه کنند تا معاینه شوند. زنان تا حدودی بیشتر از مردان 
احتمال دارد که دچار کوتاهی نفس، تهوع و درد پشت کمر یا فک )به عنوان علائم حمله 

قلبی( شوند. به گزارش انجمن قلب آمریکا، این ها نشانه های حمله قلبی هستند.
۴. درد قفسه سینه مربوط به قلب نیست

دلایل متعددی وجود دارد که ممکن است احساس درد قفسه سینه را به وجود آورد و به 
قلب ربطی نداشته باشد. عضلات، بافت های همبند، استخوان ها، پوست، ریه ها، مری، 
معده و رگ های عصبی زیادی در منطقه قفسه سینه دارند. درد قفسه سینه که مربوط 
به قلب نیست به عنوان درد ارجاعی شناخته می شود؛ یعنی شما درد را در یک مکان 
احساس می کنید، اما منبع درد در منطقه دیگری است. مثلا سوزش سر دل را در نظر 
بگیرید. اغلب در منطقه قفسه سینه احساس می شود. دکتر کانتلون می گوید: »منصفانه 
است که بگوییم علل غیر قلبی در درد قفسه سینه بسیار شایع تر از علل قلبی است؛ اما 
مشکل این است که چنین علائمی هم نیاز به یک ارزیابی کیفی و زمینه ای دارند تا بررسی 
شوند تا بفهمیم محتمل ترین علت چیست.« به همین دلیل، فرض نکنید که درد قفسه 
سینه جدی نیست فقط به این دلیل که ممکن است قلب را درگیر نکند. چه مربوط به قلب 
باشد و چه نباشد باید در اسرع وقت برای تشخیص و درمان به پزشک خود مراجعه کنیم.

5. رگ به رگ شدن قفسه سینه یا کرنش عضلانی
شما ممکن است درد قفسه سینه که می آید و می رود را پس از بلند کردن وزنه یا آسیب به 
منطقه قفسه سینه، احساس کنید. درمان به طور معمول شامل استراحت، سرما یا گرما، 

مسکن یا قرص های ضد التهاب می شود.

درد مقطعی قفسه سینه به چه معنا است؟

دستورات تغذیه ای را جدی بگیرید

خوراکی های زمستان کرونایی

تقویت سیستم ایمنی بدن، یکی از روش های پیشگیری از ابتلا به کرونا است که 
همواره متخصصین تغذیه بر آن تاکید و اصرار دارند.

به گزارش مهر، در حال حاضر تنها راه برای پیشگیری از ابتلاء به کرونا، رعایت 
فاصله گذاری اجتماعی، استفاده از ماسک و شستشوی مرتب دست ها با آب و 

صابون به مدت ۲۰ ثانیه و پیروی از اصول تغذیه صحیح است.
با تغذیه صحیح و تقویت سیستم ایمنی بدن می توان از ابتلاء به کرونا پیشگیری 
کرد. تغذیه صحیح به معنی مصرف مواد غذایی گران قیمت نیست. با استفاده از 
جایگزین های مواد غذایی می توان تغذیه ای صحیح و متناسب با اقتصاد خانواده 

داشت.
برای تقویت سیستم ایمنی بدن به اندازه کافی از منابع پروتئینی و ریزمغذی ها 
استفاده کنید. بهترین منبع پروتئینی ارزان تر، حبوبات است که همراه با غلات 

ارزش غذایی معادل گوشت خواهد داشت.
البته لازم است به این نکته توجه کنید که برای پیشگیری از کرونا، مکمل های 
مولتی ویتامین را خودسرانه مصرف نکنید. به جای مصرف مکمل های مولتی 
ویتامین برای تقویت سیستم ایمنی، از سبزی ها و میوه های فصل استفاده کنید.

با مصرف روزانه حداقل ۵ واحد سبزی و میوه )۲ عدد میوه و سه وعده سبزی( 
ویتامین C مورد نیاز بدن تأمین می شود. همچنین، از میوه های فصل مثل انواع 
مرکبات که غنی از ویتامین C هستند برای تقویت سیستم ایمنی بدن استفاده 
کنید. یک عدد پرتقال و یا دو عدد نارنگی متوسط ویتامین C مورد نیاز روزانه را 
تأمین می کند. برای پیشگیری از کرونا در کنار هر وعده غذایی از سالاد و یا سبزی 
خوردن استفاده کنید. اگر به دلیل مشکلات گوارشی قادر به مصرف سبزیجات به 

صورت خام نیستید، آنها را به شکل بخارپز مصرف کنید.
افراد بالای ۱۲ سال برای تقویت سیستم ایمنی بدن، ماهانه یک مکمل ویتامین 
دی ۵۰ هزار واحدی مصرف کنند. در کودکان ۲ تا ۱۲ سال، مصرف هر دوماه یک 
عدد مکمل ۵۰ هزارواحدی ویتامین D به تقویت سیستم ایمنی بدن و پیشگیری از 
کرونا کمک می کند. لازم است به این نکته توجه کنید که در دوران همه گیری کرونا 
از مواد غذایی کم چرب، کم نمک و با قند کمتر استفاده کنید. غذاهای چرب و 
پرنمک با تضعیف سیستم ایمنی بدن شانس ابتلاء به کرونا را افزایش می دهند. 
مصرف زیاد مواد قندی و شیرین با تحریک سیستم ایمنی بدن خطر ابتلاء به کرونا 
را بیشتر می کنند. به جای استفاده از نوشابه های گازدار، آب میوه های صنعتی 
که قند افزوده دارند و نوشیدنی های شیرین، از دوغ یا ماءالشعیرهای بدون قند و 
عرقیات خانگی کم شیرین استفاده کنید. از سبزی ها و صیفی جات فصلی مثل 
 A و C شلغم ، کدو حلوایی ، انواع کلم و،گل کلم و هویج که سرشار از ویتامین
هستند، استفاده کنید. مصرف سس های چرب که معمولًا نمک و شکر زیادی 
هم دارند را محدود کنید و سالاد خود را با چاشنی هایی مثل انواع سرکه، آبغوره، 

آبلیمو، آب نارنج و سبزیجات معطر میل کنید.
تا جایی که ممکن است، روزانه ماست، پنیر و شیر کم چرب مصرف کنید.

مصرف فست فودها مثل انواع پیتزا، سوسیس و کالباس و غذاهای کنسروی 
که حاوی سدیم و نمک زیادی هستند و موجب اختلال در سیستم ایمنی بدن 

می شوند را محدود کنید تا احتمال ابتلای شما به کرونا کمتر شود.
مانند  نمک  پر  و  چرب  تنقلات  مصرف  جای  به  خانگی  قرنطینه  دوران  در 
آجیل و تخمه های نمکی و شیرین مانند انواع شیرینی، شکلات و بیسکویت و 

نوشیدنی های شیرین شده با قند، از انواع میوه های فصلی و تازه استفاده کنید.
خودسرانه مکمل های ویتامین A، روی و آهن مصرف نکنید و از سبزی ها و 

میوه هایی که به صورت طبیعی دارای این ویتامین ها هستند، استفاده کنید.
حبوبات منبع خوبی از پروتئین، ویتامین ها و مواد معدنی هستند. بنابراین در 
وعده های غذایی اصلی روزانه از حبوبات استفاده کنید. خوردن یک نیاز حیاتی 
است، ولی خوردن مواد غذایی سالم یک هنر است. انواع نوشابه ها و آبمیوه های 
صنعتی، آب نبات، شکلات، نوشیدنی های شیرین مثل شربت ها، انواع مربا و 
انواع شیرینی های خشک و تر حاوی مقادیر زیادی مواد قندی هستند. در مصرف 
آنها افراط نکنید. مصرف غذاهای پرچرب، پر نمک و شیرین خطر ابتلای شما به 
کرونا را افزایش می دهد. در حین خرید، به نشانگرهای رنگی تغذیه ای مواد غذایی 
توجه کنید، چرا که به شما می گویند که در محصول مربوطه چقدر سدیم( نمک )، 
قند و چربی وجود دارد. توجه به نشانگر رنگی تغذیه ای محصولات غذایی تضمین 

خریدی سالم تر و سیستم ایمنی قوی تر برای پیشگیری از کرونا است.
احتمال ابتلای افراد چاق به کرونا بیش از دیگر افراد است. مراقب وزنتان باشید.
احتمال زنده ماندن افراد چاقی که مبتلا به کرونا می شوند پایین است پس به فکر 
کنترل وزن خود باشید. با کاهش مصرف قند و شکر و شیرینی از ابتلاء به دیابت، 

چاقی و کرونا پیشگیری کنید.
سعی کنید دو سوم بشقاب غذایتان را به سبزیجات و حبوبات اختصاص دهید. 

به جای نان های سفید از نان هایی که سبوس بیشتری دارند استفاده کنید.
برای پیشگیری از اضافه وزن در دوران همه گیری کرونا، در خانه با کودکان خود 
بازی های پر تحرک انجام دهید. برای پیشگیری از چاقی کودکان، میزان تماشای 

تلویزیون، کار و بازی کودکان با رایانه را محدود کنید.
حبوبات و غلات ارزش پروتئینی بالایی دارند. بهتر است برنج را بیشتر به صورت 
مخلوط با حبوبات مثل باقلا پلو، عدس پلو، ماش پلو، لوبیا چشم بلبلی با پلو، و یا 
عدس یا ماش را با نان مصرف کنید تا پروتئینی با ارزش غذایی گوشت به بدنتان 
برسد. به مواد غذایی حاوی حبوبات )عدسی، خوراک لوبیا و…( چاشنی های 

حاوی ویتامین C مانند آب لیمو یا نارنج تازه اضافه کنید.
با مصرف شیر غنی شده با ویتامین D ، بخشی از نیاز بدن به این ویتامین تأمین 
می شود. در دوره همه گیری کرونا، برای داشتن فعالیت بدنی منظم و ورزش در 
منزل، برنامه ریزی شخصی داشته باشید. برای تشویق کودکان و نوجوانان به 
تحرک بیشتر در ایام ماندن در منزل، بطور دسته جمعی همراه اعضای خانواده 
ورزش کنید. کم آبی ریسک ابتلاء به کرونا را افزایش می دهد، بنابراین روزی ۶ 
تا ۸ لیوان آب بنوشید. هیچکدام از وعده های غذایی را حذف نکنید چرا که این 
اقدام سیستم ایمنی شما را تضعیف می کند. کمبود خواب باعث ضعیف شدن 
سیستم ایمنی می شود. خوابیدن به مدت هفت تا نه ساعت به صورت روزانه برای 
بزرگسالان توصیه می شود. کودکان بسته به سنشان به ۸ تا ۱۴ ساعت خواب نیاز 
دارند. از سیر، زنجبیل و پیاز هر روز در غذاهای مصرفی استفاده کنید. این سه 

ماده غذایی تقویت کننده سیستم ایمنی هستند.
تخم مرغ منبع بسیار مناسبی از پروتئین و مواد مغذی متنوع است. فقط توجه 
داشته باشید که بهتر است تخم مرغ را بجوشانید و بصورت آبپز کاملًا سفت و پخته 

شده مصرف کنید و از نیم پز کردن، عسلی نمودن و یا نیمرو کردن آن بپرهیزید.
از جوانه گندم، ماش و شبدر در رژیم غذایی روزانه خود استفاده کنید. این 
جوانه ها سرشار از پروتئین، آهن و ویتامین های گروه B هستند که به تقویت 
سیستم ایمنی شما کمک می کنند. هیچ ماده غذایی به تنهایی نمی تواند معجزه 
افراط  یا دمنوش ها  اقلام غذایی  تأثیر شایعات در مصرف برخی  کند. تحت 
ننمایید. تنوع و تعادل را در برنامه غذایی خود رعایت کنید. مواد غذایی را از مراکز 

معتبر و تحت نظارت ارگان های بهداشتی تهیه نمائید.
مواد غذایی خریداری شده را به شیوه سالم آماده و مصرف نمائید. از روش های 

بخار پز یا آبپز کردن بجای سرخ کردن استفاده نمائید.
دیابت، فشار خون بالا و بیماری های قلبی عروقی خطر ابتلاء به کرونا را بیشتر 

می کنند. با رعایت رژیم غذایی صحیح در کنترل این بیماری ها بکوشید.
برای پیشگیری از تحریک سیستم ایمنی بدن، به جای روغن های حیوانی حاوی 
مقدار زیادی چربی اشباع شده هستند، از روغن های مایع استاندارد و دارای 

مجوزهای بهداشتی و در حد متعادل استفاده کنید.



چهار شنبه -سوم دی ماه 1399-    سال بیست  و سوم -   شماره 45182

 
مهارت ها  آموزش  تعاریف سواد، صرفا  اساس  بر 
در  تغییر  برای  آن  از  بهره گیری  بلکه  نیست،  مهم 
سبک زندگی از اهمیت بیشتری برخوردار است. 
اما چرا استفاده از دانش و سواد نتوانسته تغییر قابل 

توجهی در زندگی برای بهبود فرهنگ ایجاد کند؟
سطح سواد و دانش آکادمیک یکی از مؤلفه هایی 
هر  در  توسعه  و  پیشرفت  برای  بسیاری  که  است 
زمینه ای به آن استناد می کنند و حتی در زمینه های 
از  بسیاری  زندگی،  سبک  بهبود  و  فرهنگی 
کارشناسان، داشتن سواد لازم را پیش شرط موفقیت 

و ارتقای کیفی زندگی می دانند.
نشیب های  و  فراز  با  اخیر  سال های  در  سواد 
مختلفی همراه بود؛ به طوری که اوایل کسی که 
سواد خواندن و نوشتن زبان مادری داشت، باسواد 
یادگیری  یونسکو  زمان  مرور  به  اما  می شد.  تلقی 
رایانه و یک زبان خارجی را نیز به آن افزود و پس از 
آن کسی که سواد رسانه، آموزش و پرورش، سواد 
فرهنگی و... داشته باشد، باسواد شناخته شد و در 
آخرین تعریف سواد، توانایی ایجاد تغییر در زندگی 
با استفاده از خوانده ها و آموخته ها ملاک باسوادی 
قرار گرفت. با این تعریف و با وجود داشتن تعداد 
زیادی فارغ التحصیل دانشگاهی، چقدر در کشور ما 

مردم باسواد هستند؟
مهارت ها  آموزش  تعاریف سواد، صرفا  اساس  بر 
مهم نیست، بلکه استفاده از آن برای تغییر در سبک 
زندگی از اهمیت بیش تری برخوردار است. بر همین 
مدارک  داشتن  با  که صرفا  نکنیم  فراموش  اساس 
تحصیلی نمی توانیم افراد را باسواد یا بی سواد بدانیم.
از پیروزی انقلاب اسلامی ۵۲ درصد مردم  قبل 
ایران توانایی خواندن و نوشتن نداشتند و بر اساس 
تعریف یونسکو بی سواد بودند، اما اکنون در سال 99 
میانگین باسوادی بر اساس تعاریف اولیه سواد، بالای 
9۶ درصد است و به گفته شاپور محمدزاده، رئیس 
سازمان نهضت سوادآموزی ۸۰ درصد فعالیت های 
ما به دختران و زنان اختصاص دارد و فاصله درصد 
باسوادی زنان قبل از انقلاب ۲۶.۲ درصد در گروه 
سنی ۱۰ تا ۴9 سال بود که اکنون میزان بی سوادی 

به کمتر ۲.۸ درصد رسیده است.
بر همین اساس 9۷.۲ درصد مردم کشورمان بر 
اساس گزارش های سازمان نهضت سوادآموزی، از 
سواد برخوردارند و بسیاری از ما اطلاعات زیادی در 
موضوعات مختلف داریم، اما چرا استفاده از دانش 
و سواد نتوانسته تغییر قابل توجهی در زندگی برای 

بهبود فرهنگ ایجاد کند؟
سواد تشریفاتی مانع فرهنگسازی است

حجت الاسلام دکتر رضا غلامی، رئیس پژوهشکده 
مطالعات اسلامی آسیب های اجتماعی معتقد است 
که علم و آنچه می آموزیم در زندگی مورد استفاده قرار 
نمی گیرد و به نوعی ابعاد نظری آن بر ابعاد کاربردی 

غلبه دارد.
وی با بیان اینکه مباحث علمی را باید وارد متن 
در  سواد  و  علم  زمانی  تا  می افزاید:  کنیم،  زندگی 
حاشیه باشد، تأثیری در زندگی ما نخواهد داشت. 
اگر علم و کسب سواد را دکوری و تشریفاتی در نظر 
بگیریم، ممکن است با وجود پیشرفت علم و سواد 
اثری در زندگی شاهد نباشیم. علاوه بر این دانش 

ما کاربردی نشده است. به همین دلیل پاسخگوی 
نیاز ما نیست و در فرهنگسازی هم مؤثر نخواهد بود.

کسب سواد رسانه ای مهم ترین عامل برای ارتقای 
فرهنگ عمومی

در  رسانه ها  نفوذ  به  توجه  با  اخیر  سال های  در 
گرفته  قرار  توجه  مورد  نیز  رسانه ای  سواد  جوامع، 
تغییر  تولیدات رسانه ای مختلف سعی در  و  است 
رفتار و سبک زندگی مردم دارد و گاهی به جای سواد، 

رسانه ها هستند که به جوامع سمت و سو می دهند.
نیز  ارتباطات  جامعه شناس  الستی،  محمدعلی 
کسب سواد رسانه ای را مهم ترین عامل برای ایجاد 
عمومی  فرهنگ  ارتقای  و  زندگی  سبک  در  تغییر 
می داند و می گوید: تعریف سواد در سال های اخیر 
تغییرات زیادی داشته است. در دوره ای خواندن و 
نوشتن ملاک بود و بعد کار با رایانه مورد توجه قرار 
گرفت. اما به نظر من ملاک باسواد بودن، درست 
درجه  بردن  بالا  برای  یعنی  است.  کردن  عمل 
استقلال باید سواد و تحلیل از موضوعات را در خود 
و دیگران تقویت کنیم تا بتوانیم از این طریق تغییری 

در جامعه ایجاد کنیم.
لزوم ایجاد قدرت مقاومت در برابر رسانه ها

امری  را  رسانه ها  برابر  در  مقاومت  قدرت  وی 
ضروری عنوان می کند و می افزاید: وقتی می گوییم 
اثرگذاری  مردم  بر  رسانه ها  که  اکنون  باید  سواد، 
زیادی دارد، به سواد رسانه ای توجه ویژه ای داشته 
باشیم. به همین دلیل اگر می خواهیم در زندگی و 
فرهنگ جامعه، دانش و سواد مؤثر واقع شود، باید 
قدرت تحلیل و بلوغ افراد در برابر تبلیغات رسانه ای 
را بالا ببریم. یعنی طوری نباشد که وقتی رسانه ای 
موضوعی را مطرح می کند، افراد بدون درک صحیح 
یا تحقیق و تحلیل، آن را مورد پذیرش قرار داده و 
عمل کنند. پس برای اثرگذاری مناسب بر افکار و 
رفتار مردم، باید سواد رسانه ای را در این برهه افزایش 

دهیم.
امان الله قرایی مقدم، جامعه شناس نیز با اشاره 
به اینکه جامعه به گذشته برنمی گردد، می گوید: 
همانطوری که رهبر معظم انقلاب فرمودند »فناوری 
فناوری  این  باشیم  مواظب  باید  می آورد«  فرهنگ 
چه فرهنگ و خوراکی برای ما دارد و چگونه باید از 
آن استفاده کنیم که این چگونگی استفاده از آن 

نیازمند سواد رسانه ای است. پس اگر به دنبال تغییر 
در زندگی هستیم، باید سواد رسانه ای را افزایش داده 
و فکر نکنیم مطالبی که از سوی رسانه ها منعکس 
می شود بر همه تأثیر یکسانی دارد. برخی بر اساس 
تحلیل خود برداشت متفاوتی دارند که باید با ارتقای 
سواد رسانه ای مردم را از نفوذ فرهنگی آگاه کرده و 

اجازه تخریب فرهنگی ندهیم.
چرا علم در زندگی متجلی نمی شود؟

وی با بیان اینکه ما بین جامعه و زندگی و همچنین 
سواد و علم، ارتباطی پیدا نکردیم، می افزاید: سواد، 
اما اکنون  از فرهنگ عمومی جامعه است،  ناشی 
نظام ارزشی ما مشکل دارد و نتوانستیم بهره گیری 
از علم و سواد را در زندگی متجلی کنیم و به نوعی 
نادرست طوری شده که گاهی کاری  با رفتارهای 
که باید با علم پیش رود، برخی با پول و سایر موارد 
به دست می آورند. یا حتی شاهدیم که برخی سواد 
کسب می کنند تا به قدرت برسند، بدون اینکه به 
فکر تجلی آنچه آموختند در زندگی فردی یا حتی 
اجتماعی باشند. همین تفکر باعث می شود علم و 
دانش در زندگی کارآیی نداشته باشد و با این روند 
در  را  خود  آموخته های  داشت  انتظار  نمی توانیم 
زندگی به کار برده و تغییری در رفتارها به نفع توسعه و 

پیشرفت ایجاد کنیم.
قرایی مقدم با اشاره به اینکه پشت میزنشینی برای 
به ویژه جوانان ارزش شده است، می گوید:  مردم 
اولین دانشجویانی که از ایران به خارج از کشور رفتند 
و پس از بازگشت به مقامی رسیدند، این تصور حاکم 
شد که هر کسی از دانشگاه فارغ التحصیل می شود 
باید رئیس شود. ما ۲۰ سال قبل از ژاپن دارالفنون 
داشتیم، اما ما کجا و آنها کجا هستند؟ ما پشت میز 
نشستیم و از علم خود بهره نگرفتیم، اما آنها به دنبال 

کار و تلاش و پیشرفت رفتند.
معتقد  نیز  روان شناس  مقدم،  ابراهیمی  حسین 
در  ثروت«  یا  است  بهتر  »علم  تفکر  وقتی  است، 
جامعه غلبه می کند و بسیاری برای کسب ثروت به 
سوی سوادآموزی می روند، دیگر کسب علم و دانش 
برای پیشرفت بی معنی می شود و با این روند توسعه 
فرهنگی هم اتفاق نمی افتد. این امر در حالی است 
که سواد و کسب دانش به توانمندی افراد افزوده و 

شانس زندگی بهتر را افزایش می دهد.

رئیس سازمان صنعت معدن و تجارت استان قم :

اولویت تولید تخم مرغ در قم
 تامین نیاز استان است

رئیس سازمان صنعت معدن و تجارت قم با تاکید بر اینکه این استان یکی از 
قطب های تولید تخم مرغ در کشور است گفت: در شرایط فعلی در موضوع تامین 
تخم مرغ مورد نیاز جامعه، اولویت با استان است و فقط مازاد تولید به استان های 

دیگر صادر شود.
 محمود سیجانی روز سه شنبه در پایان سی و ششمین جلسه کارگروه تسهیل و 
رفع موانع تولید قم در گفت و گو با خبرنگاران اظهار داشت: مطابق مصوبه تنظیم 
بازار استان هر کیلو تخم مرغ درب مرغداری ۱۲۰ هزار ریال و برای مصرف کننده 

نهایی ۱۴۵ هزار ریال است.
سیجانی قم را از قطب های تولید تخم مرغ کشور دانست و گفت: با این حال 
اولویت ما تامین تخم مرغ مصرفی استان است و مازاد تولید را به استان های دیگر 

می دهیم.
وی افزود: به منظور عرضه تخم مرغ به قیمت یاد شده سازمان جهاد کشاورزی 
استان قول مساعد تامین روزانه ۴۰ تُن تخم مرغ را داد که با توجه به کمبود و مشکل 
هایی که روزهای قبل در تامین تخم مرغ وجود داشت این اقدام از روز گذشته آغاز 
شده است. وی با بیان اینکه تخم مرغ به ۲ شیوه کیلویی و فله و همچنین بسته 
بندی در اختیار مصرف کننده قرار می گیرد افزود: قیمت تخم مرغ بسته بندی 

شده به دلیل هزینه ایی که بسته بندی دارد متفاوت است.
سیجانی یادآور شد: تخم مرغ بسته بندی شده در بسته های ۶ ، 9 و ۱۶ تایی در 
بازار موجود است که باید بر اساس قیمت مصوبی که بر روی آن درج شده عرضه 
شود. رئیس صمت قم تصریح کرد: تخم مرغ کیلویی نیز باید به مبلغ ۱۴۵ هزار 
ریال به دست مصرف کننده برسد و بیش از این تخلف است و شهروندان باید 

گزارش دهند تا با تخلف صورت گرفته برخورد شود.
سیجانی همچنین یادآور شد: ما الان از سطح فروشگاه های بزرگ به سطح 
صنوف خُرد و محلی نیز ورود پیدا کردیم و از روز گذشته سهمیه تخم مرغ به اتحادیه 
خواروبار و بنک دار استان داده شده تا با همین قیمت به مغازه های محلی عرضه 
کنند. رئیس صمت در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به مطرح شدن موضوع 
واگذاری زمین به واحدهای شهرک های صنعتی شهاب و فن آوری اطلاعات گفت: 
بر اساس تصمیم این جلسه مقرر شد مشکل سند مالکیت این زمین ها رفع شود 
تا هم در بحث واگذاری و همچنین ترهین محل اجرای طرح در زمان استفاده از 
تسهیلات بانکی مانعی وجود نداشته باشد. سیجانی همچنین با اشاره به طرح 
موضوع تسهیلات رونق و جهش تولید و همچنین تسهیلات تبصره ۱۸ افزود: از 
ابتدای سال جاری یک پیش بینی ۱۱ هزار میلیاردی برای این تسهیلات داشتیم 

که حدود هشت هزار میلیارد ریال آن متعلق به بخش صنعت است.
جذب هفت درصدی تسهیلات بخش گردشگری 

وی افزود: جذب این تسهیلات از اول مردادماه آغاز شده و تا تیرماه ۴۰۰ نیز 
فرصت این کار وجود دارد و تاکنون حدود ۵۵.۵ درصد در بخش صنعت جذب شده 

که این نرخ مطلوب است و در ماه های آینده نیز بیش از این جذب خواهد شد.
رئیس صمت قم با اشاره به تسهیلات تبصره ۱۸ گفت: سود این تسهیلات سه 
درصد تخفیف دارد و تاکنون در این استان ۱۲۸ درصد جذب شده که این موفقیت 
باعث پرداخت ۱۵۰۰ میلیارد ریال تشویقی شده که به تازگی از محل منابع سایر 
استان ها تامین شده است. وی افزود: با توجه به پایان مهلت جذب این تسهیلات 
در پایان دی ماه بانک ها باید هر چه سریعتر پرونده های معرفی شده را تعیین 
تکلیف کنند تا ما بلافاصله متقاضیان جدید را معرفی نموده و سهم استان هایی که 

این تسهیلات را جذب نکردند جذب کنیم.
مسئول دبیرخانه کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید قم همچنین با اشاره به 
جذب هفت درصدی تسهیلات بخش گردشگری گفت: این بخش باید تسهیلات 
بیشتری را جذب کند چرا که در غیر این صورت بخشی از سهم آن را با بخش های 
صنعت و کشاورزی جا به جا می کنیم.  رئیس صمت قم همچنین موضوع تهاتر 
ارزی و رفع تعهد ارزی را از مهمترین مشکل های تجار و صنعتگران استان دانست 
و گفت: با گشایشی که در ستاد هماهنگی اقتصادی دولت رخ داد این مجوز داده 
شد که واحدهای صادراتی برای ورود مواد اولیه و ماشین آلات خود و یا دیگر تولید 

کنندگان بتوانند تهاتر ارزی را انجام دهند و تعهد ارزی آنها رفع شود.
وی یادآور شد: برای این موضوع یک دبیرخانه ارزی به عنوان اتاق تهاتر ارزی در 
سازمان توسعه تجارت تشکیل شده و ما نیز از صنعتگران خواستیم هر گونه تعهد 
ارزی دارند را رفع کنند. سیجانی اضافه کرد: صنعتگرانی که مواد اولیه و تحهیزات 

نیاز دارند نیز اعلام کنند که از طریق این اتاق پیگیری کنیم.
وی در پاسخ به سوالی در خصوص میزان تعهد ارزی استان بیان کرد: در سال 
جاری بالغ بر ۱۱۰ میلیون دلار صادرات در استان داشتیم که پیش بینی می کنیم 

تا پایان سال به ۲۲۰ میلیون دلار برسد.

سرپرست معاونت خدمات مشترکین شرکت توزیع برق قم:

افزایش آمپر کنتورهای قدیمی برق 
اجباری نیست 

سرپرست معاونت خدمات مشترکین شرکت توزیع نیروی برق قم گفت: آمپر 
کنتورهای قدیمی برق در راستای استانداردسازی و تامین برق پایدار و مطمئن 

برای مشترکان افزایش می یابد.
سید محمدرضا غفوری به آغاز طرح استانداردسازی و تامین برق پایدار اشاره 
کرد و افزود: در همین راستا شرکت توزیع نیروی برق استان فرصتی را برای افزایش 

آمپراژ کنتورهای قدیمی فراهم  کرده است.
وی با بیان اینکه امروزه وسایل برق با زندگی مردم گره خورده است، اضافه کرد: 
با توجه به افزایش تجهیزات برقی و نیاز بیشتر به قدرت برق، کنتورهای قدیمی با 

آمپراژ  ۵، ۱۰ و ۱۵  پاسخگوی نیاز مشترکان نیست.
وی خاطرنشان کرد: به منظور تامین برق مطمئن به ویژه در فصول گرم سال، 
مشترکان باید نسبت به افزایش آمپراژ اقدام کنند که در این زمینه تسهیلاتی برای 

متقاضیان در نظر گرفته شده است.
غفوری با بیان اینکه مشترکین برق می توانند برای ثبت درخواست افزایش آمپراژ 
بدون مراجعه حضوری و از طریق اپلیکیشن )برق من( و یا سامانه تلفنی ۱۵۲۱ 
اقدام کنند، تاکید کرد: البته در این رابطه شرکت توزیع برق استان برای افزایش 
آمپراژ مشترکین که در حد آمپراژ قراردادی مصرف می کنند هیچ گونه اجباری 
ندارد. وی در ادامه تصریح کرد: مشترکین می توانند به صورت تقسیطی اقدام به 

افزایش آمپر کنتورهای خود کنند.
 

معاون فرهنگی و امور جوانان اداره کل ورزش و جوانان قم:

 هیچ محدودیتی برای ثبت سمن ها 
در استان وجود ندارد 

معاون فرهنگی و امور جوانان اداره کل ورزش و جوانان قم بابیان اینکه هیچ 
محدودیتی برای ثبت سمن ها در استان وجود ندارد گفت: تعداد سمن های ثبت 
شده استان از ابتدای سال تاکنون با رشد ۱۰ درصدی از ۳9 به ۴۳ سمن افزایش 
یافته اند. محسن فارسی افزود: از این تعداد، هم اکنون۲۰ سمن استان درحوزه 
اجتماعی، ۱۴ سمن در حوزه فرهنگی، پنج سمن در حوزه علمی و چهار سمن 
ورزشی در قم مشغول فعالیت هستند. وی ادامه داد: روند ثبت سه سمن دیگر نیز 
درحال انجام است که با ثبت آنها، تعداد سازمان های مردم نهاد قم تا پایان سال 
جاری نسبت به مدت مشابه سال گذشته حدود ۲۰ درصد افزایش می یابد. معاون 
فرهنگی و امور جوانان اداره کل ورزش و جوانان قم با تاکید بر ضرورت بهره گیری 
از ظرفیت جوانان استان به منظور مشارکت آنها در تصمیم سازی ها گفت: باور به 

توانمندی جوانان موجب ایجاد شکوفایی و جهش در تمامی عرصه های می شود.
وی با بیان اینکه هیچ محدودیتی برای ثبت سمن ها در استان وجود ندارد گفت: 
افراد با محدوده سنی ۱۸ تا ۳۴ سال می توانند با مراجعه به درگاه ثبت سمن های 
کشور، سازمان مردم نهاد در هر رشته و گرایش مورد نظر خود را ثبت و با بارگذاری 

مدارک مورد نیاز، مجوز رسمی فعالیت دریافت کنند.

دادستان عمومی و انقلاب قم  خبرداد

هک میلیاردی یک شرکت صنعتی در قم
دادستان عمومی و انقلاب قم از کلاه برداری میلیاردی از یک شرکت تولیدکننده 
فولاد در شهرک سلفچگان خبر داد و گفت: متهم با هک ایمیل شرکت و دسترسی 
به اطلاعات آن و جعل ایمیل طرف قرارداد، مبلغ ۱۸۷۶۶۸ یورو کلاه برداری 

کرده است.
قم،  انقلاب  و  عمومی  دادسرای  عمومی  روابط  سه شنبه  روز  گزارش  به 
حجت الاسلام والمسلمین حسن غریب، با بیان این که این شرکت تولیدکننده فولاد 
در طرح توسعه فعالیت خود مجبور به واردات ماشین آلات فولادسازی از کشورهای 
خارجی بوده است، افزود: در زمان اجرای یکی از قراردادهای خرید تجهیزات، 
یک هکر، ایمیل مربوط به این شرکت را هک نموده و اطلاعات قرارداد موجود در 
ایمیل را در اختیار گرفته و اقدام به ارتباط با شرکت خارجی طرف قرارداد می نماید.
وی افزود: متهم با ارتباط با شاکی از طریق آدرس ایمیل جعلی مشابه آدرس 
در  این شرکت  با  و  قرارداد ظاهر شده  مقام طرف  در  ایمیل شرکت خارجی، 

خصوص جزییات قرارداد وارد مذاکره می شود.
وی ادامه داد: این کلاه بردار پس از جلب اعتماد مالباخته، با ایجاد حساب بانکی 
فیک در کشور پرتغال و با تماس از طریق واتساپ به شاکی، بیان می دارد که به 
علت کرونا تغییر شماره حساب از کشور چین به کشور پرتغال صورت گرفته است و 
با اعلام شماره حساب جدید، درخواست واریز باقیمانده مبلغ قرارداد را به حساب 

واقع در کشور پرتغال می کند.
غریب خاطرنشان کرد: مالباخته با تصور این که وجه را به حساب طرف قرارداد 
واریز می نماید، اقدام به واریز وجه به مبلغ ۱۸۷۶۶۸ یورو از طریق صرافی به 
حساب جعلی تعریف شده از متهم می کند و پس از پیگیری از طریق تماس تلفنی 
با شرکت طرف قرارداد برای ارسال بار، متوجه کلاه برداری صورت گرفته می شود.

وی در خصوص اقدامات دادسرای قم در این پرونده، بیان کرد: با بررسی حساب 
مربوط مشخص شد که مبلغ واریز شده همچنان در حساب کشور پرتغال موجود 
است که در این راستا پیگیری از طریق اداره کل امور بین الملل قوه قضاییه و ارسال 
نامه به وزارت دادگستری دولت پرتغال و سفارت ایران در پرتغال به منظور مسدودی 

حساب متهم، احضار دارنده حساب و بازجویی از آن صورت گرفت.
دادستان قم با اشاره به اینکه آدرس ایمیل جعلی شرکت خارجی تنها یک نقطه 
با ایمیل اصلی تفاوت داشت، هشدار داد: ضروری است شهروندان در زمان وارد 
کردن آدرس ایمیل یا آدرس سایت ها دقت و توجه زیادی داشته باشند و از اصلی 
بودن آدرس تایپ شده اطمینان حاصل کنند تا در دام صفحات جعلی گرفتار 

نشوند.
 

جانشین فرمانده انتظامی استان قم خبرداد

 پاتک پلیس به مخفیگاه اراذل و اوباش
به  قم  استان  امنیت عمومی  پلیس  پاتک  از  قم  انتظامی  فرمانده  جانشین 

مخفیگاه اراذل و اوباش و دستگیری ۸تن در این رابطه خبر داد.
 سرهنگ بهادر اسماعیلی، اظهارداشت: در عملیات پیش دستانه پلیس امنیت 

عمومی استان قم به مخفیگاه اراذل و اوباش ۸تن دستگیر شدند.
وی گفت: افراد مذکور قصد داشتند با پیش بینی موتورسنگین در قم اقدام به 
قدرت نمایی در سطح شهر کرده که با رصد و هوشیاری به موقع پلیس مخفیگاه 
آن ها شناسایی و با هماهنگی مقام قضائی استان دستگیری آن ها در دستور کار 
مأموران قرار گرفت. جانشین فرمانده انتظامی استان قم افزود: در ادامه ماموران 
پلیس با ورود به محل مذکور، متهم اصلی و ۷ تن از همدستانش را دستگیر و طی 
بازرسی صورت گرفته از محل موصوف، ۶ قبضه سلاح سرد، مقادیری مواد مخدر 
و یک عدد افشانه دفاع شخصی کشف شد. سرهنگ اسماعیلی گفت: در نهایت 
متهمان به همراه پرونده تشکیل شده برای انجام مراحل قانونی تحویل مرجع 
قضائی استان شدند. جانشین فرمانده انتظامی استان با تاکید بر اینکه برخورد 
با اراذل و اوباش مقطعی نیست و با کسانی قصد آشوب و شرارت دارند به هیچ 
عنوان مماشات نمی کنیم، از شهروندان خواست در صورت مشاهده هرگونه 
ایجاد مزاحمت و شرارت موضوع را بلافاصله به مرکز فوریت های پلیسی ۱۱۰ 

اطلاع دهند.
جزییات کشف 5 کیلوگرم هروئین 

جانشین فرمانده انتظامی استان قم همچنین ابراز کرد: در عملیاتی ۵ کیلوگرم 
پیگیری  در  اظهارداشت:  تن دستگیر شدند.  وی  و ۲  قم کشف  در  هروئین 
اطلاعاتی پلیس مبارزه با مواد مخدر استان مشخص شد یکی از قاچاقچیان قصد 
دارد با یک دستگاه خودروی پژو پارس یک محموله هروئین را از تهران به قم منتقل 
کند، بنابراین موضوع در دستور کارماموران قرار گرفت. اسماعیلی گفت: در ادامه 
مشخص شد سوژه از محور "ساوه – سلفچگان" در حال ورود به استان است که 
مأموران بلافاصله با هماهنگی مقام قضائی، به محل مورد نظر اعزام و با کنترل 
تردد خودروهای عبوری خودرو مذکور را شناسایی، متوقف و ۲ را در این رابطه 
دستگیر کردند. جانشین فرمانده انتظامی استان قم افزود: سپس در بازرسی از 
روی صندلی عقب خودرو توقیفی، ۵ کیلو و ۴۵۰ گرم هروئین در قالب ۳ بسته 
کشف کردند. اسماعیلی گفت: در نهایت متهمان به همراه پرونده تشکیل شده 

برای انجام مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان شدند. 

رییس پلیس فتا استان قم هشدارداد

مراقب وعده پوچ سودهای نجومی 
سرمایه گذاری ارز دیجیتال باشید

پلیس قم نسبت به تاثیرپذیری مردم از وعده پوچ سودهای نجومی سرمایه گذاری 
ارز دیجیتال در فضای مجازی هشدار داد.

 به گزارش روز سه شنبه پایگاه خبری پلیس، رییس پلیس فتا استان قم نیز 
وعده  با  لازم  مجوزهای  ارائه  بدون  که  سرمایه  جذب  سایت های  خصوص  در 
واهی پرداخت سودهای نجومی در حال جذب سرمایه کاربران هستند، هشدار 
داد.  سرهنگ  علی موالی در گفت و گویی، ابراز کرد: کلاهبرداران با راه اندازی 
سایت هایی اقدام به جذب سرمایه شهروندان با ادعای داشتن ربات هایی که دارای 
الگوریتم پیچیده و خاصی هستند و می توانند از طریق این ربات ها ارزهای دیجیتال 
موجود در بازارهای مالی را تحلیل و از آن طریق سودهای قابل توجهی به کاربران 
خود ارائه دهند در حال فعالیت و جذب کاربر هستند. رییس پلیس فتا استان قم 
افزود: این سایت ها بدون ارائه مجوز و حتی شفافیت در رابطه با مکان ثبت و فعالیت 
خود اقدام به کلاهبرداری از کاربران می نمایند. وی ادامه داد: هرگونه فعالیت در 
این سایت ها به جهت کسب سودهای واهی، جزء سرمایه گذاری های پر ریسک به 
حساب می آید و جزء از دست دادن سرمایه برای شهروندان هیچ عایدی نخواهد 
داشت. سرهنگ موالی در ادامه به شهروندان توصیه کرد: شهروندان باید هوشیار 
باشند و برای این  که در دام کلاهبرداری این  گونه افراد گرفتار نشوند، پیش از 
سرمایه گذاری در هرگونه طرح پیشنهادی از اصالت آن از طریق مراجع مربوطه 
اطمینان حاصل کنند. رییس پلیس فتا استان قم خاطر نشان کرد:  پلیس فتا به  
صورت شبانه روزی آماده پاسخگویی به شهروندان است، لذا کاربران در صورت 
مواجهه با موارد مشکوک با مراجعه به بخش مرکز فوریت های سایبری سایت پلیس 

فتا به آدرس www.Cyberpolice.ir، با ما در ارتباط باشند.
 

فرمانده انتظامی استان قم :
محموله ۱۰ میلیاردی قاچاق در قم کشف شد

فرمانده انتظامی قم از کشف محموله قاچاق به ارزش ۱۰ میلیارد ریال در قم و 
کشف تجهیزات برقی قاچاق ۵ میلیارد ریالی در عملیات دیگری خبر داد.

سردار سید محمود میرفیضی، اظهارداشت: مأموران یگان امداد فرماندهی 
انتظامی شهرستان قم، حین کنترل تردد خودروهای عبوری در اتوبان "قم-تهران 
۵دستگاه خودرو "قاچاق بر" را توقیف کردند. وی خاطرنشان کرد: در بازرسی از 
خودروهای مذکور ۸۸۲ ثوب لباس گرمکن مردانه، یک هزار و ۶۸۰ ثوب لباس 
بچه گانه، ۱۳۰ ثوب پیراهن مردانه، ۳۶۸ عدد شلوار، ۴۳دستگاه جوش بزرگ 
جوشکاری، 9۶ دستگاه دریل سیمی، ۴9دستگاه دریل شارژی و ۶۵دستگاه فرز 

برقی قاچاق کشف و ۵ نفر در این رابطه دستگیر شدند.

اجتماعی

در فرهنگ و عرف اجتماعی ما از یک طرف زن خانه دار و زنی که مشغول مدیریت امور خانه 
و فرزندان است ستایش می شود. اما از طرف دیگر امکانات و تسهیلاتی برای این قشر در نظر 

گرفته نشده است.
قوانین و حتی عرف اجتماعی در ایران درباره مادران و زنان خانه دار دارای یک تناقض 
اساسی است. در عین اینکه خانه دار بودن و مدیریت امور خانه و فرزندان در عرف و فرهنگ ما 
یک ارزش محسوب و ستایش می شود اما از آن طرف در اختصاص کوچکترین تسهیلات به 

این قشر و حمایت از آنان همیشه یک پای کار می لنگد.
مجلس یازدهم که از همان روزهای ابتدایی تلاش کرده تا به قوانین و لوایح بر زمین مانده 
حوزه خانواده سرو سامان بدهد و تاکنون برنامه های زیادی برای حمایت از زنان، خانواده و 
جوانان چیده است، در همین راستا، طرح جمعیت و تعالی خانواده را نیز مطرح کرده است.

پروسروصداترین  از  این طرح یکی  ویژه خانواده و جمعیت،  از تشکیل کمیسیون  بعد 
طرحهای مربوط به خانواده و مطرح شده در این کمیسیون است که در صورت طی کردن 
و  تبدیل شده  قانون  به  اساسی مستقیما  قانون  روند خود در مجلس، مطابق اصل ۸۵ 
لازم الاجراست. اما نکته قابل توجه در این طرح، توجه و اختصاص چندین بند در آن به امورات 
مربوط به زنان شاغل است. در حالی که باز هم از وضعیت زنان خانه دار در این طرح جدید 
غفلت شده است. اگر طرحی قرار است جمعیت و تعالی خانواده را در نظر بگیرد، چرا باید 
از توجه به یکی از اقشاری که مستقیما در تولید جمعیت و تعالی خانواده نقش دارند، غفلت 

کرده باشد؟
 بیمه زنان خانه دار و شرایط نه چندان مطلوب

یکی از مباحثی که در چندین سال اخیر مکرر برای حمایت از زنان خانه دار مطرح می شود، 
»بیمه زنان خانه دار« است. زنان شاغل در ازای شغلی که انجام می دهند، حق بیمه ای را 
پرداخت و در بعد از سی سال دارای یک پشتوانه مالی هستند. اما یک زن خانه دار اغلب بسیار 
بیشتر از سی سال امورات مربوط به خانه و خانواده و فرزندان را به مثابه یک شغل تمام وقت 

مدیریت می کند. اما حمایت مادی در ازای آن دریافت نمی کند.
هم اکنون بیمه تامین اجتماعی زنان بالای ۱۸سال و تا ۵۰سال را بیمه خانه داری می کند. 
این زنان در صورت داشتن سن بالای ۵۰سال به مشکلاتی در بیمه شدن برمی خورند. از آن 
طرف بدون احتساب مبلغ بیمه درمان، این زنان باید در ماه مبلغی بالای ۲۰۰هزارتومان 
پرداخت کنند. نرخ استفاده از خدمات درمانی توسط این بیمه نیز در سال 99مبلغی حدود 
۴۰هزارتوان بود که بدیهی است که پرداخت آن برای همه اقشار ممکن نباشد. از طرف 
دیگر این مبلغ غیرقابل بازگشت است و امکان بازخرید یا دریافت وام برای آن وجود ندارد. 
زنان خانه دار در بیمه تامین اجتماعی مانند شرایط عام دیگر بیمه شدگان این سازمان، در 

۴۵سالگی با ۳۰سال سابقه و در ۵۵سالگی با ۲۰سال سابقه می توانند بازنشسته بشوند.
 به خاطر همین وضعیت با اینکه بیمه زنان خانه دار سالهاست توسط سازمان بیمه تامین 
اجتماعی برقرار است به گفته سرپرست اداره تامین اجتماعی غرب تهران از حدود ۲۰میلیون 
زن خانه دار ایرانی ۷۵درصد آنان فاقد بیمه مستقل هستند. بهبود شرایط بیمه زنان خانه دار 
از مواردی است که بارها توسط مجلس و دولت های مختلف وعده داده شده اما اجرا نشده 

است.
 قانون ساماندهی و حمایت از مشاغل خانگی

یکی دیگر از قوانینی که تا حدی زیادی می تواند حامی زنان خانه دار باشد، حمایت از 
مشاغل خانگی است. بسیاری از زنان می توانند مطابق مفاد این قانون در فضای خانه 
مسکونی خود کسب و کار خانگی راه بیاندازند و دولت نیز موظف است، شرایط فروش و 
حمایت از تولیدات خانگی را فراهم کند. اما آنچه در عمل اتفاق افتاده بیشتر مشکلات بر سر 

راه صدور مجوز، عدم نظارت کافی،مشکلات بیمه ای و عدم حمایت کافی است.
به همین ترتیب کسب و کار خانگی از طریق قانون و حمایت دولتی نیز مشکل چندانی 
از زنان خانه دار حل نکرده است. این روزها اگر کسب و کار خانگی هم توسط زن خانه داری 
انجام می شود فضای فروش و حمایت از آن از طریق مجاری دیگر از جمله فضای مجازی 

فراهم شده است.
طرح جمعیت و تعالی خانواده

حوزه  در  یازدهم  مجلس  پروسرصدای  طرح های  دیگر  از  خانواده«  تعالی  و  »جمعیت 
خانواده بوده است. اعضای کمیسیون فرهنگ، فراکسیون زنان و کمیسون ویژه خانواده 
این طرح را ناجی مسائلی همچون فرزندآوری و ازدواج می دانند. در ماده ۲۴ این طرح برای 
موضوع فرزندآوری به انواع مشکلات زنان شاغل از جمله مدت مرخصی شیردهی، مرخصی 
استعلاجی در دوران بارداری، شروع به کار مجدد مادر و امنیت شغلی وی، مرخصی پدران، 
مادران دانشجوی باردار یا دارای فرزند و... پرداخت شده است. در ازای این؛ در بندهای این 
طرح هیچ اشاره ای به وضعیت و مشکلات مادران و زنان خانه دار به جز در بحث بیمه، نشده 
است.  علی اصغر عنابستانی؛ عضو کمیسیون اجتماعی مجلس در گفتگو با خبرنگار فارس در 
این باره می گوید: » این طرح به این شکل نیست که تمرکز آن فقط روی زنان خانه دار باشد. 
در واقع سعی شده نگاهی همه جانبه صورت بگیرد و تمرکز طرح روی تشویق به ازدواج و 
فرزندآوری است. حالا هر حوزه ای که می تواند به ازدواج کمک کند، سعی شده در طرح دیده 

شود. از جمله زنان خانه دار، بحث های مربوط به بیمه زنان خانه دار و مباحث بازنشستگی.«
سخنگوی کمیسیون جمعیت و تعالی خانواده ادامه داد: » این طرح ۵۲ ماده دارد و در 
کمیسیون مشترک مواد آن یک به یک در حال برسی است. تقریباً حدود ۲۴ الی ۲۵ماده 
بررسی شده است. در حوزه تسهیلاتی مثل مسکن، مباحثی مربوط به فضاسازی و گفتمان 
سازی، مباحث آموزش و فرهنگ و از جمله دستگاه هایی مثل صداوسیما و وزارت بهداشت، 
وزارت آموزش عالی، وزارت آموزش و پرورش، سازمان تبلیغات اسلامی و مواردی از این قبیل 
فعلًا کار شده است.« با همه اینها این سوال هنوز پابرجاست که یک طرح ۵۲ماده ای که تمرکز 
آن بر روی ازدواج و فرزندآوری است، چرا با زنان خانه دار به عنوان یکی از اعضای مهم در تحقق 

این دو مقوله، تا این اندازه بیگانه برخورد کرده است؟
مسئله پیچیده ای به نام زن خانه دار

در فرهنگ و عرف اجتماعی ما از یک طرف زن خانه دار و زنی که مشغول مدیریت امور خانه 
و فرزندان است ستایش می شود. اما از طرف دیگر امکانات و تسهیلاتی برای این قشر در 
نظر گرفته نشده است. از قضا شاید این زنان، زنان شاغل و دارای استقلال مالی و موقعیت 
اجتماعی بوده اند اما به فراخور تشکیل زندگی و فرزنددار شدن انتخاب کرده اند که دیگر یک 
مادر تمام وقت و زنی خانه دار باشند. زنانی که مشخص نیست بعد از سالها مشغولیت به امور 
خانه و زمانی که دیگر فرزندانشان هم بزرگ شده و زندگی مستقل خود را شروع کرده اند، در 

چه موقعیتی در اجتماع و چه وضعی از نظر حمایت مالی قرار دارند.
این وضعیت زنان خانه دار بسیاری را دچار یاس کرده است. تناقض اهمیت نقش مادری و 
خانه داری در برابر موقعیت اجتماعی پایینی که به این قشر اختصاص داده شده این قشر را در 
دوگانه مبهمی قرار داده است و در بسیاری از اوقات خودباوری را از آنان گرفته است. این عدم 

خودباوری قطعا بر روی تربیت فرزندان و زندگی اعضای خانواده هم تاثیر خواهد گذاشت.
به نظر می رسد وضعیت و تعریف خانه داری در فرهنگ ما نیاز به یک بازتعریف اساسی دارد. 
بحث مالی یکی از مواردی است که به جایگاه زن خانه دار اعتبار می دهد. اما آیا زنان خانه دار 
این روزها فقط نیازمند بیمه خانه داری هستند؟ آیا جامعه ای که به دنبال افزایش جمعیت 
است نباید وضعیت روانی زن خانواده در شرایط اقتصادی و اجتماعی کنونی را در نظر بگیرد؟ 
آیا نباید تسهیلاتی ویژه برای مادری که فرزندآوری دارد- نه صرفا تسهیلاتی برای خانواده 
او- در نظر گرفته بشود؟ تصویر زن خانه دار در صداوسیما و سینما چگونه است؟ جایگاه زن 
خانه دار به عنوان مربی یک نسل در کف جامعه چگونه است؟ چه تعداد از دختران امروزی به 
اهمیت خانه داری و مدیریت خانه واقف هستند؟  به نظر می رسد بیشتر از هر چیز جای قوانین 
فرهنگ ساز برای زن خانه دار در طرح های مربوط به حوره خانواده خالی است. فرهنگی که 
وقتی در پشت تریبون ها از اهمیت زن در خانه به مثابه کسی که نسل را پرروش می دهد 
صحبت می کند از آن طرف زن خانه دار را در صندلی های انتهایی تصمیم گیری درباره مواردی 

مثل افزایش جمعیت، که مستقیما به او در ارتباط است، ننشاند.

  جای خالی قوانین فرهنگ ساز برای خانه داری؛

زنان خانه دار در صف آخر صندلی های تصمیم گیری

سواد با فرهنگ خیلی فرق دارد؛

سواد داریم، فرهنگ چطور؟
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بودجه استان ها در ۱۴۰۰
 چه وضعیتی دارد؟

دولت گزارش بودجه استان ها را برای دومین سال پی درپی همزمان با لایحه 
بودجه کل کشور به مجلس تقدیم کرده است. مجموع منابع درآمدی استان ها بیش 
از ۲۱۴ هزار میلیارد تومان و مجموع مصارف بودجه آنها حدود ۳۵۴ هزار میلیارد 

تومان است. در این گزارش به جزئیات بودجه استان ها می پردازیم.
به گزارش ایرناپلاس، سال گذشته برای نخستین بار گزارش بودجه استان ها 
به همراه لایحه بودجه سال ۱۳99 کل کشور تقدیم مجلس شورای اسلامی شد. 
امسال نیز، گزارش بودجه استان ها همراه با تقدیم لایحه بودجه سال ۱۴۰۰ کل 
کشور به مجلس ارائه شد که براساس آن، مجموع منابع بودجه استان ها بیش از 
۲۱۴ هزار میلیارد تومان و مجموع مصارف بودجه استان ها حدود ۳۵۴ هزار میلیارد 
تومان شامل ۶۴ هزار میلیارد تومان اعتبار تملک دارایی های سرمایه ای و حدود 

۲9۰ هزار میلیارد تومان اعتبارات هزینه ای است.
بر اساس گزارش بودجه استانی سال ۱۴۰۰، بیشترین منابع و مصارف، مربوط 
به استان تهران است که هر دو رشد بیش از ۴۰ درصدی نسبت به سال گذشته را 
نشان می دهند. مجموع منابع درآمدی استان تهران برای سال آینده حدود ۱۱۵ 
هزار میلیارد تومان برآورد شده؛ در بخش مصارف نیز مجموع اعتبارات هزینه ای 
و اعتبارات تملک دارایی های سرمایه ای استان بیش از ۴۴ هزار میلیارد تومان 
پیش بینی شده است. بنابراین بودجه جاری استان تهران، تقریباً ۱۵ برابر بودجه 

عمرانی آن است.
تغییرات منابع درآمدی استان ها

استان تهران با رشد ۴۳ درصدی منابع درآمدی در لایحه بودجه سال ۱۴۰۰ 
نسبت به سال ۱۳99 بیشترین رشد منابع درآمدی را در بین دیگر استان ها داشته 
است. پیش بینی منابع درآمدی استان از بیش از ۸۰ هزار میلیارد تومان در سال 

جاری به بیش از ۱۱۵ هزار میلیارد تومان در سال ۱۴۰۰ رسیده است.
بر این اساس استان تهران، بیشترین منابع درآمدی را در بین دیگر استان های 
کشور خواهد داشت. پس از تهران استان های اصفهان و خوزستان به  ترتیب با 
بیش از ۱۳ هزار میلیارد تومان و استان خوزستان با حدود ۱۱ هزار میلیارد تومان، 

بیشترین منابع درآمدی را به خود اختصاص داده اند.
استان های خراسان شمالی و زنجان با رشد ۳۷ درصدی و استان کرمان با رشد 
۳۶ درصدی در منابع درآمدی، بیشترین رشد منابع درآمدی را نسبت به سال ۱۳99 

پس از استان تهران نشان می دهند.
در لایحه بودجه سال ۱۴۰۰ منابع و مصارف بودجه در همه استان ها افزایش یافته 
و تنها تفاوت مربوط به استان هرمزگان است که در آن منابع درآمدی نسبت به سال 
گذشته کاهش پنج درصدی را نشان می دهد؛ به طوری که پیش بینی منابع درآمدی 
در این استان از حدود ۵9۰۰ میلیارد تومان به حدود ۵۵۸۰ میلیارد تومان کاهش 

یافته است.
استان های پر هزینه ۱۴۰۰

با وجود اینکه استان تهران رکورددار افزایش رشد منابع درآمدی در لایحه بودجه 
سال ۱۴۰۰ نسبت به سال جاری است، در بخش مصارف، کمترین رشد را نسبت 
به سایر استان ها دارد. بر این اساس، مجموع اعتبارات هزینه ای و عمرانی استان 
تهران در سال ۱۴۰۰ با رشد ۴۲ درصدی از بیش از ۳۱ هزار میلیارد تومان در سال 
۱۳99 به بیش از  ۴۴ هزار میلیارد تومان در سال ۱۴۰۰ خواهد رسید. با این حال، 
مجموع اعتبارات هزینه ای و تملک دارایی های سرمایه ای در استان تهران، همچنان 

اختلاف قابل توجهی با دیگر استان ها دارد.
استان های خراسان رضوی با بیش از ۲۴ هزار میلیارد تومان و فارس با حدود 
۲۳ هزار میلیارد تومان، بیشترین اعتبارات مصرفی را پس از استان تهران به خود 

اختصاص داده اند.
بیشترین رشد اعتبارات مصرفی در لایحه بودجه سال ۱۴۰۰ مربوط به استان 
بوشهر است که با افزایش از ۳۷۰۰ میلیارد تومان در سال جاری به حدود ۷۰۰۰ 
میلیارد تومان برای سال آینده رسیده و رشد ۸۵ درصدی را نشان می دهد. پس از 
استان بوشهر، بیشترین اعتبارات مصرفی استان ها مربوط به استان های فارس و 
هرمزگان است. استان هرمزگان با وجود پیش بینی کاهش منابع درآمدی در سال 
آینده یکی از استان هایی است که در کنار استان فارس بیشترین رشد منابع مصرفی 
در لایحه بودجه ۱۴۰۰ را به رشد ۶9 درصدی نشان می دهد. استان های اردبیل و 
خوزستان نیز با رشد ۶۸ درصدی در اعتبارات مصرفی، رتبه سوم رشد این اعتبارات 

را در مقایسه با بودجه سال ۱۳99 به خود اختصاص داده اند.
طرح های عمرانی استان ها در آخرین سال قرن

بیش از ۶۴ هزار میلیارد تومان از اعتبارات مصرفی استان ها در لایحه بودجه 
سال ۱۴۰۰ مربوط به تملک دارایی های استانی یا طرح های عمرانی است. استان 
خوزستان با حدود ۶۲۰۰ میلیارد تومان و سهمی حدود  ۱۰ درصدی از مجموع 
بودجه عمرانی استان ها را به خود اختصاص داده و در رتبه اول بودجه عمرانی 
استان ها قرار دارد. استان سیستان و بلوچستان با بیش از ۴۴9۰ میلیارد تومان 
و استان فارس با حدود ۴۴۰۰ میلیارد تومان دو استان بعدی با بیشترین بودجه 

عمرانی در سال ۱۴۰۰ هستند.
استان هایی با بیشترین بودجه جاری

مجموع اعتبارات هزینه ای یا بودجه جاری استان ها برای سال ۱۴۰۰ حدود ۲9۰ 
هزار میلیارد تومان یعنی تقریباً پنج برابر مجموع بودجه عمرانی استان ها در نظر گرفته 
شده است. استان تهران با حدود ۴۲ هزار میلیارد تومان بیشترین بودجه جاری را 
در بین دیگر استان ها به خود اختصاص داده است. استان خراسان رضوی با حدود 
۲۲ هزار میلیارد تومان و استان فارس با بیش از ۱۸ هزار میلیارد تومان، پس از استان 

تهران، بیشترین بودجه جاری را در بین سایر استان ها به خود اختصاص داده اند.

معاون اول رییس جمهوری:

 بخش مسکن از بخش های پیشران 
اقتصادی کشور است

 معاون اول رییس جمهوری بخش مسکن را از بخش های پیشران اقتصادی کشور 
دانست و گفت: ظرفیت کشور در تولید مصالح و توان مهندسی برای ساخت مسکن 

کم نظیر است.
اسحاق جهانگیری روز سه شنبه در جلسه کارگروه رفع موانع جهش تولید با 
تاکید بر اهمیت بخش مسکن به عنوان یکی از بخش های پیشران اقتصادی کشور 
اظهارکرد: تولید مسکن علاوه بر الزام قانونی و آثار مثبت اجتماعی، می تواند موجب 

جهش تولید و به حرکت درآمدن ده ها رشته صنعتی و اشتغالزایی بسیار شود.
اقدام  طرح  اجرای  برای  دولت  برنامه  به  اشاره  با  رییس جمهوری  اول  معاون 
ملی مسکن، ظرفیت های کشور در تولید مصالح مورد نیاز و توان مهندسی برای 
ساخت مسکن را کم نظیر توصیف و بر ضرورت استفاده از منابع دستگاه ها برای 
تولید مسکن مورد نیاز مردم تاکید کرد. جهانگیری تامین منابع مالی مورد نیاز برای 
ساخت ۴۰۰ تا ۶۰۰ هزار واحد مسکونی در طرح اقدام ملی مسکن را موضوعی 
با اهمیت ارزیابی کرد و گفت: خوشبختانه گام های خوبی در بخش تولید و تامین 
مسکن محرومین در کشور برداشته شده است و باید با تلاش بیشتر به مطالبه 
سایر اقشار مردم برای برخورداری از مسکن مناسب پاسخ داده شود. وی با تاکید 
بر تشکیل ستادی متشکل از سازمان برنامه و بودجه،  بانک مرکزی، وزارت راه و 
شهرسازی و وزارت اقتصاد و دارایی به منظور رفع موانع تامین مالی طرح اقدام ملی 
مسکن، خواستار ارائه طرح های ابتکاری از سوی این ستاد به منظور ارائه تسهیلات 
به متقاضیان مسکن شد. در این جلسه که علیرضا رزم حسینی وزیر صنعت، معدن 
و تجارت و نمایندگان سایر دستگاه ها حضور داشتند، معاون وزیر راه و شهرسازی 
گزارشی از طرح اقدام ملی مسکن و بررسی احکام پیشنهادی این وزارتخانه را به 

منظور تحقق جهش تولید در بخش مسکن ارائه کرد.
در این جلسه مقرر شد، کارگروهی متشکل از نمایندگان سازمان برنامه و بودجه،   
بانک مرکزی، وزارت راه و شهرسازی و وزارت اقتصاد و دارایی با محوریت معاونت 
هماهنگی و نظارت اقتصادی و زیربنایی معاون اول رییس جمهور بطور هفتگی 
موضوعات مرتبط با طرح ساخت ۶۰۰ هزار واحد مسکونی را بررسی و راهکارهای 

عملی برای تصمیم گیری به کارگروه رفع موانع جهش تولید ارائه کنند.

تمدید زمان بررسی لوایح FATF در مجمع تشخیص مصلحت نظام که با 
موافقت رهبر معظم انقلاب در پاسخ به درخواست رئیس جمهوری انجام گرفت، 
موجب طرح مجدد فواید و مضرات پیوستن به این سازمان جهانی شد، به نظر 

کارشناسان، FATF یک شرط لازم برای ایجاد رشد اقتصاد در کشور است.
»احمد مجتهد« گفت وگو با ایرنا پیوستن به FATF و تصویب لوایح چهارگانه 
مربوط به آن را برای اقتصاد ایران شرط لازمی دانست که به تنهایی برای ایجاد 

رشد و رونق اقتصادی کافی نخواهند بود.
این استاد دانشگاه در ادامه توضیح داد: ما برای آنکه اقتصاد ایران از شرایط 
  FATF فعلی خارج شده و به سمت رونق حرکت کند باید بتوانیم از لیست سیاه
خارج شده تا پس از آن وارد مبادلات بین المللی شویم. البته مغلطه ای که برخی 
از مخالفان پیوستن ایران به این سازمان بین المللی مطرح می کنند، این است 
که انتظار دارند با پیوستن به این معاهده، رونق اقتصادی هم ایجاد بشود و چون 

این اتفاق نمی افتد، پیوستن به آن را بیهوده توصیف می کنند.
رئیس اسبق پژوهشکده پولی و بانکی افزود: FATF و معاهدات بین المللی 
دیگر چون آن، از جمله WTO )سازمان تجارت جهانی(، همگی بسترهایی 
هستند که امکان مراودات بین المللی را برای اقتصاد کشورها فراهم می کنند. 
به بیانی دیگر، استخرهایی هستند که به شناگران فرصت و امکان شنا در آن 
را می دهند. طبیعتا وجود استخر به معنای مهارت شناگر نخواهد بود و اگر ما 
می خواهیم شاهد رونق و رشد اقتصادی باشیم، علاوه بر حفظ امکان شنا در 

استخر، باید مهارت های شناگری خود را هم افزایش دهیم.
مجتهد ادامه داد: بنابراین پیوستن به FATF و تصویب لوایح چهارگانه ای که 
دولت به مجلس تقدیم کرده بود، به منزله شروط لازم برای رونق اقتصادی کشور 

است. اما تحقق این مهم نیاز به شروط کافی دیگری دارد.
لیست  در  گرفتن  قرار  مضرات  خصوص  در  اقتصادی  امور  کارشناس  این 
سیاه FATF گفت: این که بزرگترین مشکل بین المللی امروز اقتصاد ایران را 
تحریم های یکجانبه و ظالمانه دولت آمریکا علیه ایران می دانند، حرف درستی 
است و با خروج از لیست سیاه FATF در شرایط این تحریم ها تفاوت ویژه ای 
ایجاد نخواهد شد، اما باید توجه داشته باشیم که در همین شرایط تحریمی 
فعالان اقتصادی ایرانی می توانستند با برخی بانک های چینی، روسی و حتی 
ترکیه ای مراودات مالی داشته باشند و با قرار گرفتن در لیست سیاه FATF این 
امکان از صادرکنندگان و واردکنندگان گرفته شد. اتفاقی که روند تجاری ایران را 

با خلل جدی دیگری مواجه ساخت.
وی در تشریح دلایل مخالفان پیوستن به FATF در ایران توضیح داد: این 
افراد به نوعی اقتصاد خودبسنده فکر می کنند، به این معنا که فضای تولیدی 
و اقتصادی داخلی کشور به گونه ای شود که هرگونه ارتباط و وابستگی بنیادین 
به خارج مرزها از میان برود. این اعتقاد در حالی مطرح می شود و پیگیری شده 
است که واقعیت اقتصادهای کشورهای مختلف در سراسر جهان نشان می دهد 
امکان ایجاد چنین فضای بسته اقتصادی برای هیچ کشوری وجود نداشته و 

به  با چین دارد و  نخواهد داشت. حتی کره شمالی هم مروادات اقتصادی 
خصوص در مواد معدنی مانند ذغال سنگ به این اقتصاد بزرگ جهانی وابسته 

است.
این استاد دانشگاه در ادامه به رشد منفی اقتصادی کشور طی ماه های گذشته 
اشاره کرد و گفت: این مسئله عوامل مختلفی دارد که از جمله آن ها می توان به 
منفی بودن نرخ سرمایه گذاری در داخل کشور اشاره کرد که تحت تاثیر تحریم ها 

علیه ایران و عدم امکان ورود تکنولوژی های جدید ایجاد شده است.
رئیس اسبق پژوهشکده پولی و بانکی خاطر نشان کرد: در این شرایط برخی 
فکر می کنند ما می توانیم تکنولوژی را خودمان ایجاد کنیم. البته که امکان 
ساخت در داخل وجود دارد، اما متاسفانه این تکنولوژی ها عموما بسیار عقب تر 
بهره وری بسیار کمتری دارند. مسئله ای که در صنعت  و  از سطح دنیاست 
پتروشیمی به وضوح شاهد آن هستیم. پتروشیمی هایی که کاملا با اتکا به داخل 
ساخته می شوند به دلیل عقب بودن از تکنولوژی های روز دنیا، علاوه بر آنکه 
نسبت به نرم جهانی هزینه بسیار بیشتری را بر اقتصاد کشور تحمیل می کنند، 
در نهایت هم فقط می توانند مواد اولیه پتروشیمی را تولید کنند. بنابراین امروز 
کشور ما فقط صادرکننده مواد اولیه پتروشیمی هست که ارزش افزوده کمی 

برای برای اقتصاد کشور ایجاد کرده است.
مجتهد تاکید کرد: من از دلایل سیاسی مخالفت ها اطلاع ندارم، اما از بعد 
اقتصادی از انجام چنین مخالفت هایی به شدت متعجب هستم. اگر منافع ملی 
را در نظر بگیریم، نباید به خاطر مخالفت با فرد، گروه یا جریان خاصی، زمینه 
بسته شدن مرزهای اقتصادی کشور را فراهم کنیم. رونق اقتصادی زمانی ایجاد 
می شود که بتوانیم مراودات بین المللی سالم داشته باشیم و بتوانیم از تکنولوژی 

و تجربه جهانیان به نحو احسن استفاده کنیم.
این استاد دانشگاه افزود: برخی می گویند در همین شرایط تحریمی و قرار 
داشتن در لیست سیاه FATF هم توانسته ایم مراودات مالی با دیگر کشورهای 
جهان داشته باشیم. این درست است، اما آن ها به این نکته بسیار مهم توجه 
ندارند که هزینه و ریسک انجام این مراودات مالی، تا چه حد بالا رفته است. 
انجام مراودات مالی از طرق غیررسمی مانند صرافی ها، علاوه بر این که بین 
۵ تا ۸ درصد هزینه تبادل های مالی را افزایش می دهد، ریسک از بین رفتن 
اصل پول در این مجاری غیررسمی را به همراه دارد. این شرایط تا یک میلیارد 
دلار هزینه اضافی بار اقتصاد کشور کرده است، این به جز سرمایه هایی فراوانی 
است که بعضا در این مجاری غیررسمی از میان رفته اند و امکان پیگیری آن ها 

هم فراهم نیست.
وی در پایان خاطرنشان کرد: حتی اگر تحریم های آمریکا علیه ایران همچنان 
باقی بماند، خروج ایران از لیست سیاه FATF، برای تجار و بازرگانان ایرانی 
امکان مراودات مالی بیشتر و کم هزینه تر را با کشورهایی مانند چین و روسیه 
که  هم  جهانی  کوچک  بانک های  از  بسیاری  این  بر  می کند،.علاوه  فراهم 
مراودات چندانی با آمریکا ندارند، تمایل به پذیرش ریسک ارتباط با ایران را دارند 
و خروج از لیست سیاه می تواند این فرصت را به اقتصاد کشور تا مراودات خود را 

در سراسر جهان افزایش  دهد.

در گفت وگو با یک کارشناس امور اقتصادی مطرح شد:

پیوستن به FATF شرط لازم برای رونق اقتصادی است

آگهی ابلاغ اجرائیه کلاسه: ۱۳۹۹۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰2۸۷۶/۱
بدینوسیله به خانم فاطمه حیدری، نام پدر: رضاقلی تاریخ تولد: ۱۳۵۸/۰۳/۲۵ شماره ملی: ۰۳۸۳۷۰۱۶۷۸ بدهکار پرونده 
کلاسه 99۰۳۰۸۷ که برابر گزارش مامور پست شناخته نگردیده اید ابلاغ می گردد که برابر قرارداد شماره 9۳۱۲۱9۵۶۱۸۶ بین 
شما و بانک ملت مبلغ ۱۱۰/۷۰9/9۱۳ ریال که روزانه از تاریخ ۱۳99/۸/۲۰ مبلغ ۴۰/۴۲۸ ریال)که طبق مندرجات قرارداد 
محاسبه میگردد( و تا یوم الاداء به آن اضافه میگردد بدهکار می باشید که براثر عدم پرداخت وجه بستانکار درخواست صدور اجرائیه 
نموده پس ازتشریفات قانونی اجرائیه صادر و بکلاسه فوق در این اجراء مطرح می باشد لذا طبق ماده ۱۸/۱9 آئین نامه اجرائی مفاد 
اسناد رسمی بشما ابلاغ می گردد از تاریخ انتشار این آگهی که تاریخ ابلاغ اجرائیه محسوب است فقط یک نوبت در روزنامه منتشر 
می گردد ظرف مدت ده روز نسبت به پرداخت بدهی خود اقدام و در غیر اینصورت بدون انتشار آگهی دیگری عملیات اجرائی طبق 
مقررات علیه شما تعقیب خواهد شد. در ضمن وفق ماده ۱۸-اصلاحی آیین نامه اجرا مدیونین موظف به ثبت نام و دریافت کاربری 

در سامانه ثنا می باشند.
لازم به ذکر است که می بایست سریعا نسبت به ثبت نام در سامانه ثنا اقدام نمائید و کلیه ابلاغها از طریق آن سامانه انجام خواهد شد 

و مسوولیت عدم ثبت نام و عدم ابلاغ اوراق و اخطاریه ها بر عهده شما خواهد بود. )م الف۱۳۴۴۱(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم- مهدی روزخوش

--------------------------------------
آگهی ابلاغ اجراییه 

بدینوسیله آگهی میگردد در خصوص پرونده اجرایی کلاسه 99۰۱۳۰9 و 99۰۱۳۰۷ له بانک ملت و علیه حورا میره مقدم و سید 
مهدی میری وسید محمد میری و سید مهدی میری طبق گزارش مورخ ۱۳99/۰۶/۲۲ کارشناس رسمی دادگستری به شرح 
تصویر پیوست، پلاک ثبتی فرعی: ۳ از پلاک اصلی ۴۱۴۴ واقع در بخش یک واقع در: منطقه یک قم مورد وثیقه سند رهنی شماره 
۱۰۸۱۱۵ مورخ ۱۳9۴/۰۵/۱۲ تنظیمی دفترخانه اسناد رسمی شماره ۱۷ شهر قم استان قم به مبلغ ۱۲/۵۷۳/۰۰۰/۰۰۰ ریال 
ارزیابی گردیده. لذا چنانچه به مبلغ ارزیابی پلاک مذکور معترض می باشید، اعتراض کتبی خود را ظرف مدت پنج روز از تاریخ ابلاغ 
این اخطاریه به ضمیمه فیش بانکی دستمزد کارشناس تجدیدنظر به مبلغ ۴۵/۰۰۰/۰۰۰ ریال به دفتر این اجرا تسلیم نمایید. 
ضمنا به اعتراضی که خارج از موعد یا فاقد فیش بانکی دستمزد کارشناس تجدیدنظر باشد ترتیب اثر داده نخواهد شد. این آگهی 
در اجرای ماده ۱۸ و ۱9 و ۱۰۱ آئین نامه اجرای مفاد اسناد رسمی بشما ابلاغ می گردد و فقط یک نوبت در روزنامه چاپ و منتشر 
می گردد. لازم به ذکر است که وفق ماده ۱۸ اصلاحی آئین نامه اجرا می بایست سریعا نسبت به ثبت نام در سامانه ثنا اقدام نمائید و 

کلیه ابلاغها از طریق آن سامانه انجام خواهد شد و مسوولیت عدم ثبت نام و عدم ابلاغ اوراق و اخطاریه ها بر عهده شما خواهد بود.
)م الف ۱۳۴۴۰(

رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم- مهدی روزخوش
--------------------------------------

آگهی ابلاغ اجراییه 
بدینوسیله آگهی میگردد در خصوص پرونده اجرایی کلاسه 99۰۱۳۰9 و 99۰۱۳۰۷ له بانک ملت و علیه حورا میره مقدم و سید 
مهدی میری و سید محمد میری و سید مهدی میری طبق گزارش مورخ ۱۳99/۰۶/۲۲ کارشناس رسمی دادگستری به شرح 
تصویر پیوست، پلاک ثبتی فرعی: ۳ از پلاک اصلی ۴۱۴۴ واقع در بخش یک واقع در: منطقه یک قم مورد وثیقه سند رهنی شماره 
۱۰۸۱۱۵ مورخ ۱۳9۴/۰۵/۱۲ تنظیمی دفترخانه اسناد رسمی شماره ۱۷ شهر قم استان قم به مبلغ ۱۲/۵۷۳/۰۰۰/۰۰۰ ریال 
ارزیابی گردیده. لذا چنانچه به مبلغ ارزیابی پلاک مذکور معترض می باشید، اعتراض کتبی خود را ظرف مدت پنج روز از تاریخ ابلاغ 
این اخطاریه به ضمیمه فیش بانکی دستمزد کارشناس تجدیدنظر به مبلغ ۴۵/۰۰۰/۰۰۰ ریال به دفتر این اجرا تسلیم نمایید. ضمنا 
به اعتراضی که خارج از موعد یا فاقد فیش بانکی دستمزد کارشناس تجدیدنظر باشد ترتیب اثر داده نخواهد شد این آگهی در اجرای 

ماده ۱۸ و ۱9 و ۱۰۱ آئین نامه اجرای مفاد اسناد رسمی بشما ابلاغ می گردد و فقط یک نوبت در روزنامه چاپ و منتشر می گردد.
لازم به ذکر است که وفق ماده ۱۸ اصلاحی آئین نامه اجرا میبایست سریعا نسبت به ثبت نام در سامانه ثنا اقدام نمائید و کلیه ابلاغها از 
طریق آن سامانه انجام خواهد شد و مسوولیت عدم ثبت نام و عدم ابلاغ اوراق و اخطاریه ها بر عهده شما خواهد بود. )م الف ۱۳۴۳9(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم- مهدی روزخوش

آگهی اجرای کد ۹۱۴ مجموعه بخشنامه های ثبتی
چون آقای اداره کل راه وشهرسازی استان قم و آقای محمد حسین زند و غیره مالکین شش دانگ پلاک ۲۲۵۷ اصلی واقع در 

بخش ۲ قم برابر تقاضای وارده به شماره ۱۶۵۶۳-99/9/۸ درخواست مساحی پلاک مذکور رااز این اداره نموده اند لذا برابر کد 
9۱۴ مجموعه بخشنامه های ثبتی از کلیه مجاورین پلاک مزبور دعوت می شود تا در روز یکشنبه مورخ 99/۱۰/۱۴ از ساعت ۸/۳۰ 
الی ۱۳/۳۰ با در دست داشتن سند مالکیت و یا مدارک مثبت مالکیت خود در محل وقوع ملک قم – کمربندی امام علی )ع( – جنب 
مرغداری پهلوانی حضور بهم رسانید تا نسبت به تنظیم صورتمجلس تعیین طول ابعاد و مساحت و نقشه ترسیمی اقدام لازم معمول 

گردد و حقی از شما تضییع نگردد. )م الف ۱۳۴۴۳( 
رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم- عباس پورحسنی

--------------------------------------
آگهی فقدان سند مالکیت

آقای حسن طالبی فرزند اکبر با ارائه یک برگ استشهاد شهودی اعلام داشته که سند مالکیت شش دانگ یک واحد آپارتمان به 
پلاک ۲۵۶۷ فرعی از ۳۸۵ فرعی از ۱۰۶۰۰ اصلی، واقع در بخش ثبت یک قم، قطعه ۴ طبقه ۳ به موجب صورت مجلس تفکیکی 
۱/۴۴۰9 مورخ ۱۳9۸/۰۳/۰۷ ثبت قم در صفحه دفتر الکترونیکی ۱۳9۸۲۰۳۳۰۰۰۱۰۰۸۸۳۷، ثبت و سند مالکیت تک برگی 
به شماره ۴۶۳۰۴۴، ج/9۷ به نام آقای حسن طالبی فرزند اکبر به شماره ملی ۰۳۸۱۵۱۴9۱9 صادر و تسلیم شده است. سپس 
به علت جابجایی، سند مالکیت مزبور مفقود گردیده و تقاضای صدور سند مالکیت المثنی را نموده است. لذا به استناد تبصره ۱ 
اصلاحی ماده ۱۲۰ آئین نامه قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود و یا 
انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک خود پس از انتشار آگهی ظرف ۱۰ روز کتبا به این اداره اعلام و ارسال و رسید اخذ 
نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام 

خواهد شد. )م الف ۱۳۴۴۲(
رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم-داود فهیمی نیک

--------------------------------------
آگهی تحدید حدود اختصاصی

چون تحدید حدود ششدانگ یک قطعه زمین به پلاک شماره ۱9۵۶/۶۰۵ اصلی واقع در بخش دو ثبت قم )به آدرس 
و  و غیره  زارع  بنام مجتبی اسلامی خواه  و ۱۸(که  بین کوچه ۱۶  نیروگاه خیابان شهید سامانلو )شاهد شرقی سابق( 
شهرداری قم میباشد در حال حاضر در جریان ثبت می باشد که به علت عدم حضور مالک و عدم رعایت ماده ۶۷ آئین 
نامه قانون ثبت )عدم رعایت فواصل آگهی و روز تحدید حدود( تحدید حدود بعمل نیامده از طرفی مطابق ماده ۱۵ قانون 
ثبت نیز نمیتوان عمل نمود لذا طبق تبصره ماده ۱۳ قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و 
بنا به تقاضای مالک مذکور به وارده ۲/۱۰۴۳۷ -۱۳99/۰9/۲۶ تحدید حدود اختصاصی پلاک مذکور در روز پنجشنبه 
مورخ ۱۳99/۱۰/۲۵ ساعت ۸/۳۰ الی ۱۲/۳۰ ظهر در محل وقوع ملک انجام می گردد بدینوسیله به اطلاع مالکین و 
مجاورین یا وکیل و یا نماینده قانونی می رساند که در روز و ساعت مقرر در آگهی در محل مذکور حضور بهم رسانند مهلت 
قانونی اعتراض از تاریخ تنظیم صورتمجلس تحدیدی بمدت یک ماه خواهد بود و اعتراضات مالکین و مجاورین طبق 
ماده ۲۰ قانون ثبت پذیرفته و رسیدگی خواهد شد. ضمنا طبق تبصره ماده واحده مصوب ۷۳/۲/۲۵ معترضین ظرف 
مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت می بایست گواهی تقدیم دادخواست بمرجع ذیصلاح قضائی را نیز به این 

اداره ارائه نمایند. )م الف ۱۳۴۳۰(
رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم- عباس پورحسنی حجت آبادی

--------------------------------------
آگهی مفقودی 

برگ کمپانی خودرو پژو سواری تیپ glx-xu۷ ۴۰۵ به رنگ خاکستری مدل ۱۳9۶ به شماره موتور k۱۰۸۸9۰۶ ۱۲۴شماره 
شاسی NAAM۰۱CE۷HK۵9۵999  به پلاک ۱۶ ایران ۱۵۸ ط ۴۴ متعلق مریم پوروهاب مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط 

است.

وزیر نیرو گفت: پویش هر هفته الف_ب_ایران از ابتدای 
امسال تا کنون ۱۷۶ پروژه مهم صنعت آب و برق با سرمایه 
گذاری ۵۱ هزار میلیارد تومانی را برای کشورمان به ارمغان 

آورده است.
»رضا اردکانیان« روز سه شنبه در مراسم آنلاین افتتاح 
و  تهران  برق در دواستان  و  بزرگ صنعت آب  طرح های 
گیلان از ستاد وزارت نیرو افزود: مجموع سرمایه گذاری 
تاکنون این پروژه ها بیش از ۵۱ هزار میلیارد تومان است و 

روند افتتاح طرح ها تا پایان سال تداوم خواهد یافت.
وی کالای آب و برق را دو کالای مهم و حساس برشمرد 
که در افزایش امنیت و اعتماد عمومی جامعه از یک سو 
از اهمیت بالایی برخوردار است و ادامه داد: از دیگر سو 

جایگاه مهمی در تولید و توسعه و عمران کشور دارد.
اردکانیان ادامه داد: صنعت آب و برق همواره در طول 
دوران جمهوری اسلامی مورد توجه دولت ها بوده که البته 
در شرایط ایام دفاع مقدس، تحریم ها و برهه های حساس 

فراز و فرودهایی در خدمت گزاری ها رخ داده  اما طی حدود 
۴۰ سال گذشته تجربه در جمهوری اسلامی با یک فضای 
همکارانه و حس تعلق بسیار بارز و نمایان دوران حاضر یکی 

از دوره های طلایی در این بخش است.
وزیر نیرو گفت: ما در دولت دوازدهم درشرایطی کار را 
آغاز کردیم که کشورمان یکی از خشک ترین سال های 
۵۰ سال اخیر خود را تجربه می کرد و سال ۱۳9۶ -9۷ به 
روایت آمار از خشک ترین سال های ۵۲ ساله اخیر بود و به 
دنبال آن سال ۱۳9۷- 9۸ نیز از جمله سال های تر در ۵۰ 

سال اخیر به ثبت رسید.
خاطرنشان  و  کرد  اشاره  اقلیم  تغییر  موضوع  به  وی 
ساخت: اکنون در جامعه تخصصی آب و هواشناسی تغییر 
اقیلم از یک نظریه خارج و به عنوان پدیده مشخص با علائم 

و نشانه مورد تجزیه و تحلیل قرار می گیرد.
وزیر نیروادامه داد: قرار گرفتن در شرایط حدی  در منطقه 
ما از نمونه های وقوع تغییر اقلیم است به این معنا که  

قرارگرفتن در  وضعیت معتدل کمتر می شود و سال های 
خشک و تر را پی در پی خواهیم داشت بنابراین باید در 

برنامه ریزی و  اجرا این امر مورد توجه جدی تر قرار گیرد.
وی خاطرنشان کرد: به اتکای سرمایه های انسانی در 
و همکاری  خوب  دانشگاه ها، بخش خصوصی  دولت، 
مردم دو سال حدی را با شرایط خوبی پشت سر گذاشیم 
و عوارض این خشکسالی و ترسالی به نحو مقدور برخورد 

شده ضمن اینکه بهره خوبی هم حاصل شد.
اردکانیان افزود: آنچیزی  که این ایام را در تاریخ جمهوری 
اسلامی ثبت خواهد کرد آن است که دشمنان این نظام و 
ملت به دلایل مختلف بنا را بر این گذاشته اند که جمهوری 
اسلامی جشن های چهلمین سالگرد انقلاب را برگزار نکند.
عضو هیات دولت گفت: براین اساس همه عوامل توان، 
ظرفیت و منابع مالی خود را به کار گرفتند تا با پایین آوردن 
سطح تاب آوری جامعه وافزایش  التهاب ها آروزی  ۴۰ ساله 
خود را که  با این رویا به بستر رفته و از خواب برمی خاستند 

جامه عمل بپوشانند.
وی سهم و نقش خدمت گزاران دولت و مردم درصنعت 
آب و برق برای  عبور ایمن از این شرایط را  نقشی مهم 
دانست و ادامه داد:  شرایط را به گونه ای رقم زدیم تا از 
یک سو اختلالی در تامین به موقع آب و برق مورد نیاز 
مردم ایجاد نشود و از دیگرسو منویات مقام معظم رهبری 
به خصوص در سال رونق و جهش تولید به نحو شایسته ای 

تحقق یابد.
اردکانیان  خاطرنشان کرد: وجه دیگرماموریت این بود 
که در مجموع بتوان به سهم خود نه تنها در کاهش التهاب 
درجامعه و مردم بلکه افزایش امنیت خاطر و آسایش آنان 

گام برداشته شود.
وزیر نیرو با بیان اینکه پویش #هرهفته الف_ ب _ایران 
ماموریت مشترک همه دلبستگان به نظام بوده و خواهد بود  
خاطرنشان کرد: وزارت نیرو یک هماهنگ کننده و سخنگو 

برای این اراده های محکم بوده و خواهد بود.

وزیر نیرو اعلام کرد:

بهره برداری از ۵۱ هزار میلیارد تومان پروژه آب و برق 
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سرمربی سابق تیم تراکتور، گفت: اخراج شدنم توهین به من نبود بلکه توهین 
به فوتبال ایران بود.

»علیرضا منصوریان«  دوشنبه شب در گفت و گویی تلویزیونی اظهار داشت: خود 
را فرزند مکتب استقلال می دانم و به نظر من کری خوانی کار درستی نیست. ما 
با پرسپولیسی ها فقط در زمین رقیب هستیم. کری خوانی ها را باید به هواداران 
بسپاریم.   وی در خصوص دلایل شکست پرسپولیس در فینال لیگ قهرمانان آسیا 
افزود: این باخت دو دلیل عمده داشت. یک اینکه بازیکنان ما با سیستم کمک داور 

ویدئویی آشنا نیستند و دلیل دیگر این بود که ما حریف پرسپولیس را خیلی بزرگ 
نشان دادیم و به قوی بودن آنها دامن زدیم. 

پیشکسوت استقلال، ادامه داد: جوی درست می شود که اگر باختیم بهانه 
داشته باشیم. تیم اولسان از تیم های النصر و السد قوی تر نبود. اگر پرسپولیس 

برنده به رختکن می رفت به طور قطع در نیمه دوم بازی شکل دیگری داشت. 
منصوریان خاطرنشان کرد: خواهش من از همه هواداران استقلال و پرسپولیس 
این است که »مهدی شیری« و »احمد نوراللهی« را تخریب نکنند چرا که آن ها 

بازیکنان بسیار خوبی هستند و اشتباه پیش می آید.
وی در مورد تراکتور و جریان اخراج او از این تیم، گفت: به دعوت مالک تراکتور 
به این باشگاه دعوت شدم و می دانستم که آنها با مربیان دیگر هم صحبت کردند. 
دلیل رفتن من به تراکتور حضور آنها در لیگ قهرمانان آسیا بود. پیش خودم فکر 
کردم که این باشگاه خصوصی است و مشکل مالی ندارد و هر بازیکنی که بخواهم 

می گیرند.   
سرمربی سابق تراکتور ادامه داد: دو مورد من را خیلی اذیت کرد. اول اینکه مدیر 
تیم بعد از اخراجم به من گفت که یادت هست به تو گفتم که بیا باهم از تیم برویم. 
او به من گفت که مالک تیم ۱۰ روز قبل از شروع لیگ گفته که آب من با منصوریان 
در یک جوب نمی رود . من او را نمی خواهم. من هم به مدیر تیم گفتم که اشتباه 
کردید که زودتر به من نگفتید. در این اتفاق به من بی احترامی نشد بلکه به فوتبال 
بی احترامی شد.  منصوریان عنوان کرد: مالک تراکتور چون پول دارد به راحتی 
سرمربی را از تیم بر می دارد. هوشنگ نصیرزاده بعد از بازی با سپاهان به من اعلام 
کرد که مالک تیم از من راضی نیست و گفته که باید سه بازی آینده را پیروز شوی. 
من هم گفتم که مالک تیم مگر چه کاشته که می خواهد به این شکل برداشت کند. 
اول بیا طلب بازیکنان و کادرفنی را بده بعد برد بخواه. من به نصیرزاده گفتم که به 
مالک باشگاه بگوید با او تماس می گیرم و در مورد این موضوع صحبت خواهیم کرد 
اما آنها به من گفتند که مالک قصدش تغییر سرمربی است. من هم گفتم اجازه این 

کار را نمی دهم و باید با مالک باشگاه صحبت کنم.  
سرمربی سابق تراکتور گفت: من با باجناقم قرار بود به تهران برگردیم که او در 
میانه راه به من گفت که قید تراکتور را بزن و از این تیم برو. من چون خبر ها را نمی 
خوانم نمی دانستم چه شده است اما تهران که رسیدیم، باجناقم به من گفت که تو 
را برداشتند و دیگر سرمربی تراکتور نیستی. من در آن لحظه خیلی ناراحت شدم. 

اینکه مالک چون پول دارد به راحتی مربی را برمی دارد اتفاق جالبی نیست. 
سرمربی اسبق تیم فوتبال استقلال در خصوص وضعیت این تیم با سرمربیگری 
»محمود فکری« اظهار داشت: او مانند من از جنس استقلال است. باید به او اجازه 
دهند کارش را انجام دهد. اعتراض هیچ چیزی را درست نمی کند. به نظر من 
کادرفنی استقلال و کسانی که در کنار فکری هستند نباید به فکر سرمربیگری 

باشند و باید به او در این راه کمک کنند.

 علیرضا منصوریان: 

اخراج من از تراکتور توهین به فوتبال ایران بود
 شأن مدیر پرسپولیس کجاست؟ 

کری خوانی عجیب آقای دکتر!
مدیر اجرایی باشگاه پرسپولیس در یک برنامه تلویزیونی طوری به کری خوانی 

پرداخت که به نظر می رسد هنوز شأن جایگاه خود را نمی داند.
کری خوانی در بین هواداران فوتبال امری رایج است که باعث جذابیت این  ورزش 
می شود اما همین کری خوانی وقتی وارد حیطه مدیریتی شود، دیگر فقط جذابیت 
ندارد و باعث ایجاد تنش می شود. با این حال ابراهیم شکوری که به صورت ویدیویی 
با یک برنامه تلویزیونی مصاحبه می کرد، درباره عملکرد پرسپولیس در لیگ قهرمانان 
آسیا، عنوان کرد: »هواداران پرسپولیس دیگر با نایب قهرمانی آسیا راضی نمی شوند 
این درحالی است که برخی تیم ها به حضور در پلی آف لیگ قهرمانان آسیا افتخار 
می کنند«. همین اظهارات آنقدر سبک و به دور از شأن مدیریتی باشگاه پرسپولیس 
بود حتی علیرضا منصوریان )دیگر میهمان برنامه( هم به آن اشاره کرد و گفت که این 

اظهارات باید بین بچه ها باشد نه یک مدیر!
ابراهیم شکوری که او را باشگاه پرسپولیس با عنوان »دکتر« خطاب می کنند، به 
تازگی پست معاون اجرایی باشگاه را در اختیار گرفته و تلاش کرده برای موفقیت 
این باشگاه قدم بردارد اما این مدیر که بادی به غبغب می دهد با کری خوانی، نایب 
قهرمانی پرسپولیس در لیگ قهرمانان آسیا را افتخاری برای خود می داند، هنوز درک 
نکرده که تیم مدیریتی جدید هیچ نقشی در صعود تیم به فینال نداشته و تنها دیداری 

که تحت مدیریت آنها در آسیا بوده هم، به شکست ختم شده است.
آقای دکتر پرسپولیس که در مصاحبه تلویزیونی خود به خوبی سعی می کند خود 
را به محبوب هواداران بدل کند، ای کاش این روزها بیشتر به امور جاری باشگاه 
می پرداخت تا حواشی از تیمش دور شود نه اینکه با کری خوانی عجیب خود، حاشیه 
بزرگ برای باشگاه پرسپولیس ایجاد کند. این مدیر بارها اعلام کرده هدف مدیران 
باشگاه ایجاد آرامش است اما رفتارهای عجیب او نشان می دهد که حرف با عمل 

فاصله زیادی دارد.
باشگاه پرسپولیس به واسطه نایب قهرمانی در لیگ قهرمانان آسیا قرار است پاداش 
خوبی دریافت کند اما قرص هایی که پیش از این به واسطه این پاداش از سوی 
پرسپولیس دریافت شده و پرونده کالدرون و بودیمیر نشان می دهد قرار نیست مبلغ 
قابل توجهی در حساب باشگاه باقی بماند. در این شرایط که پرسپولیس فقط ١٠ 
درصد مطالبات اعضای تیم را پرداخت کرده، آیا بهتر نیست آقای دکتر پرسپولیس به 
جای کری خوانی به فکر کمک به تامین منابع مالی لازم برای باشگاه باشد و بعد از 

برداشتن چند قدم برای باشگاه و تاثیر روی موفقیت ها، شروع به کری خوانی کند؟

فرار تیم شمسایی از باخت در دقیقه پایانی؛

زورگیتی پسند به فردوس قم نرسید
تیم فوتسال گیتی پسند در هفته دوم لیگ برتر فوتسال مقابل فردوس قم با نتیجه 
تساوی متوقف شد.  در آخرین بازی هفته دوم لیگ برتر فوتسال که روز سه شنبه 
برگزار شد، تیم گیتی پسند در اصفهان به مصاف فردوس قم رفت که این بازی با 
نتیجه تساوی ۳ - ۳ به پایان رسید. گیتی پسند با هدایت وحید شمسایی و بازیکنان 
ملی پوش مدعی کسب عنوان قهرمانی است. این تیم در بازی دیروز دو بار از تیم کم 
نام و نشان فردوس عقب افتاد و در یک دقیقه پایانی با »پاور پلی« )بازی پنج نفره(
موفق شد گل تساوی را به ثمر برساند. گیتی پسند که در هفته نخست تیم شهید 
منصوری را شکست داده بود، با این تساوی  ۴ امتیازی شد. سرمربی تیم فوتسال 
گیتی پسند بعد از تساوی این تیم در هفته دوم لیگ برتر، از عملکرد بازیکنانش گلایه 

کرد و گفت: بدجایی ضربه خوردیم و با بازیکنانم برخورد می کنم. 
سرمربی تیم گیتی پسند : تیم قم ما را تنبیه کرد

وحید شمسایی سرمربی تیم گیتی پسند بعد از پایان این مسابقه گفت: تیم قم 
ما را تنبیه کرد. وقتی دقیقه ۳ مسابقه، گل صد درصد را نمی زنید همین می شود. 
ما از موقعیت هایمان استفاده نکردیم. بازیکنان قم با غیرت بازی کردند و جنگیدند. 
مبارکشان باشد. شمسایی افزود: در بازی امروز ما تنبیه شدیم. اسم و رسم در زمین 
بازی نمی کند. هرکسی تلاش کند برنده می شود. آنها امروز بیشتر تلاش کردند. این 
تساوی از باخت برایم بدتر بود. به تیم فردوس تبریک می گویم. باید بیشتر با بازیکنان 
کار کنم. این بد است که در زمین خودمان امتیاز از دست بدهیم. سرمربی تیم 
فوتسال گیتی پسند با بیان اینکه این باشگاه تمام شرایط را برای بازیکنان فراهم کرده 
است، گفت: اگر بازیکنان قدر ندانند به خودشان لطمه زده اند. فوتبال و دنیای ورزش 
ادامه دارد. مسیر طولانی در پیش داریم اما بدجایی ضربه خوردیم و باید این تلنگر را 
حس کنیم که راحت امتیاز ندهیم. نتیجه امروز را به فال نیک می گیرم. از بازی بدی 
که کردیم ناراحتم. از ۴۰ دقیقه، فقط نزدیک به ۵ دقیقه طوری که می خواستم بازی 
کردیم. شمسایی درباره اینکه چرا گیتی پسند در دو مسابقه هفت گل دریافت کرده 
است، اظهار کرد: امروز یک پنالتی دادیم که بچگانه بود. یک فرصت هم از فضای 
پشت بازیکنان ما استفاده کردند. اینها مشکل من است. در بازی اول هفت گل زدیم 
و چهار گل خوردیم. امروز عقب افتادیم و دوباره مساوی کردیم. این برای تیم بزرگ 
گیتی پسند بد است. این مشکل را ترمیم می کنم. سرمربی تیم فوتسال گیتی پسند 
درباره اینکه فردوس هفته گذشته هم موفق شده بود تیم کراپ را متوقف کند، گفت: 
در فوتسال تیم ضعیف نداریم. نگاه کنید که الان تیم بهبهان دو بازی خود را برده 
است. همانطور که از بازیکنان تعریف می کنم، قطعاً با آنها برخورد هم خواهم کرد. 

این خطرناک است. تیم من خوب نبود.

مهدی تارتار: 

نبود کمک داور ویدئویی به فوتبالمان 
لطمات جدی وارد می کند

سرمربی تیم فوتبال پیکان، گفت: نبود سیستم کمک داور ویدئویی لطمات جدی 
به فوتبال ما وارد می کند و از کشورهای دیگر عقب افتادیم.

مهدی تارتار در نشست خبری پیش از بازی برابر سایپا، راجع به نتایج لیگ بیستم 
اظهار داشت: امسال نتایجی رقم می خورد که نشان می دهد که خیلی بین تیم ها 
اختلافی وجود ندارد. شاید از لحاظ هزینه اختلاف زیاد باشد اما از نظر فنی فاصله 
چندانی وجود ندارد. با اضافه شدن مربیان جوان و با در نظر گرفتن به روز بودن این 
مربیان، تاکتیک هایی اتخاذ می شود که نتایج نزدیک می شود. برخی تیم ها خوب دفاع 
می کنند. برخی دیگر خوب پرس می کنند و بعضی دیگر ساختار هجومی قوی دارند 
و تنوع تاکتیکی در لیگ ما زیاد شده است. این جای خوشحالی و امیدواری دارد. وی 
درباره دیدار با سایپا خاطرنشان کرد: فردا )چهارشنبه( باید با سایپایی بازی کنیم که 
هم جوان هایش باتجربه تر شده اند و هم کادر فنی این تیم با حضور ابراهیم صادقی، 
پیروز قربانی و ...تجربه بیشتری کسب کرده اند و تیم بهتری شده اند و نتایجشان 
هم نشان می دهد که سال بهتری را سپری می کنند. هفته گذشته شکست بدی را 
متحمل شدیم و مصمم هستیم. بچه ها واقف هستند که نباید در جدول وضعیت بدی 
پیدا کنیم. هر جور شده باید سه امتیاز را بگیریم؛ البته احترام زیادی برای تیم سایپا 
قائل هستیم. سرمربی پیکان درباره از دست رفتن سه پنالتی اخیر تیمش در لیگ 
گفت: این تجربه را در پارس جنوبی داشتم. فکر می کنم در یک نیم فصل پنالتی های 
ما گل نمی شد ولی خیلی کار کردیم. این بار اما قول می دهم چنین چیزی تکرار نشود 
و از همین هفته اگر صاحب پنالتی شویم آن را تبدیل به گل می کنیم. هرچند پنالتی، 
تخصصی است و پنالتی زن می خواهد. انشالله این مشکل مرتفع می شود. پنالتی زن 
ما مشخص است و هر بازی سه نفر مشخص می شوند. هر کدام آمادگی داشته باشند 

به ترتیب پشت توپ می روند. اما نام این بازیکنان را نمی توانم به زبان بیاورم.

در لیگ دسته دوم فوتسال رقم خورد؛
شکست نماینده قم برابر »پدیده فیروز کوه«

در چارچوب  بندرعباس  در  از ظهر دوشنبه  بعد  قم  دلسوختگان  فوتسال  تیم 
رقابت های لیگ دسته دوم فوتسال باشگاه های کشور به مصاف پدیده فیروزکوه 
رفت که با نتیجه ۵ بر ۲ بازی را واگذار کرد. تیم فوتسال »دلسوختگان اهل بیت )ع( 
قم« در دور رفت مسابقات گروه دوم لیگ دسته دوم فوتسال باشگاه های کشور بعد 
از ظهر دوشنبه در دیدار سخت و نفس گیر به مصاف »پدیده فیروزکوه« رفت که در 
پایان تلاش دوتیم، نماینده قم در این بازی ۵ بر ۲ مغلوب پدیده فیروز کوه شد. 
مسعودعباسی و مسعود داودآبادی گلهای نماینده قم در این دیدار را به ثمر رساندند.

سرمربی تیم ملی کشتی آزاد با بیان اینکه کار سختی برای کسب سهمیه های 
باقی مانده المپیک داریم، گفت: تیم های ملی کشتی آزاد و فرنگی، خود را مهیای 

حضور در بازی های المپیک توکیو می کنند.
»غلامرضا محمدی« افزود: اردوی تیم ملی بعد از پایان لیگ برتر از دوم دی ماه 
آغاز می شود و کار تیم های ملی کشتی آزاد و فرنگی به صورت رسمی در کنار هم 
شروع می شود و زمان کمی هم داریم و البته در اواخر بهمن و اوایل اسفند ماه 
پیکارهای قهرمانی آسیا در قزاقستان را پیش رو داریم و و اوایل فروردین ماه هم 
باید در رقابت های گزینشی المپیک در سطح قاره آسیا که در چین برگزار می شود 
شرکت کنیم. سه سهمیه فرنگی و سه سهمیه آزاد باقی مانده که امیدوارم در چین 

کار کسب این سهمیه ها  یکسره شود.
وی در پاسخ به این سئوال که در چین برای کسب سهمیه المپیک کار سخت 
است یا آسان، خاطر نشان کرد: به هر حال کسب سهمیه، سختی های خودش را 
دارد و به خصوص در وزن های ۶۵ و ۷۴ کیلوگرم و با این شناخت برای رقابت های 
کسب سهمیه می رویم و با توجه به محدودیت زمان، این امر کارمان را سخت می کند 
چرا که زمان را از دست دادیم و اگر قرار بود که برنامه های فنی و تکنیکی را در اردوها 

ارایه دهیم باید زمان بیشتری داشته باشیم که این زمان را اکنون از دست داده ایم.
دارنده ۴ مدال نقره و برنز جهان ادامه داد: با وجود این من و »محمد بنا« سرمربی 

تیم ملی کشتی فرنگی همه وجودمان را می گذاریم که در ابتدا سهمیه های کشتی 
در المپیک را به طور کامل به دست آوریم و بعد از آن مهیای حضوری قدرتمند در 

بازی های المپیک توکیو شویم.
وی همچنین در خصوص محرومیت روسیه در بازی های المپیک توکیو نیز گفت: 
به هر حال تیم های قدرتمندی همچون روسیه، آمریکا و ایران در کشتی نباشند، 
مسابقات هیچ لذتی ندارد و امیدوارم که تیم روسیه و همه رقبا در المپیک حضور 
داشته باشد و مبارزه جانانه ای با آنها داشته باشیم  هر چند که کار در المپیک بسیار 

سخت است.
محمدی یادآور شد: البته هنوز نمی دانم که حضور نیافتن روسیه در بازی های 
المپیک قطعی شده یا خیر، اما اگر محروم شوند احتمال اینکه ورزشکاران این 

کشور زیر پرچم المپیک در توکیو حضور پیدا کنند، زیاد است.
سرمربی تیم ملی کشتی آزاد در خصوص عملکرد »رحمان عموزاد خلیلی« 
تنها نماینده کشتی آزاد ایران در جام جهانی انفرادی صربستان گفت: رحمان 
عملکردش خوب بود و اینکه یک نوجوان ۱۷ ساله در چنین میدانی با بزرگان 
کشتی آزاد دنیا در وزن ۵۷ کیلوگرم سرشاخ شد و عرض اندام کرد خوب است. 
رحمان از آن استعدادهایی است که تا سال ها می تواند افتخارآفرینی کند و هر چند 
در کنار او »رضا اطری«، »علیرضا سرلک« و چند جوان دیگر را نیز داریم که این 

رقابت ها می تواند به کشتی ما کمک کند.
در  قزاقستان   ۲۰۱9 سال  جهانی  پیکارهای  در  ایران  آزاد  کشتی  ملی  تیم 
وزن های ۵۷ کیلوگرم توسط »رضا اطری«، ۸۶ کیلوگرم توسط »حسن یزدانی« و 
۱۲۵ کیلوگرم توسط »یدالله محبی« صاحب سهمیه المپیک شده است و باید در 

رقابت های گزینشی برای کسب سهمیه اوزان ۶۵، ۷۴ و 9۷ کیلوگرم شرکت کند.

سرمربی تیم ملی کشتی آزاد:
 کسب سهمیه های باقی مانده دشوار است

مجمع انتخاباتی هیات شمشیربازی قم صبح سه شنبه 
با حضور رئیس فدراسیون شمشیربازی با ۱۱ رای، علی 
قنبری را به عنوان نخستین رئیس هیات شمشیربازی 

استان انتخاب کرد.
مدیر کل ورزش و جوانان قم در این جلسه، یکی از 
برنامه های این اداره کل را راه اندازی رشته های جدید 
عنوان کرد و گفت: رشته قایقرانی و شمشیربازی از جمله 

رشته های جدید است که در قم فعال شده است.
رشته  سازی  فعال  منظور  به  افزود:  منعم  رسول 
با  و  تشکیل  کارگروهی  استان،  این  در  شمشیربازی 
برنامه ریزی انجام شده ضمن ایجاد رشته شمشیربازی، 
مقدمات برگزاری مجمع انتخاباتی برای انتخاب رئیس 

هیات شمشیربازی صورت گرفت.
وی با اشاره به رشد رشته شمشیربازی در کشور طی 
اقدامات  گذشته  سالیان  در  گفت:  اخیر  سال  چند 
موثری در رشد و پیشرفت این رشته در عرصه های ملی و 
بین المللی انجام شده است که با تلاش های فدراسیون 
شمشیربازی هم اکنون این رشته دارای ورزشکارانی در 

المپیک است.

جمله  از  را  قم  میثم  ورزشی  مجموعه  حفظ  منعم، 
پیشبرد  و  رشد  منظور  به  گرفته  صورت  های  اقدام 
زیرساخت های استان دانست و تاکید کرد: هم اکنون 

این مجموعه ورزشی به یک پایگاه برای فعالیت تعدادی 
از رشته های ورزشی از جمله شمشیربازی تبدیل شده 

است.

رشته هایی  جمله  از  شمشیربازی  رشته  گفت:  وی 
است که با ماهیت اعتقادی و دینی و شرایط معنوی 
قم همسویی دارد به همین دلیل زمینه برای توسعه این 

رشته در این استان فراهم است.
مدیرکل ورزش و جوانان استان قم تصریح کرد: ایجاد 
هیات رئیسه قوی، برقراری ارتباط مناسب با دستگاه های 
کوتاه  برنامه  تهیه  پرورش،  و  آموزش  جمله  از  اجرایی 
از  شمشیربازی  رشته  افزایی  دانش  به  توجه  و  مدت 
موضوع هایی است که باید در اولویت هیات شمشیربازی 
قرار گیرد. در این مجمع انتخاباتی علی قنبری با کسب 
۱۱ رای اعتماد از مجموع ۱۱ رای مجمع انتخابات هیات 
شمشیربازی استان قم به عنوان نخستین سکاندار این 

هیات ورزشی معرفی شد.
رئیس  جوان ترین  عنوان  به  انتخاب  این  با  قنبری 
هیات های ورزشی استان قم است که هدایت این ورزش 
المپیکی و نوپا در استان قم را عهده دار شده است. وی با 
۲۸ سال سن، داری مدرک کارشناسی ارشد در مدیریت 
در  و شناخته شده  فعال  از چهره های  یکی  و  ورزشی 

سطح ورزش استان است

با حضور رئیس فدراسیون شمشیربازی ؛

نخستین رئیس هیات شمشیربازی قم انتخاب شد

سخنگوی باشگاه ذوب آهن اصفهان گفت: آیا واقعا فدراسیون و سازمان لیگ سخنگو و جوابگو ندارند؟ چه تخلفی می توانیم 
کرده باشیم؟ بیاییم سه امتیاز به شهرخودرو بدهیم که مدرک غیرواقعی ارائه کنیم؟ مگر عقلمان کم است؟

رسول کربکندی  در پاسخ به این سوال که آیا باشگاه ذوب آهن در اعلام نتایج کرونایی های این تیم تخلفی انجام داده، اظهار 
داشت: تمام مدارک، مستندات و جواب آزمایشگاه ها را برای فدراسیون فوتبال ایفمارک و سازمان لیگ فرستادیم. اگر کسی 
دنبال چیزی می گردد، من نمی دانم. با پرواز چارتر به تهران رفتیم، تیم در آنجا مستقر شد و آماده بازی بود چون گفتند تیم باید 

بازی کند اما ساعت ۱۱ شب اعلام کردند که بازی برگزار نمی شود.
وی در مورد اینکه معاون باشگاه پرسپولیس در پخش زنده تلویزیونی از سه بر صفر شدن نتیجه صحبت کرد و آیا ذوب آهن در 
این خصوص انتظاری از سازمان لیگ یا فدراسیون برای پایان دادن به این صحبت ها دارد،  گفت: صددرصد باید این اتفاق بیفتد. 
تیم با ۱۵۰ میلیون تومان هزینه به تهران رفت. خود سازمان لیگ بازی را ۱۱ شب کنسل کرد. آیا واقعا فدراسیون و سازمان لیگ 
سخنگو و جوابگو ندارند؟ چه تخلفی می توانیم کرده باشیم؟ بیاییم سه امتیاز به شهرخودرو بدهیم که مدرک غیرواقعی ارائه 

کنیم؟
سخنگوی باشگاه ذوب آهن ادامه داد: من در طول هفته همه حرف ها را زده ام و واقعیت ها را هم گفته ام. آیا ما سه امتیاز را با 
۱۰، ۱۵ کرونایی به شهرخودرو دادیم برای اینکه با پرسپولیس بازی نکنیم؟ مگر عقلمان کم است چنین کاری کنیم؟ حرف هایی 

مطرح می شوند که هضم  شان خیلی سنگین است.
وی در خصوص اظهارات ابراهیم شکوری در برنامه تلویزیونی تصریح کرد: من این برنامه را ندیدم اما سوالم این است که به 
دنبال چه هستند؟ قهرمان آسیا نشده اند و دنبال بحث های دیگر هستند؟ منتظر هستیم ببینیم سازمان های ذیربط چه تصمیمی 
می گیرند، چه می گویند و چه عکس العملی به این حرف ها دارند. ۴، ۵ هفته داور پدر ما را درآورد، بعد کرونا گرفتیم و حالا اگر 
دنبال سه بر صفر کردن بازی با پرسپولیس هستند این کار را انجام بدهند. ظاهرا همه به دنبال این هستند که ذوب آهن حذف 

شود. نمی دانم ملاک این حرف ها کجاست.
وی در خصوص دلخوری رحمان رضایی از سکوت مدیرعامل باشگاه در قبال این اتفاقات گفت:  رحمان رضایی همیشه از همه 
چیز دلخور است. وقتی من سخنگو هستم و حرف می زنم، قرار نیست مدیرعامل صحبت کند. حالا ممکن است او در جایگاه 
خودش نظراتش را بیان کند اما من جواب همه پرسش ها را می دهم. ان شاالله تیم ذوب آهن ببرد و رحمان دلخور هم باشد 

مشکلی نیست.

بازیکن اسبق استقلال گفت: باید به محمود فکری فرصت بدهیم و صبور باشیم. بازیکنان زیادی مصدوم شدند. متأسفانه 
صبر هواداران ما کم است.

مهدی امیرآبادی در حاشیه مراسم بزرگداشت پیشکسوتان فقید سرخابی اظهار داشت: باعث افتخار است که به 
نمایندگی از پیشکسوتان استقلال اینجا هستم. خیلی خوشحالم که خیابانی به نام ناصر حجازی، منصور پورحیدری و 
جعفر کاشانی نامگذاری شده است. وی ادامه داد: امروز امثال ناصر حجازی در فوتبال ایران کم شده است و امیدوارم 
تا وقتی پیشکسوتان مان زنده هستند قدرشان را بدانند و اینطور نباشد که وقتی می روند بخواهند کارهایی را برای این 
بزرگواران انجام بدهند. امیدوارم تمام باشگاه ها کمیته پیشکسوتان داشته باشند و آنان را به تمرینات دعوت کنند. بازیکن 
اسبق استقلال با اشاره به اینکه استقلال تا الان خوب نتیجه گرفته اما هواداران برد می خواهند، افزود: اوایل فصل 
سرمربیگری شفر، امتیازات خیلی کمتر از امتیازات محمود فکری بود. امتیازات استراماچونی هم خیلی کمتر بود اما 
متأسفانه صفحات مجازی فشار می آورند که تیم فکری خوب بازی نمی کند. تیم او سریع وارد لیگ شده است و وقتی 
هفته اول فکری برد انتظارات بالا رفت. امیدوارم بعد از این چند سالی که به استقلال ظلم شد امسال نتایج خوبی بگیرد.

وی یادآور شد: باید به محمود فکری فرصت داد. بازیکنان زیادی مصدوم شدند. باید صبر داشته باشیم که متأسفانه صبر 
هواداران ما مقداری کم است. به نظرم امتیاز واجب تر است. هر تیمی امتیاز بگیرد به صدر جدول می رود. الان فکری هم 
بالای جدول بوده و چیز زیادی را از دست نداده است. برخی عنوان کردند که پرسپولیس دو بازی نکرده یا تیم دیگری 
بازی معوقه دارد، اما باید بدانیم که تازه اول فصل است و تیم های وسط جدول اختلاف امتیاز زیادی با بالای جدول ندارند.
فکری کادرپزشکی قبلی را نباید از دست می داد  امیرآبادی ادامه داد: باید به فکری امیدوار باشیم. چرا فقط باید به 
خارجی ها بسنده کنیم و وقتی به مربیان ایرانی می رسیم و وقتی در هفته های اول نتیجه نمی گیرند می گوییم او را عوض 
کنید و مربی دیگری بیاورید؟ صبر کنیم و مثل استراماچونی فرصت بدهیم تا مربی ایرانی هم بتواند تیمش را جمع و 
جور کند. مصدومان هم برسند و با یک تیم کامل وارد مسابقات شوند. وی جوسازی برای دیدار لیگ قهرمانان آسیا را کار 
قشنگی نداست و یادآور شد: اگر پرسپولیس باخته نباید در صفحات مجازی کری خوانی ها، حرف ها و بحث و جدل ها 
مطرح شود. چرا مثل قدیم نباشد؟ چرا همه چیز را به صفحات مجازی می کشیم؟ یک بازی بوده و تمام شده است و 
جوانمردی می ماند. ناصر حجازی را پرسپولیسی ها هم دوست داشتند همین طور که استقلالی ها علی پروین را دوست 

دارند.

رسول کربکندی:

 قهرمان آسیا نشدند دنبال بحث های دیگر هستند
مهدی امیرآبادی: 

باید به فکری و استقلال تحت هدایتش فرصت بدهیم
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سخنگوی دولت درباره اشاره رییس جمهوری به واژه نظارت در قانون اساسی و 
اینکه طبق اصل ۱۳۸ قانون اساسی تصویب نامه ها و آیین نامه های دولت باید به 
اطلاع رییس مجلس شورای اسلامی برسد، گفت: نظر دولت همان نظر رییس 
جمهور است. ما معتقدیم قانون اساسی میثاق ملی ماست که مفهوم دولت و ملت 
و ارزش آرای مردم را به روشنی تبیین می کند. معتقدیم قانون اساسی را نباید تکه 

تکه و تحریف کرد.  
برگزار  مجازی  صورت  به  که  خبری  نشست  در  شنبه  سه  روز  ربیعی«  »علی 
شداظهارداشت: به طور مشخص در اصل ۱۳۴ قانون اساسی نظارت بر کار وزرا 
از حقوق انحصاری رییس جمهور برشمرده شده که در این تردیدی نیست. در 
فهرست وظایف و اختیارات مجلس شورای اسلامی موضوع فصل ششم قانون 

اساسی شامل اصول ۶۲ تا 9۰، "نظارت" جزو وظایف مجلس ذکر نشده است.
دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری اضافه کرد: مطابق اصل ۶۰ قانون 
اساسی، اعمال قوه مجریه صرفا برعهده رییس جمهور و وزرا است و موضوع تطبیق 
و تشخیص مغایرت آیین نامه های اجرایی و مصوبات دولت با قوانین، موضوع اصل 
۱۳۸ قانون اساسی در حقیقت وظیفه مجلس شورای اسلامی در همکاری نسبت 
به فرآیند صدور مصوبات تلقی می شود و نه نظارت بر دولت. کما اینکه تطبیق 
مصوبات مجلس با قانون اساسی از سوی شورای نگهبان به عنوان "نظارت شورای 
نگهبان" بر عملکرد مجلس محسوب نمی شود، بلکه همکاری شورای نگهبان در 

فرآیند تصویب قوانین به حساب می آید.
ایران نمی تواند به اجرای یک طرفه تعهدات بپردازد 

وی ، در پاسخ به سوالی درباره درباره ادعای سخنگوی وزارت خارجه فرانسه 
مبنی بر جدی بودن پیامدهای نقض تعهدات برجامی و اینکه ایران باید فورا به همه 
مفاد برجام پایبند باشد، گفت: جمهوری اسلامی ایران طرف شاکی در خصوص 

نقض تعهد و ناپایبندی اساسی به تعهدات از سوی آمریکا و اروپا است.  
وی ادامه داد: واضح است که ایران نمی تواند به اجرای یک طرفه تعهدات بپردازد 
و کشورهای اروپایی به جای ابراز نگرانی بهتر است که به تعهدات خود بازگردند تا 

زمینه حفظ برجام که به نفع همه است فراهم شود.
سخنگوی دولت با بیان اینکه اقدامات جبرانی جمهوری اسلامی ایران وفق 
گام های پنجگانه منطبق با حقوق به رسمیت شناخته شده ما ذیل مواد ۲۶ و 
۳۶ برجام قرار دارد، گفت: در صورت بازگشت سریع طرف های برجام به انجام 
تعهداتشان در برجام، اجرای این اقدامات جبرانی متوقف می شود. بنابرین ادعای 

عدم پایبندی ایران به برجام حرف صحیحی نیست.
ربیعی تصریح کرد: فرانسه و سایر طرف های اروپایی اگر واقعاً خواستار حفظ و 
احیای برجام به نحوی که ایران از آن منتفع شود هستند، باید به تعهدات برجامی 

خود عمل کرده و برای برداشته شدن تحریم های ظالمانه علیه ایران تلاش کنند.
 نپیوستن به FATF آثار خود را در تراکنش های مالی نشان داده است

سخنگوی دولت در پاسخ به سوال ایرنا درباره برخی اظهارات مطرح شده است 
درباره مشکلات عدم پیوستن به FATF برای خرید واکسن و نقل و انتقال پول 
گفت: در مورد واکسن قبلًا همکاران من در وزارت بهداشت توضیحات مفصلی 
ارائه دادند اما در مورد انتقال پول بنابر قوانین تحریم و قواعد FATF چندین مرحله 

امکان انتقال پول با مشکل مواجه شد و با موانعی رو به رو بودیم.
ربیعی یادآور شد: به طور کلی نپیوستن به FATF و در لیست سیاه قرار گرفتن آثار 
خود را بر تراکنش های مالی و تامین مالی نشان داده است و حتی در مواقعی هم 

که تحریم مانع نمی شود متاسفانه FATF این بهانه را ایجاد می کند.
وی افزود: قبلا دولت دیدگاه خود را در این زمینه اعلام کرده بود و امیدواریم با 
راهگشایی که رهبر معظم انقلاب برای امکان بررسی مجدد در مجمع تشخیص 
مصلحت نظام فراهم کردند، بتوانیم در این زمینه جلساتی داشته باشیم و آنچه که 

به مصلحت کشور است را تأمین کنیم.
 موافقت رییس جمهوری با استخدام ۱2 هزار نفر از فرزندان شهدا و 

جانبازان
سخنگوی دولت ادامه داد: هفته گذشته استخدام ۱۲ هزار نفر از فرزندان شهدا 
و جانبازان بالای ۷۰ درصد و بالاتر مورد موافقت رییس جمهور قرار گرفت و رییس 
جمهوری بر ضرورت اهتمام دستگاه های اجرایی بر جذب این فرزندان تاکید کرد.  
وی درباره جلسه عصر روز گذشته شورای عالی هماهنگی اقتصادی سران قوا، 
اظهار کرد: در ابتدای جلسه ترتیبات برگزاری جلسات به طور منظم مورد توافق 
اعضا قرار گرفت. سپس محورهای مورد نظر مقام معظم رهبری در جلسه پیشین 

ستاد مطرح و در جلسه در مورد چگونگی اجرایی کردن آنها بحث و بررسی شد.
ربیعی گفت: به همین منظور گزارشی از اقدامات دولت برای انتشار اوراق مالی، 
فروش دارایی های دولت و نیز فروش سهام شرکت های دولتی، بعلاوه چگونگی 
افزایش سرمایه گذاری و برخی موانع آن و نیز جهش تولید و رفع مشکل آن ارائه و در 

ادامه موضوع حمایت از اقشار ضعیف جامعه در نشست مطرح شد.
وی ادامه داد: رییس مجلس نیز به هماهنگی ایجاد شده برای ادغام دو طرح 
معیشتی کرونای دولت و طرح حمایتی معیشتی مجلس اشاره و این هماهنگی 
و ادغام را برای جامعه مفید دانست. در بخش دیگر جلسه پیرامون امنیت سرمایه 

گذاری و ضرورت ایجاد اعتماد برای سرمایه گذاری های اقتصادی مطرح و مورد 
بحث قرار گرفت.

سخنگوی دولت گفت: رییس جمهور شرط موفقیت سرمایه گذاری و امنیت آن را 
منوط به تلاش هماهنگ هر سه قوه در جامعه دانست.

دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری با اشاره به اجرای سیاست های اصل 
۴۴ قانون اساسی مبتنی بر کوچک کردن دولت و واگذاری شرکت های دولتی و 
موانع اجرای آن گفت: این موضوع در جلسه سران سه قوه بحث شد و همه سران 
قوا بر اقدامات حمایتی و همه جانبه بر موضوع اصل ۴۴قانون اساسی حمایت و 

تاکید کردند.  
وی اضافه کرد: رییس قوه قضاییه معتقد بود با اصلاح صورت گرفته در ساختار 
واگذاری می توانیم به اعتمادسازی موثر در صاحبان سرمایه و علاقه مندان تولید 

ایجاد کنیم.  
سخنگوی دولت خاطرنشان کرد:  سران سه قوه با تاکید بر اجرای اصل ۴۴ قانون 
اساسی و تداوم اجرای آن و رفع موانع اصل ۴۴ مقرر کردند این موضوع در جلسات 

آینده مورد بحث و بررسی کارشناسی قرار بگیرد.  
تحریف بیانات رهبری در هر شکل و از هر جهت قابل قبول نیست

سخنگوی دولت در پاسخ به پرسشی مبنی بر انعکاس تحریف آمیز سخنان هفته 
گذشته رهبری توسط برخی رسانه ها گفت: تحریف بیانات ایشان در هر شکل 
و از هر جهت قابل قبول نیست. اخیرا مقام معظم رهبری ضمن تاکید درست و 
استراتژیک مبنی بر اولویت خنثی سازی تحریم داشته و فرمودند: »البته نمی گویم 
دنبال رفع تحریم نباشیم؛ چرا واقعا اگر بتوانیم تحریم رفع کنیم یک ساعت هم نباید 

تاخیر کنیم«. 
وی با تاکید براینکه دولت هم معتقد به خنثی سازی تحریم است، ادامه داد: 
بدون تردید قوی ساختن اقتصاد و مقاوم سازی آن با نگاه به ظرفیت های قابل 
توجه در داخل و افزایش قدرت ملی دشمن را از تهاجم تحریم و امثال اینها مایوس 
به عقب راندن  و  با قدرت داخلی شکستن  اتفاقا شکستن تحریم  و  می سازد. 
عزت مندانه تحریم است. در غیر این صورت ما عبور از تحریم ملتمسانه خواهیم 

داشت.  
ربیعی در ادامه تحریف را تهی کردن یک موضوع از محتوای اصلی و آدرس غلط 
دادن  عنوان کرد و گفت: مقام معظم رهبری در تاریخ ۱۰ مرداد 99 به مناسبت عید 
سعید قربان نکاتی را فرمودند که بدون هیچ کاهش و تقطیعی عین جملات معظم 
له را قرائت می کنم: " اوضاع را بد جلوه می دهند، با صدها زبان، با صدها وسیله. 
اگر نقطه  قوتی در کشور باشد که مطلقاً انکار می کنند؛ یا به سکوت برگزار می کنند 
یا انکار می کنند. خب، کارهای خوبی در کشور دارد انجام می گیرد؛ مطلقاً ]حتّی[ 
یکی از اینها در تبلیغات خارجی دشمنان ما منعکس نیست. نقطه  ضعفی اگر 
وجود داشته باشد، آن را ده برابر می کنند، گاهی صد برابر می کنند که این نقطه  
ضعف را بزرگ کنند؛ برای چیست؟ برای این است که روحیه  مردم تضعیف بشود؛ 

امید مردم، به خصوص امید جوان ها؛ چون وقتی امیدوار باشند، تحرک جوان ها، 
تحرک فوق العاده است، جوانها پیشتازند، پیش رانند؛ اگر چنانچه امید از آنها گرفته 
شد، متوقف می شوند، مثل ماشینی که بنزینش تمام می شود، این جور ]متوقف[ 

می شوند. "
وی افزود: معتقدم نشانه شناسی تحریف را باید این روزها بررسی کرد. باید 
مشخص شود چه کسانی امروز با »صدها زبان و صدها وسیله« اوضاع را بد جلوه 
می دهند؟ چه کسانی نقاط قوت را انکار می کنند؟ و چه کسانی امید را به مثابه 

بنزین حرکت جامعه و جوانان نادیده می گیرند؟
ربیعی خاطرنشان کرد: فکر می کنم بیانات خود معظم له در پاسخ به این سوال 
کافی است. اما پاسخ من همان است که روز شنبه در یادداشت راهبردهای خنثی 
سازی و رفع تحریم نوشته ام: »رهنمودهای رهبری همواره راهنمای عمل دولت 
بوده و هست و زمانی به بهترین وجه محقق می شود که همگان خود را مخاطب آن 
خوانده و بدون تفسیر به رای به همان صراحتی که هستند مبنای سیاست ورزی 

قرار گیرند.
آژانس در چهارچوب وظایف ومسئولیت های خود عمل کند

سخنگوی دولت در پاسخ به سوالی درباره اظهارات  اخیر مدیر کل آژانس بین 
المللی مبنی بر اینکه بازگشت به خانه اول در برجام امکان پذیر نیست،  گفت: 
پاسخ این سوال را پیشتر نماینده دایم کشورمان در وین داده است، خود آقای 
گروسی به نماینده دائم ایران گفته است که صرفاً به جنبه فنی مسئله اشاره کرده 
است.  وی افزود: از آنجا که آژانس بین المللی انرژی اتمی یک نهاد فنی است، 
انتظار می رود که در چارچوب وظایف و مسئولیت های خود در حوزه های نظارت 
و راستی آزمایی اقدامات مرتبط هسته ای و ارائه گزارشات بروزرسانی، عمل کرده 
و از ورود به دیگر موضوعات خارج از چارچوب مسئولیت های آژانس و مدیرکل 

خودداری نماید.
دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری گفت: مدیرکل اعلام کرده است 
که ظاهراً سوء برداشتی از اظهارات ایشان انجام شده است و منظور ایشان مطابق 
با آنچه در رسانه ها انعکاس یافته نبوده است. در عین حال، نظارت بر ابعاد فنی 
برنامه های هسته ای به آن پیچیدگی که در برخی رسانه ها انعکاس یافته نیست، لذا 

نیازی به مذاکره با آژانس در این خصوص احساس نمی شود.
کاهش هزینه دولت شامل افزایش حقوق و حمایت معیشتی نمی شود

ربیعی درباره برخی انتقادات از لایحه بودجه ۱۴۰۰، نامه قالیباف به رییس 
جمهور برای اصلاح آن و  برنامه دولت برای اصلاحات لایحه بودجه گفت: در بحث 
بودجه انتقادات را همیشه از اقتصاددانان و جامعه مدنی داشتیم که این موجب 

شکوفا شدن بودجه سالیانه خواهد شد.
وی افزود: مقام معظم رهبری در پاسخ به نامه رییس جمهور فرمودند که سهم 
صندوق توسعه ملی مازاد بر فروش یک میلیون بشکه نفت همان ۳۸ درصد طبق 

قانون باشد اما یک میلیون بشکه این سهم با ۲۰ درصد محاسبه می شود.  

به گفته سخنگوی دولت همچنین مقرر شد تسهیلات سررسید شده صندوق از 
محل سهم دولت از مازاد مذکور پرداخت و تبصره ۴ هم از بودجه عمومی تامین 
شود. معظم له برداشت از منابع صندوق برای مصارف بودجه ۱۴۰۰ را هم مجاز 

ندانستند.
 دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری افزود: با این نظر ناترازی و کسری 
بودجه منابع نسبت به مصارف به میزان 9۰ هزار میلیارد تومان خواهد بود و دولت 
برای جبران ناترازی بودجه مجموعه اقداماتی شامل کاهش هزینه ها، افزایش سهم 
مالیات و فروش اوراق و سهام دنبال خواهد کرد البته بنابر تصمیم ستاد اقتصادی 

کاهش هزینه های دولت شامل افزایش حقوق و حمایت معیتشی نخواهد بود.
دولت برای اجرای سند 2۰۳۰ اعتبار درنظر نگرفته است 

وی همچنین در واکنش به این ادعا که دولت برای اجرای سند ۲۰۳۰ اعتبار 
درنظر گرفته است، گفت: متاسفانه عده ای این روزها بدون هیچ سوال و مذاکره ای 
براساس یک برداشت، اقدام به قضاوت عجولانه می کنند و در این مورد هم یک 
برداشت اشتباه انجام شده است. بودجه شامل یک ماده واحده با ۵ جلد پیوست 
جداول کلان است که در هیچ جای این پنج جلد پیوستی بحثی از ۲۰۳۰ نشده 

است و اصل بودجه هم همین لایحه و پنج جلد پیوستی است.
سخنگوی دولت ادامه داد: به لحاظ ایجاد شفافیت و آگاهی نمایندگان مجلس 
شورای اسلامی، ۱۰ جلد از مطالعات پیرامون قانون برنامه ششم توسعه صرفا 
جهت اطلاع نه اثرگذاری در بودجه ارسال شده است که بند مورد استناد، در 
پیوست هایی است که شامل سوابق بوده و این سوابق هم مربوط به مطالب از سال 

9۵ به بعد می باشد.
ربیعی تاکید کرد: اساسا سند ۲۰۳۰ هیچ جایگاهی در برنامه ها و اقدامات وزارت 
آموزش و پرورش ندارد و با وجود سند بنیادین آموزش و پرورش، همه برنامه ها و 

اقدامات آموزش و پرورش بر مبنای سند بنیادین انجام می شود.
وی افزود: وزارت آموزش و پرورش سند ۲۰۳۰ را مغایر با اهداف، آرمان ها و 
ارزش های اسلامی مورد پذیرش سند تحول بنیادین دانسته و خود را متعهد 
می داند که در هیچ سطحی از آموزش و پرورش برنامه و اقدامی براساس آن انجام 

نشود.
سخنگوی دولت با بیان اینکه اساسا دولت موضوعی به نام سند ۲۰۳۰ را به 
رسمیت نمی شناسد، اختصاص بودجه برای اجرایی کردن، پیگیری یا هر آنچه 
مربوط به ۲۰۳۰ باشد را تکذیب کرد و گفت: یکی از آقایان مصاحبه کرده بود که 
ردیف ۲۰۳۰ را از بودجه حذف می کنیم. در حالی که متاسفانه و اساسا نگاهی 
به بودجه نکرده است.  این ردیف کجاست که می خواهید حذف کنید. چه خوب 
است قبل از هر گونه ایجاد ذهنیت در افکار عمومی لااقل یک سوال یا تماس با 

سازمان برنامه و بودجه انجام می دادید.
ارسال پیام از بایدن به ایران صرفا گمانه زنی رسانه ای است

سخنگوی دولت در پاسخ به سوالی درباره شنیده هایی مبنی بر ارسال پیام از 
سوی بایدن به ایران گفت: دولت جدید آمریکا هنوز مستقر نشده و چنین مباحثی 

صرفا گمانه زنی های رسانه ای است.  
وی افزود:  اظهارات علنی مقامات دولت جدید آمریکا تاکنون جنبه شعارهای 
انتخاباتی داشته که نمی توان اعتباری برای آنها قائل شد. جمهوری اسلامی ایران 
نه به اظهارات، بلکه به اقدامات دولت آینده آمریکا در خصوص بازگشت به تعهدات 

خود ذیل برجام و قطعنامه ۲۲۳۱ سازمان ملل توجه خواهد کرد.
ربیعی گفت: سیاست جمهوری اسلامی ایران به روشنی توسط مقام معظم 
رهبری و رییس جمهوری در خصوص برجام و احتمال بازگشت طرف های مقابل 

اعلام شده است.
قانون اساسی را نباید تکه تکه و تحریف کرد

سخنگوی دولت درباره اشاره رییس جمهوری به واژه نظارت در قانون اساسی و 
اینکه طبق اصل ۱۳۸ قانون اساسی تصویب نامه ها و آیین نامه های دولت باید به 
اطلاع رییس مجلس شورای اسلامی برسد، گفت: نظر دولت همان نظر رییس 
جمهور است. ما معتقدیم قانون اساسی میثاق ملی ماست که مفهوم دولت و ملت 
و ارزش آرای مردم را به روشنی تبیین می کند. معتقدیم قانون اساسی را نباید تکه 
تکه و تحریف کرد.   وی ادامه داد: به طور مشخص در اصل ۱۳۴ قانون اساسی 
نظارت بر کار وزرا از حقوق انحصاری رییس جمهور برشمرده شده که در این 
تردیدی نیست. در فهرست وظایف و اختیارات مجلس شورای اسلامی موضوع 
فصل ششم قانون اساسی شامل اصول ۶۲ تا 9۰، "نظارت" جزو وظایف مجلس 
ذکر نشده است. دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری اضافه کرد: مطابق 
اصل ۶۰ قانون اساسی، اعمال قوه مجریه صرفا برعهده رییس جمهور و وزرا است 
و موضوع تطبیق و تشخیص مغایرت آیین نامه های اجرایی و مصوبات دولت با 
قوانین، موضوع اصل ۱۳۸ قانون اساسی در حقیقت وظیفه مجلس شورای 
اسلامی در همکاری نسبت به فرآیند صدور مصوبات تلقی می شود و نه نظارت بر 
دولت. کما اینکه تطبیق مصوبات مجلس با قانون اساسی از سوی شورای نگهبان 
به عنوان "نظارت شورای نگهبان" بر عملکرد مجلس محسوب نمی شود، بلکه 

همکاری شورای نگهبان در فرآیند تصویب قوانین به حساب می آید.

سخنگوی دولت :

قانون اساسی را نباید تکه تکه و تحریف کرد

جبهه پایداری از زمانی که از بطن دولت محمود احمدی نژاد متولد شد، همان راهی را 
پیش گرفت که دولت احمدی نژاد آن را می پیمود؛ تک روی و وحدت شکنی.

جبهه پایداری زیر پرچم اصولگرایی نمی نشیند. این تشکل سیاسی شناخته شده ترین 
جریانی است که دنبال جدا کردن خرج خود در انتخابات ۱۴۰۰ از جریان اصولگرا است. 
از این رو کماکان انتظار معرفی یک کاندیدای حزبی از سوی این جریان سیاسی وجود 

دارد.  
جبهه پایداری از زمانی که از بطن دولت محمود احمدی نژاد متولد شد، همان راهی 
را پیش گرفت که دولت احمدی نژاد آن را می پیمود؛ دولتی که با ظاهر و حتی شعارهای 
اصولگرایانه بر سر کار آمده بود اما در بزنگاه ها علنا مواضعی می گرفت که خود را از جریان 
اصولگرا جدا کند. از حمله محمود احمدی نژاد به علی اکبر ناطق نوری و اکبر هاشمی 
رفسنجانی در مناظره های انتخابات ۸۸ گرفته تا رویارویی اش با خانواده علی لاریجانی 

در یکشنبه سیاه مجلس.
جبهه پایداری هم مسیر مشابهیی را طی کرده است. اعضای این تشکل سیاسی در 
مجلس نهم مسیر خود را از دیگر طیف های اصولگرایی جدا کردند و گاه با طرح ادعاها 
و حتی ناسزاهای سیاسی مثل "ساکت فتنه" تلاش کردند رویارویی خود با اصولگرایی 

را نشان دهند.
بوی پیروزی و یاد کشف اصلح

پایداری ها از ابتدا، بنا به نظرپدر معنوی شان آیت الله مصباح یزدی در پیدا کردن 
اصلح کمتر حاضر شده اند با جریان اصولگرا یک کاسه شوند. در معدود موقعیت های 
انتخاباتی که جبهه پایداری و جریان اصولگرا هم خرج بودند نیز این جبهه پایداری بود 
که تلاش کرد برای وحدت شرط و شروط بگذارد و سهم خود را از بازی انتخاباتی بگیرد. 
در انتخابات مجلس 9۴ که اصولگرایان با جبهه پایداری به توافق رسید پایداری چی ها 
و هم طیف هایشان سهم اعظمی از لیست جریان اصولگرا را به دست آوردند و در عین 

حال گروه های اصولگرای میانه مانند طیف علی لاریجانی از این وحدت حذف شدند.
در انتخابات ریاست جمهوری سال 9۶ هم وجود رقیب مشترکی به نام حسن روحانی 
آن ها را همسو قرار داد اما میدان دار اصلی باز هم پایداری چی ها بودند. نام ابراهیم 
رئیسی به عنوان کاندیدای جریان اصولگرا برای نخستین بار از سوی اعضای جبهه 

پایداری مطرح شد و در کل جریان اصولگرا جا افتاد.
کنار  را  وحدت  است،  دیده  دور  را  طلب  اصلاح  رقیب  خطر  هرجا  پایداری  جبهه 
گذاشته و سراغ کشف اصلح رفه است. در انتخابات مجلس 9۸ و در شرایطی که حضور 
اصلاح طلبان در رقابت آنقدر ناچیز بود که می شد تقریبا آن ها را نادیده گرفت، جامعه 
روحانیت به عنوان پرسابقه ترین نهاد اصولگرا و شیوخ جناح راست، از تصمیم گیری ها 
کنار گذاشته شده بود و عمدتا نواصولگرایان زیر پرچم شوری ائتلاف میدان دار انتخابات 
بودند. در همین ائتلاف هم کنار آمدن نواصولگرایان با جبهه پایداری آسان نبود و این 
جبهه پایداری بود که از لیست های انتخاباتی سهم بالا گرفت. اکنون با نزدیک شدن به 
انتخابات ریاست جمهوری ۱۴۰۰، در شرایطی که هردو جریان خیال آسوده ای از بابت 

رقیب اصلاح طلب دارند جبهه پایداری انشعاب با هدف کشف اصلح را ترجیح می دهد.
رد دعوت شیوخ اصولگرا از سوی شاگردان مصباح

برای انتخابات ۱۴۰۰، جامعه روحانیت مبارز پیش قدم شده تا وحدت را در اردوگاه 
اصولگرایان حکمفرما کند. شیوخ اصولگرا چند ماه است که با تجدید قوایی که در 
ساختار خود داشته اند جلسات انتخاباتی خود را برگزار می کنند و همین  موضوع 
تصور نامزدی یک کاندیدای روحانی از سوی جناح راست در انتخابات آینده را به وجود 
آورده است. آنها در جلسات منظم خود از همه تشکل های جناح راست نیز از جمله 
پایداری چی ها و جریان جدید موسوم به نواصولگرا نیز دعوت کرده است، اما جبهه 

پایداری تا کنون در این جلسات شرکت نکرده است.
غلامرضا مصباحی مقدم، سخنگوی جامعه روحانیت مبارز در این باره توضیح داده 
است: »خوشبختانه یک جمع گسترده ای این دعوت را پذیرفته اند و بیش از ۴۰ حزب در 
این مجموعه قرار دارند، تقریبا می توان گفت که به استثنای پایداری، همه احزاب حضور 
پیدا کرده اند البته از پایداری دعوت شده و مذاکراتی نیز با آنها صورت گرفته و آنها نیز 
تاکنون نفی، نکرده اند. علاوه بر اینها، شخصیت های تاثیرگذار در این جریان هم دعوت 

شدند که اکثرا استقبال کرده اند.«
ابوالقاسم رئوفیان، نایب رئیس اول جبهه پیشرفت، رفاه و عدالت در خصوص روند 
فعالیت ها و تلاش هایی که به منظور وحدت در جریان اصولگرایی در جریان است و 
شانس موفقیت این فعالیت ها، گفته: »پیش بینی نمی شود که اصولگرایان بتوانند به 
وحدت برسند و با همان سازوکارهای گذشته اما با ظاهر و شاید اسم جدید در عرصه 
رقابت ها حاضر خواهد شد. به عبارت دیگر به معنای واقعی کلمه اراده ای برای وحدت 
میان تمام قطب های اصولگرایان وجود ندارد، این مساله در انتخابات مجلس شورای 
 اسلامی هم تکرار شد و علیرغم همه تلاش هایی که صورت گرفت که فهرست پایانی یکبار 
منتشر شد و بعد از آن فهرستی در کار نباشد اما بعد از یکبار انتشار، فهرست نهایی دیگری 

با چند تغییر منتشر شد و تعدادی افراد عوض شدند.«
او ادامه داده است: »این نشان دهنده روحیه سهم خواهی و خودشیفتگی در میان 
برخی افراد و گروه ها است که می خواهند تحت پوشش رسیدن به انسجام و وحدت، فضا 
را مهندسی کنند اما در نهایت نتیجه به گونه  دیگری رقم می خورد. اکنون هم همینطور 
است، به هیچ عنوان نیروهای رادیکال و تندروی این جبهه که امروز به پایداری ها معروف 
هستند اجازه نخواهند داد که این اتفاق رخ دهد و من هم به عنوان یک فعال سیاسی 

ترجیح می دهم وارد این بازی و سناریوهای از پیش تعیین شده نشوم.«
تیر خلاص برای وحدت پایداری و اصولگرایان سنتی

مهرماه مجید متقی فر، سخنگوی جبهه پایداری با خبر دادن از تشکیل ستاد انتخابات 
این حزب گفت: »کمتر از یک سال دیگر به انتخابات ریاست جمهوری مانده است و به 
همین منظور جبهه پایداری انقلاب اسلامی برای انتخاب فرد اصلح و انقلابی، کمیته 

انتخابات خود را تشکیل داده است.«
متقی فر همچنین تلویحا شرکت نکردن در جلسات جامعه روحانیت مبارز را تایید 

کرد. او در ارتباط با جلسات این جبهه با برخی از نامزدهای احتمالی انتخابات ریاست 
جمهوری گفت: جبهه پایداری هنوز به صورت رسمی در رابطه با انتخابات ریاست 
جمهوری با کسی جلسه برگزار نکرده و صحبت های مطرح شده درباره نامزدهای مورد 

حمایت جبهه پایداری صرفا گمانه زنی بوده و مرجعیتی ندارند.
اما قطعی شدن جدایی مسیر جبهه پایداری از طیف اصولگرایان سنتی وقتی جدی تر 
و بهتر بگوییم علنی تر شد که آخرین انتخابات درون جبهه ای پایداری ها، باعث شد 
خیلی ها انگشت به دهان بمانند. آنها در آخرین تصمیمشان »مرتضی آقاتهرانی« دبیرکل 
یک دهه جبهه پایداری را کنار گذاشتند و »صادق محصولی« مرد پشت پرده را به عنوان 
دبیرکل انتخاب کردند. درواقع پایداری ها آقاتهرانی را که در دو انتخابات گذشته علی رغم 
سفارش ها برای انتخاب اصلح انعطاف از خود نشان داد و پای میز مذاکره با اصولگرایان 
نشست را کنار گذاشتند و صادق محصولی که حتی برخی از اهالی جریان راست آن را به 
عنوان پدرخوانده پایداری و کسی که برای رسیدن به وحدت مانع تراشی زیادی کرده بود 
را در راس این حزب قرار دادند و با این اتفاق یک واقعیت بیشتر نمود پیدا نمی کند و آن 

پایان احتمالات برای ائتلاف اصولگرایان با جبهه پایداری است. 
به این ترتیب پیش بینی آنکه اعضای جبهه پایداری دنبال پیروی از استراتژی اصولی 
خود یعنی تبعیت از فرمان استاد خود آیت الله مصباح یزدی و کشف اصلح هستند 
سخت نیست؛ آن ها در این زمینه با هیچ گروهی حتی روحانیت سنتی هم کنار نمی آیند. 
به این ترتیب اسامی زیادی به عنوان نامزدهای احتمالی پایداری در انتخابات ۱۴۰۰ 
مطرح شده است. ابراهیم رئیسی، مهرداد بذرپاش، علیرضا زاکانی، عزت الله ضرغامی و 

سعید جلیلی افرادی هستند که نامشان مطرح شده است.
به گزارش خبرگزاری خبرآنلاین، در این میان ابراهیم رئیسی شهرت و احتمال پیروزی 
بیشتری نسبت به دیگر گزینه ها دارد اما او که تنها گزینه نسبتا موفق پایداری ها در 
انتخابات ها در طول حیات جبهه پایداری بوده رسما اعلام کرده که در ۱۴۰۰ وارد میدان 
انتخابات نخواهد شد. در این میان جایگزین رئیسی، به شرایط و فضای سیاسی داخل 
و خارج از کشور بستگی دارد، هرچند که تا کنون سعید جلیلی محتمل ترین گزینه 

پایداری ها به شمار می رود.
بذرپاش اصلح می شود؟

مهرداد بذرپاش رئیس دیوان محاسبات یکی از گزینه هاست اما حواشی او به قدری 
زیاد است که بعید به نظر می رسد خود جبهه پایداری دست کم برای حفظ ظاهر او را 
اصلح اعلام کند. با آنکه برای طیف جبهه پایداری ظاهرا بذرپاش نشان از آدم سربه زیر، 
خدمتگزار و ارزشی و جوان دارد اما کم سابقه ترین آدم این جریان سیاسی محسوب 
می شود. اگر مدیر عاملی پارس خودرو و سایپا را بتوان یک سمت سیاسی به حساب 
آورد، او دو سال در این سمت های سیاسی! قرار داشته است و با یک سال سابقه ریاست بر 

سازمان ملی جوانان در دولت احمدی نژاد سه سال تجربه مدیریت سیاسی دارد. 
البته حرف و حدیث هایی نیز پیرامون رسیدنش به دیوان محاسبات وجود دارد تا جایی 
که چهره ای مثل احمد توکلی نماینده اصولگرای سابق تهران و رئیس سازمان دیده بان 

شفافیت و عدالت نیز به مخالفت با انتخاب بذرپاش پرداخت. توکلی در نامه به محمدباقر 
قالیباف رئیس کنونی مجلس نوشته است که بذرپاش »سابقه کافی و تحصیلات مرتبط« 
برای ریاست دیوان محاسبات را ندارد. به گفته احمد توکلی در حالی که  تبصره یک ماده 
۵۱ قانون آئین نامه داخلی مجلس می گوید که داوطلب باید حداقل ۲۰ سال سابقه 
کار داشته باشد، سابقه بذرپاش به ۱۷ سال نرسیده و حتی او سابقه فعالیتش در بسیج 
دانشگاه را به عنوان رزومه خود محسوب کرده است. به این انتقادات البته پاسخ هایی نیز 

داده شده است اما هر یک از پاسخ خود خود ابهامات زیادی مطرح کرده است.
رزومه زاکانی؛ چهار دوره نمایندگی، حمله به برجام و دو بار ردصلاحیت

علیرضا زاکانی اکنون چهارمین دوره نمایندگی خود در مجلس را تجربه می کند و در 
دوره اخیر ریاست مرکز پژوهش های مجلس را نیز به سوابق خود اضافه کرده است. 
زاکانی در زمان مذاکرات هسته ای ریاست کمیسیون ویژه بررسی برجام را بر عهده 
داشت، کمیسیونی که به پایگاه مخالفان دولت بدل شده بود. او با وجود آنکه سال های 
بیشتری برای خود رزومه سیاسی جمع کرده اما شرایط برای او هم مانند بذرپاش است. 
تا زمانی که جبهه پایداری امثال سعید جلیلی، ابراهیم رئیسی و دیگران را داشته باشد 
نام هایی مانند بذرپاش مجال مبارزه برای ریاست جمهوری را نمی توانند ببینند. زاکانی 
در دو انتخابات ریاست جمهوری 9۲ و 9۶ نیز نامزد شده بود اما شورای نگهبان هیچ گاه 

او را تایید صلاحیت نکرد.
دیپلمات جبهه پایداری از راه می رسد؟

سعید جلیلی با وجود آنکه در انتخابات سال 9۲ فقط چهار میلیون رای به دست آورد اما 
شناخته شده ترین نامزد جبهه پایداری به شمار می رود. در تمام سال های دولت حسن 
روحانی، اصلی ترین منتقد برجام بوده است. با روی کار آمدن دولت ترامپ در آمریکا و 
تضعیف برجام، گفتمان مخالفان برجام از سوی جبهه پایداری تقویت  شد. با احتمال 
روی کار آمدن دوباره ترامپ در انتخابات ۲۰۲۰ آمریکا گروه های سیاسی مخالف برجام 
در داخل ایران بیش از پیش تقویت می شدند. همچنانکه در روند انتخابات آمریکا نیز 
صداهایی مبنی بر حمایت از ترامپ از سوی جریان نزدیک به محمود احمدی نژاد شکل 
گرفته بود. بسیاری معتقد بودند حمایت از ترامپ به دلیل فراهم شدن فضا برای تنفس 
بیشتر مخالفان برجام است. به جز محمود احمدی نژاد، جریاناتی مثل جبهه پایداری نیز 
از روی کار آمدن ترامپ بیشتر سود می بردند. در چنین شرایطی احتمالا سعید جلیلی 
بود که در گفتمان اصولگرایی مجال بیشتری برای نامزدی در انتخابات ۱۴۰۰ پیدا 
می کرد. اما فرصت برای جبهه پایداری و سعید جلیلی از دست رفته نیست، در هرصورت 
ورود آن ها به حوزه قدرت اجرایی تحت الشعاع نوع روابط و رویکرد ایران و آمریکا در ارتباط 
با برجام قرار گرفته است. کمااینکه اخیرا بعد از ترور دکتر محسن فخری زاده، مجلس 
برآمده از گفتمان اصولگرایی، نواصولگرایی و جبهه پایداری در طرحی خواستار کاهش 
بیشتر تعهدات برجامی ایران شد. قحط الرجال دیپلماتیک در جبهه پایداری سعید 
جلیلی را همواره گزینه این گروه سیاسی قرار می دهد ولو آنکه همه اعضایش به اتفاق آرا 

گزینه متفاوتی برای ۱۴۰۰ معرفی کنند. 

پایداری ها با یک جوان وارد گود می شوند یا یک دیپلمات؟

جبهه پایداری به دنبال کشف »اصلح«
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عافیت ده جزء است. نُه جزء آن در 
دم فرو بستن است مگر از یاد خدا و یك 

جزء در ترك همنشینی با نابخردان.

چهارشنبه -سوم دی 1399 - سال بیست وسوم- شماره 5182
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مدیرکل آموزش و پرورش استان قم گفت: امتحانات مدارس قم در نمیسال اول 
99 -۱۴۰۰ به صورت غیر حضوری برگزار خواهد شد.

شیخ الاسلام اظهارداشت : با توجه به اینکه نمرات دوره ابتدایی توصیفی و 
فرایندی است، برآورد معلمان نسبت به میزان یادگیری دانش آموزان به عنوان نمره 

پایانی خواهد بود.
وی افزود: دوره های آموزشی متوسطه اول و دوم هم با توجه به اختیاراتی که بر 
عهده مدیران مدارس گذاشته شده از ششم تا پایان دی به صورت غیر حضوری 
برگزار خواهد شد.  مدیرکل آموزش و پرورش با اشاره به چگونگی برگزاری امتحانات 
هنرستان های فنی و حرفه ای و کار و دانش که دروس عملی دارند هم گفت: 

امتحانات دروس عملی در نیمسال اول برگزار نخواهد شد و در نیمسال دوم در 
خرداد با توجه به شرایط شیوع ویروس کرونا در آن زمان تصمیم گیری خواهد شد 
و امیدوارهستیم که با نابودی ویروس کرونا در خرداد امتحانات عملی به صورت 
حضوری برگزار شود. وی افزود:، ولی امتحانات دروس نظری هنرستان های فنی و 
حرفه ای و کار و دانش به صورت غیر حضوری برگزار خواهد شد.  شیخ الاسلام در 
خصوص دادن فرصت مطالعاتی به دانش آموزان هم گفت: با توجه به اینکه هدف 
آموزش و پروش کاهش استرس دانش آموزان است و با توجه شناخت مدیران 
مدارس نسبت به همکاران و دانش آموزان یقینا فرصت مطالعاتی مناسب برای 

امتحانات را مدنظر قرار خواهند داد.

مدیرکل آموزش و پرورش استان قم :

امتحانات مدارس قم غیر حضوری خواهد بود 

قم  استان  زیست  محیط  حفاظت  مدیرکل 
گفت: مجتمع پالایشگاهی سراجه در مرکز یکی 
در  و  گرفته  قرار  غبار  و  گرد  فعال  های  کانون  از 
کاشت گسترده  به  اجتماعی  راستای مسوولیت 
گیاهان بومی و بیابان¬زدایی در این منطقه اقدام 

و مشارکت کند. 
سید رضا موسوی مشکینی در بازدید از مجتمع 
پالایشگاهی و ذخیره سازی سراجه در سخنانی 
اظهار داشت: به خاطر وجود پسماندهای بسیار 

آلاینده در مجتمع پالایشگاهی سراجه، مدیریت 
اصولی این پسماندها و نظارت دقیق بر روند انجام 

آن را بسیار مهم است.
 به گفته وی، خوداظهاری زیست محیطی در 
و  انجام شده  به صورت فصلی  باید  این مجتمع 

هماهنگی های لازم با این اداره کل انجام شود.
وی بیان کرد: همکاری ها و تعاملات خوبی در هر 
دو مجموعه شکل گرفته است و باید برای رسیدن 
به سطح مطلوبی از مؤلفه های زیست محیطی گام 

های مؤثری برداشته شود.
وی تصریح کرد: موضوع پسماند یکی از اولویت 
های سازمان حفاظت محیط زیست بوده و دفتر 
مستقلی با همین عنوان در سازمان شکل گرفته 

است.
مدیریت  کرد:  خاطرنشان  مشکینی  موسوی 
و  پزشکی  صنعتی،  های  حوزه  در  پسماندها 
کشاورزی باید از سوی تولیدکننده های پسماند به 

صورت کاملا روشن و مشخص انجام شود.

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم :

مجتمع پالایشگاهی سراجه در بیابان زدایی مشارکت کند

طرح:محمدعلی رجبی 

با پول »۲۰۶«  چه خودروهای خارجی می توانیم بخریم؟

ضربه جدید وزارت اطلاعات به متخلفان بازار ارز 
با اقدامات اطلاعاتی و رصد مستمر سربازان گمنام امام زمان)عج( متخلفان فعالیت  های غیرمجاز ارزی 
در تبریز دستگیر شدند. 9 نفر از صرافان که فعالیت  های غیرمجاز ارزی داشتند؛ به اتهام پولشویی، فرار 
مالیاتی و قاچاق ارز در استان آذربایجان شرقی شناسایی و دستگیر شدند.با اقدامات اطلاعاتی و رصد 
مستمر سربازان گمنام امام زمان )عجل الله تعالی فرجه الشریف( در استان آذربایجان شرقی، 9 نفر از 
صرافان متخلف که با رفتار و فعالیت های غیرقانونی خود در افزایش نابسامانی بازار ارز و هدر رفت منابع 
ارزی کشور سهیم بوده  اند؛ شناسایی و دستگیر شدند.برابر بررسی های بعمل آمده، متخلفان در قالب 
فعالیت  های غیرمجاز ارزی با زیر پاگذاشتن مقررات و دستورالعمل  های معاملات ارز که مبادرت به واگذاری 
ارز مداخله ای برای مصارف غیرمجاز، عدم ثبت معاملات در سامانه سنا، مبادله ارز با فعالان و صرافی  های 
غیرمجاز، استفاده از حساب  های شخصی در عملیات صرافی و عدم صدور فاکتور می کردند؛ به اتهام 
پولشویی، فرار مالیاتی و قاچاق ارز دستگیر و تحویل مراجع قضایی شدند.شایان ذکر است برآورد ارزش 

تخلفات بررسی شده تاکنون، بالغ بر ۵۴ هزار میلیارد ریال بوده است.

جزئیاتی از بازداشت استاد دانشگاه شهید بهشتی
دکتر سعدلله نصیری قیداری رئیس دانشگاه شهید بهشتی ، به آخرین وضعیت یکی از اساتید بازداشتی 
این دانشگاه اشاره کرد و گفت: متاسفانه یکی از اساتید دانشکده حقوق دانشگاه شهید بهشتی چندی 
قبل به دلایلی در منزل خود بازداشت شد و بعد از بازداشت به همراه دو مامور وارد دانشگاه شد و هنگام ورود 
به حراست دانشگاه اعلام کرد که این دو مامور میهمان و همراه او هستند به همین جهت حراست دانشگاه 
اجازه ورود آنها به اتاق استاد را صادر کرد.وی در ادامه تصریح کرد: پرونده استاد بازداشتی دانشگاه شهید 
بهشتی در حال حاضر در قوه قضائیه بررسی می شود و من به عنوان رئیس دانشگاه شهید بهشتی، به 
همراه شخص وزیر علوم در این مدت اقداماتی را در حد مقدور انجام داده ایم و امیدوار هستیم پرونده این 

استاد با رعایت مصالح دانشگاه و کشور طریق قانونی خود را طی کند.

رسولی: عارف نامزد انتخابات ۱4۰۰می شود
حسن رسولی عضو شورای سیاستگذاری اصلاح طلبان و از اعضای شورای شهر تهران که از فعالان 
سیاسی نزدیک به محمدرضا عارف است گفته که عارف احتمالا در انتخابات ریاست جمهوری ۱۴۰۰ 
نامزد خواهد شد.رسولی در این باره به مهر گفت: "عارف در سال 9۲ در لیست داوطلبان انتخابات ریاست 
جمهوری قرار داشت و تنها اصلاح طلب حاضر در آرایش انتخاباتی آن زمان بود که بنا به مصالح ملی و در 
تبعیت از رهبری اصلاحات و خرد جمعی اصلاح طلبان به نفع روحانی کناره گیری کرد."این فعال سیاسی 
اصلاح طلب اعلام کرد: "نظر شخصی بنده این است که او ]عارف[ داوطلب انتخابات می شود اما اینکه 
این حدس به یقین تبدیل خواهد شد، هم باید از او سوال کرد و هم مقداری جلو رفت تا افق انتخابات 

شفاف و روشن تر شود."

حریرچی: محدودیت ها تا پایان کرونا ادامه دارد 
ایرج حریرچی معاون کل وزارت بهداشت با اشاره به دستاورد های محدودیت های کرونایی اعمال شده و 
همکاری مردم اظهار کرد: با انجام اقدامات خوب و همکاری مناسب دستگاه های مختلف در زمینه مقابله 
با بیماری کرونا به دستاورد های بزرگی دست پیدا کرده ایم.او با اشاره به اینکه ما از مردم درخواست داریم که 
در زمینه رعایت دستورالعمل ها و بهداشت فردی همکاری بیشتری با وزارت بهداشت داشته باشند، بیان 
کرد: در حال حاضر محدودیت های اعمال شده بر اساس مصوبات ستاد ملی کروناست و این محدودیت ها 

بنا بر گفته رئیس جمهور تا پایان کرونا با ما خواهد بود.

آخرین وضعیت سلامتی حجت الاسلام قرائتی 
مدیر دفتر حجت الاسلام والمسلمین محسن قرائتی، از شرایط خوب جسمانی و حال عمومی این استاد 
قرآن خبر داد.محمدعلی آخوندزاده یزدی با تکذیب خبری که در فضای مجازی و پیام رسان ها منتشر و 
دست به دست شده است، گفت: »خدا را شکر، جناب قرائتی مشکل خاصی نداشته و آن چه که در فضای 
مجازی منتشر شده است، تکرار شایعه ای مربوط به دو سال پیش و زمان کسالت ایشان در همان زمان 
است.«وی خاطرنشان کرد: »انشاءالله کارهای جدیدی از حجت الاسلام والمسلمین قرائتی در فضای 
مجازی و تدوین کتاب خواهیم دید که علاقه مندان می توانند با آن ها از دست آوردهای دینی جناب قرائتی 

در حوزه قرآن و نماز بهره ببرند.«

معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم اعلام کرد

پرداخت ۵۱۷۰میلیارد ریال تسهیلات 
به واحدهای تولیدی

 معاون هماهنگی امور اقتصادی استانداری قم با اشاره به عملکرد بانک های عامل قم در پرداخت 
تسهیلات به واحدهای تولیدی استان گفت: از اول مرداد ماه تا اول دی ماه سال جاری بالغ بر پنج هزار و 
۱۷۰ میلیارد ریال تسهیلات به طرح های مورد نظر در سه بخش صنعت، کشاورزی و گردشگری پرداخت 

شده است. 
 مهرداد غضنفری روز سه شنبه در پایان سی و ششمین جلسه کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید قم در 
تالار کرامت استانداری در گفت و گو با خبرنگار ایرنا و صدا و سیما اظهار داشت: سقفی که برای بانک ها 
تعیین شده و مکلف به پرداخت آن هستند ۱۰ هزار و ۸۰۰ میلیارد ریال می باشد. وی همچنین با توصیه 
به بخش های مختلف در جذب حداکثری این تسهیلات گفت: میراث فرهنگی که در جذب این تسهیلات 
عملکرد ضعیفی دارد باید تا ۲۴ ساعت دیگر برنامه زمان بندی خود را برای جذب اعلام نموده و اگر توان 
جذب ندارند نیز اطلاع دهد که سهم آن را به بخش دیگر بدهیم. معاون استاندار قم تاکید کرد: دستگاه هایی 
که بیش از مبلغ تکلیفی خود نیازمند منابع هستند نیز نیاز خود را اعلام کنند تا هر بخشی که توان جذب 
نداشت به بخش نیازمند تزریق شود. وی همچنین ضرورت هماهنگی بین دبیرخانه کارگروه فوق و سیستم 
بانکی را مورد توجه قرار داد و گفت: هر چقدر بانک ها به صورت مستقیم پرداخت تسهیلات داشته باشند 

باید معادل عملکرد آنها در پرداخت تسهیلات در قالب فرآیند رونق تولید در سامانه بهین یاب ثبت شود.
وی افزود: بانک ها تلاش کنند همه پرداختی ها مستقیم خود را از مسیر رونق تولید به ثبت برسانند در 
غیر این صورت این معادل سازی باعث می شود بخشی از تسهیلاتی که به صورت مستقیم به تولید تزریق 
شده در آمار و ارقام آورده نشود. معاون استاندار قم همچنین از بانک های عاملی که عملکردشان درپرداخت 
تسهیلات به واحدهای تولیدی کمتر از ۵۰ درصد است انتقاد کرد و افرود: این بانک ها تا ۲ هفته دیگر 
فرصت دارند به متوسط بین ۵۰ تا ۶۰ درصد برسند و اگر غیر از این باشد قطعا در شیوه برخورد با این بانک 

ها تجدید نظر خواهد شد چرا که زمان کمی را در پیش رو داریم.
وی بیان کرد: برغم آنکه بیماری کرونا مشکل هایی را بر برخی از بخش ها حاکم کرده ولی این حداقل 

عملکردی است که باید بانک ها داشته باشند چرا که منابع استان بیش از این است.
 

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم خبرداد

تمدید فرصت بهره مندی ازتسهیلات
 اهالی فرهنگ و رسانه 

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم گفت: فرصت ثبت نام و بهره مندی از تسهیلات متعدد حمایتی 
دولت ویژه اصحاب فرهنگ و هنر تمدید شده است. 

سید موسی حسینی کاشانی با اعلام این خبر افزود: ثبت نام دریافت ۲ نوع تسهیلات حمایتی برای کسب 
و کارهای فرهنگی، هنری و رسانه ای در سامانه تحفه امکان پذیر است.

وی اضافه کرد: تسهیلات بانک آینده با کارمزد ۱۶ درصد که ثبت تقاضای این تسهیلات بدون محدودیت 
زمانی و میزان درخواستی تا اطلاع ثانوی ادامه دارد و تسهیلات صندوق کارآفرینی امید با کارمزد چهار 
درصد نیز تا سقف ۱۰۰ میلیون تومان می باشد. وی ادامه داد: ۲۰ درصد از میزان کل این تسهیلات )۲۰۰ 

میلیارد تومان( به تقاضاهای بالاتر از ۱۰۰ میلیون تومان و پس از بررسی در کارگروه ملی اعطا می شود.
حسینی کاشانی تصریح کرد: به دلیل اختلال روزهای اخیر در سامانه تحفه، مهلت ثبت نام به محض رفع 
مشکل کندی سرور به مدت سه روز تمدید خواهد شد. وی خاطرنشان کرد: ثبت نام مرحله دوم تسهیلات 
کرونایی با کارمزد ۱۲ درصد در سامانه کارا )وزارت کار( از اول دی ماه و به محض ابلاغ دستورالعمل آغاز 
می شود. وی ادامه داد: البته دریافت تسهیلات مرحله دوم کارا، برای افرادی امکان پذیر است که از طریق 

پیامک و یا اطلاعیه معاونت های تخصصی، مشمول دریافت اعلام می شوند.
 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم خبرداد

ثبت اولین روز بدون فوت کرونایی در قم 
رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: برای نخستین بار آمار فوت های کرونایی در قم به صفر رسید

دکترمحمدرضا قدیر با تشریح آخرین وضع شیوع کرونا در قم گفت: خوشبختانه با همکاری و مشارکت  
خوب مردم در رعایت پروتکل ها و دستورالعمل های بهداشتی  و نیز  اعمال محدودیتها پس از مدت ها  
نخستین روز بدون فوت کرونایی در قم به ثبت رسید. وی افزود: از ظهر روز گذشته تا ظهر امروز دوم دی  ۲۰ 
نفر با تشخیص مشکوک به کرونا پذرش شدند که  از این تعداد ۱۴ نفر بستری شدند. رئیس دانشگاه علوم 
پزشکی قم با بیان اینکه در ۲۴ ساعت گذشته ۱۸ بیمار کرونایی با بهبودی کامل ترخیص شدند افزود: در 
حال حاضر ۱۶۳بیمار مبتلا به کرونا در بیمارستان های قم بستری هستندکه حال ۳۲ نفر آنها وخیم است.

مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم  مطرح کرد

قم پیشرو در نوسازی اتوبوس های 
درون شهری

مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم، این سازمان را از سازمان های 
پیشرو کشور در نوسازی اتوبوس ها دانست و گفت: در راستای اجرای این 
طرح ۱۰ دستگاه اتوبوس جدید تا نیمه نخست دیماه 99 به ناوگان حمل 
و نقل عمومی این کلان شهر افزوده می شود. علی نیک با اشاره به آخرین 
وضعیت نوسازی اتوبوس ها در شهر قم، اظهار داشت: یکی از اولویت های 
اتوبوس های  نوسازی  یا  کردن  اورهال  قم  شهرداری  نقل  و  حمل  حوزه 
شهری است که در چند ماه گذشته تعدادی از اتوبوس را نوسازی کردیم 
و جزء نخستین شهرهای کشور هستیم که موضوع بازسازی اتوبوس ها را 
انجام دادیم. مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم با بیان اینکه در 
حال حاضر قیمت یک دستگاه اتوبوس جدید سه تا چهار میلیارد تومان 
است، تصریح کرد: با وضعیت درآمدی موجود امکان خرید آن برای مدیریت 
شهری با مشکل روبرو شده است و با قراردادهایی که با شرکت های مختلف 
داشتیم موضوع اورهال کردن اتوبوس ها در دستور کار قرار گرفت. نیک 
یادآور شد: در روز ۲۶ آذر امسال و به مناسبت روز حمل و نقل ۱۰ دستگاه 
از اتوبوس ها اورهال شده به ناوگان اتوبوسرانی افزوده شد و ۱۰ دستگاه 
دیگر نیز تا ۱۰ دیماه 99 به این ناوگان اضافه می شود تا تعداد آن به ۲۰ 
دستگاه افزایش یابد. وی با تاکید بر اینکه به نوعی نوسازی ها انجام می شود 
که با تعویض موتور و اتاق، بسیاری از مشکلات فنی و ظاهری اتوبوس ها 
برطرف و حداقل پنج سال دیگر می توان به راحتی از آنها استفاده کرد، 
افزود: شرکت ها نیز به مدت دو سال خدمات گارانتی می دهند. مدیرعامل 
ادامه داد: همکاران سازمان در حال  اتوبوسرانی شهرداری قم  سازمان 
پیگیری هستند که مابقی اتوبوس ها که تعداد آن ها بیش از ۱۰۰ دستگاه 
بوده و در شرکت های مختلف در حال اورهال شدن هستند تا پایان امسال 

ناوگان حمل و نقل عمومی اضافه شوند.

مدیر منطقه چهار شهرداری قم  خبرداد
پیشرفت ۵۰ درصدی احداث بوستان کوهسار

مدیر منطقه چهار شهرداری قم از پیشرفت ۵۰ درصدی احداث بوستان 
کوهسار خبر داد. مهدی اصفهانیان مقدم اظهار داشت: در سال جاری 
۶ میلیارد ریال بودجه در راستای تکمیل و اجرای مسیر اصلی این بوستان 
پیش بینی شده است. مدیر منطقه چهار شهرداری قم افزود: فعالیت هایی 
نظیر جدول گذاری و کف سازی مسیر اصلی در بوستان کوهسار در حال اجرا 
است. اصفهانیان مقدم با اشاره به اینکه مساحت بوستان کوهسار حدود 
۱۴ هکتار است، اضافه کرد: تا پایان سال جاری فاز نخست این پروژه که 
شامل جدول گذاری و کف سازی مسیر اصلی بوستان است، به اتمام خواهد 
رسید. وی تصریح کرد: احداث بوستان کوهسار نقش مهمی در ارتقاء سرانه 
فضای سبز و کیفیت محیط زیست شهری ایفا می کند، همچنین تفرج 
گاهی مناسب برای خانواده ها و شهروندان و زائرین محترم بوده و با توجه 
به فاصله کمی که از مسجد مقدس جمکران دارد می تواند علاوه بر ایجاد 
بستر تفریحی و تفرجی مناسب، فرصت ویژه ای را برای رشد محلات اطراف 
و محدوده جمکران ایجاد کند. گفتنی است که بوستان کوهسار قطعه ای از 
بوستان بزرگ هزار هکتاری است و از نظر موقعیت مکانی در انتهای شهرک 

قدس، تقاطع خیابان ولیعصر )عج( و خیابان ظهور قرار دارد.

مدیرعامل سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم خبرداد

خدمت رسانی پارکسوار شمالی به 
۷۰۰۰ دستگاه خودروی سنگین

مدیرعامل سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم گفت: پارکسوار 
شمالی به ۷۰۰۰ دستگاه خودروی سنگین به صورت ماهانه خدمت رسانی 
می کند. رضا پوریافر با اشاره به استقرار خودروهای سنگین در پارکسوار 
شمالی از خدمات رسانی به بیش از۲۵۰دستگاه ماشین سنگین همه روزه 
مسافربری  پایانه های  سازمان  مدیرعامل  خبرداد.   پارکسوارشمالی  در 
شهرداری قم با اشاره به اینکه در هرماه بالغ بر۷۰۰۰دستگاه از خدمات 
به صورت  پارکسوارشمالی  کرد:  تأکید  بهره مند می شوند،  پارکسوار  این 
افزود:  پوریافر  است.  شهروندان  به  خدمات رسانی  حال  در  شبانه روزی 
این پارکینگ تنها پارکینگ وسیع ماشین های سنگین در استان است که 
با فضائی در حدود ۷ هکتار در خدمت رانندگان است و در مناسبت های 
ملی و مذهبی به صورت ویژه از این ظرفیت استفاده می شود. به گفته 
بارش نزولات آسمانی و وقوع سیلاب در  و  به فصل سرما  با توجه  وی، 
سطح رودخانه پیش بینی های لازم برای تخلیه پارکسوار شمالی در مواقع 
بروز خطر سیلاب شده است. مدیرعامل سازمان پایانه های مسافربری 
شهرداری قم از استقرار ۴شرکت حمل ونقلی برای صدور صورت وضعیت 
به تمام نقاط کشور خبر داد و گفت: این ۴ شرکت به رانندگان اتوبوس، 
پوریافر  برون شهری خدمات رسانی می کنند.  تاکسی های  و  مینی بوس 
افزود: یک مجتمع خدماتی رفاهی همراه با سرویس بهداشتی و نمازخانه 
به زائرین و مسافرین شهرکریمه اهل بیت)ص(  پارکسوار شمالی  نیز در 

خدمت رسانی می کند.

مدیرعامل سازمان میادین میوه و ساماندهی مشاغل شهری قم:

احداث ۴ باب سوله در امتداد بلوک ۱۰ 
میدان شهید رجایی

مدیرعامل سازمان میادین میوه و تره بار و ساماندهی مشاغل شهری 
شهرداری قم از آغاز عملیات احداث ۴ باب سوله )بار فروشی( در امتداد 
بلوک ۱۰ میدان شهید رجایی با صرف اعتباری بالغ بر ۱۶ میلیارد ریال خبر 
داد. علیرضا مظفری اظهار داشت: عملیات احداث ۴ باب سوله در زمینی 
به مساحت ۵۰۰ متر مربع و زیربنای ۶۶۰ متر مربع، با صرف اعتباری 
بالغ بر ۱۶ میلیارد ریال در امتداد بلوک ۱۰ میدان بزرگ شهید رجایی آغاز 
شده است.  مدیرعامل سازمان میادین میوه و تره بار و ساماندهی مشاغل 
شهری شهرداری قم افزود: مساحت هر سوله ۱۲۵ متر مربع به اضافه 
ساختمان اداری به مساحت ۴۰ متر مربع در ۲ طبقه جهت بار فروشی در 
نظر گرفته شده است. مظفری با اشاره به ویژگی این پروژه بیان داشت: 
گسترش فضای خدماتی و توزیعی میدان بزرگ میوه و تره بار شهید رجایی 
در راستای ارائه خدمات مطلوب به شهروندان و همچنین تسهیل در عبور و 
مرور شهروندان؛ ارتقا کیفی، بهسازی معابر و مناسب سازی محیط،سیما و 

منظر شهری از بارزترین ویژگی های این پروژه می باشد.

رئیس جهاد کشاورزی بخش مرکزی قم خبرداد

پیش بینی برداشت ۱۷۰۰ تن
 هویچ از مزارع  

رئیس جهاد کشاورزی بخش مرکزی قم گفت : پیش بینی می شود 
امسال بیش از ۱۷۰۰ تن هویچ قمی یا زدرک از مزارع قم برداشت شود.

تلخابی اظهارداشت :برداشت هویچ قمی یا زردک در روستا های بخش 
مرکزی استان آغاز شده و پیش بینی می شود امسال بیش از ۱۷۰۰  تن 

هویج قمی یا زردک از مزارع قم برداشت شود. 

 استاندارقم گفت: سرجمع اعتبارات هزینه شده برای افتتاح طرح در حوزه های 
برق، آب، آب و فاضلاب و نیروگاهی که در قالب پویش »هر هفته الف_ ب_ ایران« 

در این استان به بهره برداری رسیده، ۳ هزار و ۶۱۸ میلیارد ریال است. 
بهرام سرمست روز سه شنبه درآیین تجلیل از مدیران شرکت آب و برق قم از سوی 
وزیر نیرو که به صورت ویدیوکنفرانس برگزارشد، با اشاره به طرح های افتتاح شده 
در قالب پویش الف- ب- ایران، افزود: این طرح ها به عنوان طرح های زیربنایی و 

زیرساختی درتوسعه و ساخت کشور می تواند مورد بهره برداری قرار گیرد.
وی اضافه کرد: محتوای کتاب »پویش هر هفته الف_ ب_ ایران، دلگرمی ها 
و همراهی ها«، که امروز در سطح وزارت نیرو رونمایی شد، نشان می دهد عزم 
جزمی در این وزارتخانه برای برنامه محوری و حرکت در سایه سیاست اصولی برای 
پیشبرد برنامه ها در زمان بندی شکل گرفته است. وی ادامه داد: با وجود این که  
کشور درگیر بحران و بیماری فراگیری است، این پویش نشان می دهد حرکت، 
توسعه و افتتاح طرح ها نه تنها کند نشده، بلکه طبق برنامه پیش می رود.  سرمست 
بیان کرد: پویش هر هفته الف_ ب_ ایران در سطح استان قم نیز پرشتاب بوده 
و در حوزه برق بالغ بر ۲ هزار و ۲۶۰ میلیارد ریال، در حوزه آب منطقه ای 9۲۵ 
نیروگاهی  میلیارد ریال، در حوزه آب و فاضلاب ۳۳۳ میلیارد ریال و در حوزه 
۱۰۰ میلیارد ریال طرح در قالب این پویش افتتاح شده است. وی با بیان این که 
سرجمع اعتبارات هزینه شده ۳ هزار و ۶۱۸ میلیارد ریال است، ادامه داد: در ادامه 
طرح های اساسی را در استان دنبال می کنیم و از وزارت نیرو درخواست داریم به 
جد این اولویت ها را دنبال کند و از نمایندگان مجلس نیز می خواهیم در سطح ملی 
پیگیر این طرح ها باشند تا بتوانیم در ماه ها و سال های آتی به بهره برداری برسانیم. 
وی اضافه کرد: تکمیل تصفیه خانه دوم آب شهر قم، تکمیل شبکه فاضلاب رینگ 
شرقی قم، تامین اعتبار مورد نیاز جهت تعریض ۱9۰ کیلومتر شبکه فاضلاب 

فرسوده و قدیمی شهر قم، تامین اعتبار برای احداث پست۴۰۰ کیلوولت و پست 
توزبع در شهرک صنعتی  ۲۰ کیلوولت برای بخش کهک، احداث پست فوق 
الغدیر و از جمله طرح های پیشنهادی و اولویت دار در استان قم است. استاندار 
قم ادامه داد: تخصیص و تامین آب مورد نیاز در بخش صنعت به میزان ۲ میلیون 
مترمکعب، تامین اعتبار مورد نیاز برای انتقال آب سرشاخه های دز از تصفیه خانه 
قم به بخش های خلجستان و جعفرآباد و تامین اعتبار برای احداث تصفیه خانه 
و شبکه انتقال فاضلاب شهرک پردیسان از دیگر طرح های اولویت دار می باشد. 
وی با اشاره به این که آب و برق از جمله زیرساخت های توسعه محسوب می شود، 
گفت: در عین حال که سیاست های سازگاری با کم آبی را در شهر و استان قم دنبال 

می کنیم، ولی اولویت های توسعه استان را نیز پیگیر هستیم.
وی اضافه کرد: تامین حق آبه های زیست محیطی و تامین حق آبه های استان 
کرد:  بیان  سرمست  می کنیم.  دنبال  محیط زیست  سازمان  و  نیرو  وزارت  از  را 
انتصابات و انتخاب مدیران وزارت نیرو در سطح استان ها که بر اساس فراخوان 
انجام می شود، از جمله رویکردهای مثبتی است که وزیر نیرو در پیش گرفته است 
و الگوی مناسبی برای جانشین پروری، استعدادگزینی و شایسته پروری است تا 
جوانان وارد عرصه شوند. مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق قم نیز در این آیین 
گفت: بهره برداری از پست ۲۳۰ و ۶۰ نیزار، نیروگاه تولید پراکنده ۱۵ مگاواتی 
همتی، تقویت پست مهدیه و توسعه بخش ۲۰ کیلوولت قم- مرکزی و نیزار مجموعا 
با اعتباری بالغ بر ۲ هزار و ۲۶۰ میلیارد ریال طرح هایی است که در حوزه برق و 
در قالب پویش الف_ب_ایران در استان قم انجام شده است. مهدی آهنین پنجه 
افزود: بهره برداری از ۲ هیدروتوربین روی لوله خط انتقال آب از سرشاخه های دز 
استان قم که هشت مگاوات برق تولید می کند و در بخش استان مرکزی به شبکه 
تزریق می شود با اعتباری بالغ بر 9۲۵ میلیارد ریال از طرح های حوزه آب منطقه ای 

قم می باشد.
قدردانی وزیر نیرو از استاندار و مدیران آبفای قم 

 وی اضافه کرد: توسعه و بازسازی تصفیه خانه شماره ۲ با اعتباری بالغ بر ۲۰۰ 
میلیارد ریال و طرح آب رسانی به ۱۷ روستا با اعتبار ۱۳۳ میلیارد ریال از طرح های 
آب و فاضلاب است که مجموع این اعتبارات ۳۳۳ میلیارد ریال است. به گفته وی، 
طرح پالایش آنلاین هوای نیروگاه سیکل ترکیبی با اعتبار ۱۰۰ میلیارد ریال نیز 
در بخش نیروگاهی به بهره برداری رسیده است. آهنین پنجه گفت: تقویت پست 
شاهد، پست دایم فرهنگیان، پست ذوب گستر، تصفیه خانه آب قم، ۲ نیروگاه 
۴۶۰ کیلوواتی آبی و یک نیروگاه ۱۰۰ کیلوواتی خورشیدی، فاضلاب پردیسان و 
ساخت قطعات داخلی نیروگاهی برای خودکفایی از طرح های در دست اجرا در 
این پویش می باشد. در این آیین استاندار، مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق و 

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب قم از سوی وزیر نیرو مورد تجلیل قرار گرفتند.

استاندارقم خبرداد

 هزینه سه هزارو ۶۱8میلیارد ریال درطرح های آب و برق  

معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری قم گفت: 
طی یکسال گذشته فعالیت ناوگان عمومی حمل و 
نقل و مسافر تا ۸۰ درصد کاهش یافته است اما در این 
مدت به رغم تحریم حمل و نقل کالا در مقاطعی روند 

افزایشی پیدا کرده است. 
محسن بهشتی در مراسمی به مناسبت گرامیداشت 
هفته حمل و نقل، افزود: افزایش حمل و نقل کالا 

نشان از زنده بودن چرخ تولید در کشور است.
وی ادامه داد: با وجود کاهش منابع درآمدی سازمان 
راهداری و حمل و نقل جاده ای به دلیل تحریم، اما 
اقدامات زیادی در امر نگهداری، ارتقا و تامین ایمنی 

راهها درحال اجرا است.
بهشتی اضافه کرد: اجرای ماموریت های تعریف 

شده در شرایط کرونایی فراتر از انجام وظایف اداری 
از جان گذشتگی محسوب  ایثار و  است و به نوعی 
می شود. وی اظهار داشت: مردم به پشتوانه حضور 
و فعالیت این پلیس راه و نیروهای حمل و نقل جاده 
ای در امر تامین ایمنی راهها سفرهای مطلوب و کم 
عمرانی  معاون  باور  به  دهند.  می  انجام  را  خطری 
استانداری قم انفکاک معاونت راهداری از ادارات کل 
راه وشهرسازی  و الحاق آن به ادارات کل حمل ونقل 

پایانه ها امری مطلوب و سنجیده است.
بهشتی افزود: با وجود اینکه در ابتدای هر انتقالی 
مشکلاتی وجود دارد اما با عبور از دوران تحریم شاهد 
اثرات مثبت تشکیل ادارات کل راهداری و حمل و نقل 

جاده ای خواهیم بود.

نیز  قم  ای  جاده  ونقل  وحمل  راهداری  کل  مدیر 
در این مراسم، اظهار کرد: ۱۴۰ تن از عوامل راهدار 
آلات  ماشین  انواع  دستگاه   ۱۲۰ از  مندی  بهره  با 
راهداری، آماده اجرای موفق طرح راهداری زمستانی 

درسطح محورهای برونشهری استان هستند.
زمستانه 9  طرح  در  افزود:  کلهری  حسن  محمد 
راهدارخانه تجهیز و بالغ بر ۲۵ هزار تن مخلوط ماسه 

ونمک در ذخیره سازی شده است.
کل  اداره  برگزیدگان  از  مراسم،  این  از  بخشی  در 
راهداری و حمل و نقل جاده ای قم با اهدای لوحی 
تقدیر به عمل آمد. از ۲۶ آذر تا اول دی ماه به عنوان 
نام گذاری  راهداری  و  رانندگان  حمل ونقل،  هفته 

شده است.

معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری قم:

 حمل و نقل کالا با وجود تحریم افزایش یافته است

مدعی  ایران خودرو 
تمام  قیمت  که  است 
هزار   ۱5  »2۰۶« شده 
از  می تواند  و  است  دلار 
خودروهای روز دنیا بهتر 
بسیاری  امروز  باشد. 
سواری  خودروهای  از 
شرکت های مطرح با رنج 
قیمت ۱5 تا 2۰ هزار دلار 
به بازار عرضه می شوند. 
شرکت هایی مثل »تویوتا« 
را  خودروها  که  »کیا«  و 
زیاد  تسهیلات  با  البته 
به مشتریان جهانی ارایه 

می کنند.


